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معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده خبرداد:

اختصاص ورزشگاه 
تختی قم به بانوان 

آقایان مسئول زمان از دست رفت؛ تصمیم بگیرید حمایت یا ....

سرنوشت  تیم فوتسال فردوس قم درهاله ای از ابهام !

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده از آماده سازی 
خانم  داد.  خبر  قم  بانوان  به  تختی  ورزشگاه  اختصاص  و 
خزعلی روز چهارشنبه 11 خردادماه  در نشست صمیمی 

با بیان  بانوان دستگاه های مختلف استان قم  با مشاوران 
اینکه امکانات ورزشی برای بانوان استان قم بسیار محدود 
است بر لزوم ایجاد شرایط لازم برای مهیا شدن مکان های 
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آیت الله حسینی بوشهری در خطبه  های نماز جمعه قم : 

نظارت قوی در بازار وجود ندارد
بسیاری از اجناس ۲۰ درصد، ۳۰ درصد ۵۰ درصد گران شده است
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فرماندار قم خبرداد:

آغاز نصب کارتخوان های هوشمند فروش در نانوایی ها

آیت الله بوشهری گفت: احساس می کنیم نظارت قوی 
گران  کالا  قلم  چهار  که  می شود  گفته  زیرا  ندارد  وجود 
می شود اما بسیاری از اجناس ۲۰ درصد، ۳۰ درصد ۵۰ 
وابسته  که  کالاهایی  سایر  باید  است؛  شده  گران  درصد 
در  بوشهری،  حسینی  آیت الله  شوند.   کنترل  نیستند 

خطبه های نماز جمعه 1۳ خرداد که در مصلی قدس قم 
برگزار شد، با اشاره به اینکه نام گذاری دهه کرامت فرصتی 
برای معرفی اهل بیت )ع( است، عنوان کرد: میلاد حضرت 
معصومه )س(، میلاد احمد بن موسی و میلاد امام رضا )ع( 
از جمله مناسبت های دهه کرامت است. باید اعتراف کنیم 

لزوم ایجاد مکان های تفریحی و ورزشی بیشتر برای بانوان قمی

بحران های زیست محیطی 
واکسن ندارند!

شاید هم اکنون مفهوم بحران برای عموم با دیدن روزهای 
سخت بحران کرونا قابل درک تر باشد اما تفاوت بحران های 

محیط زیست با بحران بیمارهای همه گیر این است که لااقل شاید امید به واکسن و رعایت 
نکات بهداشتی بتواند شرایط را به روزهای قبل بازگرداند اما در بحرانهای محیط زیستی 
چه در حوزه آلودگی هوا یا انواع دیگر الودگی ها، زمانی که به مرحله بحران برسیم، دیگر 
نمی توان امید واکسن داشت که بتوانیم لااقل شرایط را کمی بهبود دهیم چرا که در این 
حوزه نمی توان با ابزارهایی مانند واکسن، اوضاع را بهبود داد. البته در حال حاضر با یک 
تغییر کوچک در زندگی خودمان و فرزندانمان، با یک بینش محیط زیستی که واقعا باور 
داشته باشیم، به عنوان یکی از افراد جامعه می توانیم نقش بسزایی در کاهش آلاینده ها 
داشته باشیم یا در سطح پژوهشگران با نگاه علمی و برگرفته از فناوری های روز دنیا و 
بومی سازی یا اندیشیدن و ابداع شیوه هایی متناسب و نیاز روز می توانیم نقش بسزایی 
در کاهش آلاینده ها داشته باشیم. همچنین در سطح مسئولان با کمی از خودگذشتگی 
و به دور از سیاست و  عدم نگاه شاخص بودن سازمان مان یا مطرح بودن فرد خاصی 
می توانیم هدایت امور محیط زیستی را به درستی پیش ببریم و هرگاه در این سه سطح به 
این باور واقعا دست یافتیم، می توانیم به ارتقا وضعیت محیط زیست کشورمان امید داشته 
باشیم. وقتی نگاه جامع و عمیقی به محیط زیست داشته باشیم، متوجه خواهیم شد 
که محیط پیرامون ما چه کلمه بزرگ، پرمفهومی است و از طرفی اصلی ترین، مهمترین 
و تاثیرگذارترین بخش در زندگی ما نیز محسوب می شود؛ محیطی که در آن متولد شده، 
رشد کرده، به تحصیل پرداخته، شاغل شده و نقشی را در جامعه ایفا می کنیم و مهمتر 
از همه در کنار عزیزانمان با هدف هایی ارزشمند زندگی می کنیم. متأسفانه این نگاه و 
اندیشه هنوز آن گونه که باید در هیچ یک از سطوح جامعه، نه شهروندان و نه مسئولان به 
صورت جامع و کامل شکل نگرفته است. به فرض مثال منِ شهروند اگر حتی با یک نگاه 
عامیانه به این موضوع می اندیشیدم، شاید نمی گفتم مسئولان باید اینچنین کنند بلکه 
می گفتم باید از خودم و خانواده ام شروع کنم. ما که ساعت های زیادی از روز را در فضای 
مجازی می گذرانیم با روزی چند دقیقه مطالعه راجع به محیط زیست و موضوعات عموم 
و ساده آن، می توانیم سطح نگرانی و مصمم شدن بر نقش مان به عنوان شهروند دوستدار 
محیط زیست را افزایش دهیم و به فرزندانمان از همان سنین کودکی الفبای صحیح 
زندگی توأم با حفاظت محیط زیست را آموزش دهیم. اگر این نقش مثل یک اپیدمی 
واگیردار در تمام جامعه به مرور شکل می گرفت، الان دغدغه های مهم و نگران کننده در 
خصوص محیط زیست مان وجود نداشت. یا در سطح مسئولان تا چه زمان صحبت های 
رسانه ای یا جلسه ای راجع به محیط زیست و اهمیت آن یا انتشار عکس ها، فیلم و 
اخبار آلودگی ها یا اعلام آمار تخریب باید صورت پذیرد، آیا واقعاً زمان آن نرسیده است 
که بخواهیم در کنار تبلیغات و اطلاع رسانی ها، نگاه عملیاتی و اجرایی داشته باشیم؟  
تنها لازمه ی این فرآیند تصمیم جدی و دلسوزانه برخی مسئولان است و به دور از هرگونه 
سیاست و نگرش سازمانی، شروع این فرآیند در وهله اول در سطح دستگاه های متولی و 
مجری کشوری  فراخوان و جذب پژوهشگران و نوابغ در تمام رشته های مورد نیاز و مرتبط 
با محیط زیست و تشکیل کمیته هایی تخصصی همچون کمیته های آب، خاک، هوا و 
پسماند و در ادامه بسط این کمیته ها در قالب گروه های پژوهش، آموزش، ارزیابی و پایش 
است و در رأس این کمیته ها باید کمیته ای تحت عنوان محیط زیست و توسعه پایدار باشد 
که اعضای آن رؤسا یا نمایندگانی از تمام ارگان ها و سازمان ها باشند چرا که تمام ارگان ها 
به نوعی با محیط زیست در ارتباط هستند. البته در حال حاضر کمیته ها و کارگروه هایی 
با موضوعات محیط زیستی وجود دارند اما باور داشته باشید که اگر با این ترکیب اعضا 
و جذب نخبگان، با شرح وظایف مشخص و برنامه زمانی و عملیاتی سختگیرانه و دقیق  
شکل بگیرند و در کنار آن نظارت در تمامی بخش ها، مطمئناً در بازه های زمانی کوتاه و 
بلندمدت آثار مثبتش را در محیط زیست مان احساس خواهیم کرد. محیط زیست ما فقط 
یک  تخصص یا رشته از علم نیست، مجموعه ای از علوم و رشته هایی همچون عمران، 
معماری، مکانیک، آب، هواشناسی، خاک شناسی، زمین شناسی، مدیریت ، آمار، علوم 
اجتماعی،علوم پزشکی و سایر رشته هاست لذا زمانی موفق خواهیم بود که نگاه جامع 
داشته باشیم. چرا باید زمان را از دست بدهیم تا روزی که به بحران برسیم، مطمئناً آن 
زمان برای برداشتن گام های مؤثر در راستای حفاظت محیط زیست خیلی دیر است لذا 
بزرگداشت این روز فرصتی را فراهم می کند تا مبنای تفکر روشنگرانه و رفتار مسئولانه 
افراد، شرکت ها و جوامع را در حفظ و تقویت محیط زیست گسترش دهیم و چه بهتر که 
به بهانه روز جهانی محیط زیست با خود این عهد را ببندیم که مصمم و جدی وظایفمان 

نسبت به محیط زیست را شروع کنیم.
کارشناس مسائل زیست محیطی 

مائده دهقانی*

باحضور اقشار مختلف مردم ولایتمدار قم :

راهپیمایی گرامیداشت ۱۵ خرداد در قم 
برگزار شد

راهپیمایی گرامیداشت سالروز قیام تاریخی ۱۵ خرداد با حضور اقشار مختلف مردم 
انقلابی و ولایتمدار قم از بیت تاریخی امام راحل تا حرم مطهر حضرت فاطمه)س( برگزار 

شد. 
براساس این گزارش ، آیین گرامیداشت و راهپیمایی قیام تاریخی ۱۵ خرداد روز یکشنبه 
با حضور پرشور مردم قم برگزار شد، در این مراسم که احمد امیرآبادی نماینده مردم قم در 
مجلس شورای اسلامی و عباس ذاکریان فرماندار حضور داشتند راهپیمایی کنندگان با 

اجرای سرود»سلام فرمانده« با امام زمان)عج( و مقام معظم رهبری تجدید بیعت کردند.
در ادامه مردم با حرکت در بین مسیر بیت تاریخی امام راحل تا حرم مطهر حضرت فاطمه 

معصومه)س( قیام خونین و تاریخی ۱۵ خرداد را گرامی داشتند.
مردم ولایت مدار و زمان شناس قم در این راهپیمایی با سر دادن شعارهایی مانند»امروز 
روز ۱۵ خرداد است روز فروپاشی استبداد است«، »قم پایگاه دین و انقلاب است نقشه 
دشمن نقش روی آب است«، »ولایت فقیه رکن دین است حافظ عمر و ملک مسلمین 
است«، »مرگ بر آمریکا مرگ بر منافق«، »عزت و اقتدار ما حسینی ست، نهضت ما همیشه 
خمیینی ست،» اماما قسم به روح پاکت راهت ادامه دارد« و» امام روح کشور قیام است 
چون ذوالفقار خارج از نیام است«، »مقاومت اساس این نظام است، این درس مکتب تو 

ای امام است« با آرمان های امام راحل و انقلاب اسلامی تجدید میثاق کردند.
در ادامه مردم با سردادن شعارهایی چون »فتنه گران کمر به فتنه بستند حرمت دین 
حصن رضا شکستند«، »هرزه گران برده استکبارند ملت از این فتنه گران بیزارند« و 
»تبریک گویان به دلقک کن، شریک این جنایت سخیف اند«، و » لشگر ثامن الحج به 
گوش است، کل سپاه کفر را حریف است« نسبت به حوادث اخیر جشنواره فیلم کن 

انتقاد کردند.
فیلم سینمایی »عنکبوت مقدس« به کارگردانی علی عباسی با موضوع قتل های 
زنجیره ای سعیدحنایی قاتل زنجیره ای زنان خیابانی در مشهد است که با اقدامی تعمدی 
و تمرکز بر حرم مطهر امام رضا)ع( هشتمین امام شیعیان؛ به عنوان مرکز تارهای عنکبوت 
به ساحت مقدس امام رئوف)ع( و همچنین با انتخاب فرش ایرانی در پوستر فیلم به 
فرهنگ و تمدن و ارزشهای دینی ایرانیان هتاکی کرده است و جشنواره کَن )فرانسه( نیز در 
اقدامی غیرتخصصی زهرا امیر ابراهیمی بازیگر نقش نخست آن را به عنوان برترین بازیگر 
زن جشنواره برگزید؛ این اقدام در روزهای اخیر واکنش بسیاری از مردم، گروه ها و اهالی 

سینما را به دنبال داشته است.

از سوی سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه صورت گرفت؛

تقدیراز» روزنامه ایمان « بعنوان رسانه برتر 
درپوشش کنگره شهدای روحانی

سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از  روزنامه ایمان 
به عنوان رسانه برتر در پوشش اخبار کنگره ۴۰۰۰ شهید روحانی که در استان قم برگزار 

شد تقدیر کرد. 
سردار رمضان شریف بعدازظهر چهارشنبه در آئین تجلیل از برگزیدگان و فعالان رسانه ای 
کنگره بزرگداشت ۴۰۰۰ شهید روحانی که به میزبانی شهر مقدس قم برگزار شده بود، از 
خبرگزاری مهر به عنوان رسانه برتر در پوشش اخبار کنگره ۴۰۰۰ شهید روحانی که در 
استان قم برگزار شد تقدیر کرد. سخنگو و مسؤول روابط عمومی کل سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی به پاس تلاش های صورت گرفته در  روزنامه ایمان  در راستای پوشش برنامه ها و 
اخبار کنگره بزرگداشت ۴۰۰۰ شهید روحانی که در ۴ خردادماه امسال در مصلی قدس 

برگزار شده بود، لوح تقدیری به  روح اله کرمانی  سردبیر روزنامه ایمان  قم اهدا کرد.

  

معاون فرهنگی و اجتماعی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم گفت: همزمان با دهه 
کرامت، در ۳۵ بقعه شاخص استان برنامه های متنوع فرهنگی و هنری و طرح های 
اجتماعی را برگزار خواهد شد.  حجت الاسلام عطاالله جباری اظهار داشت: بقاع 
و  باشکوه  دهه کرامت و طرح های فرهنگی  برگزاری مراسم  برای  شاخص قم 
اجتماعی گوناگون، از مدت ها پیش آمادگی لازم را کسب کرده اند. وی افزود: از 
جمله این برنامه ها می توان به برگزاری مجالس جشن و سرور با سخنرانی اساتید 
حوزوی و مدیحه سرایی مداحان اهل بیت عصمت و طهارت اشاره کرد. وی با 

آیت الله حسین نوری همدانی گفت: تحول در عرصه های اجتماعی و اقتصادی 
نیازمند اراده قوی مسئولان است، با اراده و همت بلند هیچ کاری روی زمین 
نخواهد ماند.  به گزارش پایگاه اطلاع رسانی این مرجع تقلید، وی در چهاردهمین 
همایش تجلیل از طلبه های یزدی حوزه علمیه قم داشتن همت قوی در کارها را 
یکی از ابزارهای مهم موفقیت بیان و خاطرنشان کرد: تحول و پیشرفت در تمام 
کارها نیازمند اراده و همت قوی است، اگر در عرصه های اجتماعی، سیاسی، 
اقتصادی و فرهنگی این ویژگی نباشد کارها به سرانجام نمی رسد. وی با اشاره 

معاون فرهنگی و اجتماعی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم:
طرح های اجتماعی در ۳۵ بقعه شاخص قم اجرا می شود 

آیت الله نوری همدانی:
مسئولین برای رفع گرانی ها اراده قوی داشته باشند

علیرضابیگی نماینده تبریز در مجلس :
مردم از تصمیمات اقتصادی دولت

 و مجلس رضایت ندارند 
نماینده تبریز در مجلس  گفت :ما 
حق نداریم خود را به تغافل بزنیم و 
تصور کنیم هر حرفی که می زنیم 
همان اتفــاق می افتد. اقتصاد یک 
قانــون سرســخت و تغییرناپذیــر 
است و هر کسی در این مورد حرف 
می زند باید هزینــه اش را پرداخت 
کند کــه البته متاســفانه مــردم، 
2هزینــه آن را پرداخــت می کننــد. 

رهبر انقلاب در حرم مطهر امام خمینی)ره( :
 گرایش امروز مردم به انقلاب و دین 

از روز اول انقلاب یقیناً بیشتر است
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آیت الله سید حسن خمینی: 
باید با تمام توان از محرومین
 و مستضعفین حمایت کنیم 

 رهبــر معظــم انقــلاب »وظیفه 
قدرشناسی از مسئولان انقلابی« 
را یــادآور شــدند و فرمودنــد: امام 
بزرگــوار همچنان که بــه مجریان 
نهیــب می زدنــد در مــواردی نیز 
صریحاً از آنها قدردانی می کردند، 
بنابراین امروز که دشــمن در صدد 
تخریب مســئولان انقلابی است، 
وظیفه ســنگین قدرشناسی باید 

تولیــت آســتان حــرم امام 
خمینــی )ره( با بیان اینکه ما 
باید با تمام توان از محرومین 
و مستضعفین حمایت کنیم 
و آنها را دوست داشته باشیم، 
اظهارداشت: اولین شرط یک 
مســئول این اســت که توان 
حل مشــکل مردم را داشته 
باشــد. یعنی شــما باید طعم  7
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دوشنبه-16 خرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25512

حرم امام)ره( و اشرافیگری
 

در شبکه های اجتماعی، عکسی دست به دست 
می چرخید که به مقایسه قبر یکی از شیوخ کشورهای 
عربی با قبر امام پرداخته بود. برخی تصاویر هم کامل تر 

بود و مصداقی تر ساختمانی در آن کشور را با برخی ساختمان های ایرانی مقایسه 
کرده بود. اگر شما هم آن دو تصویر را دیده اید، پیشنهاد می کنم این چند سطر را 

بخوانید.
۱. زندگی دنیوی امام چه در زمان رهبری ایشان و چه قبل آن، یک زندگی حداقلی 
و بسیار ساده بود. شاهد آن، منزل ایشان در جماران و یا نجف و قم. امام به عنوان 
یک رهبر، همواره زندگی خود را همسطح قشرهای پایین جامعه قرار می داد و یکی از 

دلایل محبوبیت او نزد مستضعفین جامعه هم همین همنوایی او با آنان بود.
آیا در تصویر، منزل مسکونی امام را با محل سکونت شیخ بزگوار و فقید آن کشور 

مقایسه کرده اند؟
۲. نگاه اعتقادی اهل تسنن و شیعیان به مزار، متفاوت است، همانگونه که نگاه 
ایرانی ها و اعراب در این زمینه متفاوت است. در اعتقاد شیعه، آرامگاه اولیای خدا، 
مکانی برای تقرب به خداست که به اشتباه در تصور برخی وهابیت، به پرستش 
صاحب قبر برداشت می شود و از این رو برخی به اشتباه شیعه را مشرک می خوانند. 
اگر به داستان اصحاب کهف در قرآن هم مراجعه شود، ساخت مسجد بر قبور اولیای 
خدا از آیین های موحدین قبل از اسلام هم وجود داشته است. لذا قیاس دو قبر از 
دو مذهب، اساسا قیاس هم وزنی نیست و مقایسه حرم امام با مسجدی در آن کشور، 

به صحت نزدیکتر است.
و  برای تکریم شخصیت متوفی  و قبور، همواره  بارگاه  نیز،  ایرانی  در فرهنگ 
بزرگداشت او مرسوم بوده است. مقبره کورش کبیر، حافظ، سعدی و … یک نمونه 

از آنهاست.
۳. آیا امام به دنبال رفاه مردم نبود؟

جواب را باید در وعده های امام جستجو کرد، وعده هایی که نمود آن در ایجاد 
رفاه فراگیر برای مردم از مسکن و آب و برق و … می توان دید. شخصیت امام، صرفا 

مبارزی تک بعدی نبود، آرمان گرایی امام با رفاه عمومی مردم در تضاد نبود.
 پیروی از آرمان امام اگر وظیفه مسوولین جمهوری اسلامی است؛ اجرایی کردن 
و عمل به وعده های امام به مردم از آن مهمتر است. به استقلال و  »آزادی«؛ به 
»جمهوری« اسلامی؛ به نه »شرقی«، نه غربی؛ به ایجاد رفاه عمومی؛ به رسیدگی به 

محرومین و کاهش شکاف طبقاتی.
اما سخن آخر، اگر امام حدس می زدند که شاگردان ایشان قصد ساختن چنین 
بنایی بر مزارش دارند، تردید ندارم که حتما آن را ممنوع می کردند، کمااینکه شاگرد 

عزیز مکتب او، سردار سلیمانی چنین کرد…
پ.ن: انتساب ساخت این بنا به خانواده امام هم نادرست است و اجحافی است 
که مثل شعار دادن در حرم امام به حجت الاسلام سیدحسن خمینی صورت گرفت.
وزیر ارتباطات دولت پیشین

نگاهی به زندگانی حجت الاسلام والمسلمین سید محمود دعایی ؛

سیاستمداری خوشنام و مطبوعاتی محبوب 

حجت الاسلام والمسلمین سید محمود دعایی، سرپرست موسسه اطلاعات و 
نماینده شش دوره مجلس شورای اسلامی عصر روزشنبه به دیار باقی شتافت. 

براساس این گزارش حجت الاسلام والمسلمین سید محمود دعایی، سرپرست 
موسسه اطلاعات و نماینده شش دوره مجلس شورای اسلامی عصر روزشنبه در 

سن ۸۱ سالگی به دیار باقی شتافت.
زندگینامه

او  است،  بوده  نجف  در  )س(  خمینی  امام  همراهان  از  دعایی  سیدمحمود 
از اعضای مجمع روحانیون مبارز است که از سال ۱۳۵9 سرپرستی موسسه 
اطلاعات را به عهده دارد، دعایی همچنین سابقه عضویت در مجلس شورای 

اسلامی را نیز در کارنامه خود دارد.   
در سال ۱۳۲۰ در یزد، سیدمحمود دعایی دیده به جهان گشود. او بعد از پایان 

دوران دبیرستان به حوزه علمیه کرمان رفت و فراگیری علوم دینی را آغاز کرد. 
 تحصیلات

دعایی سطوح اولیه حوزوی را در کرمان پشت سر گذاشت و پس از آن راهی 
حوزه علمیه قم شد. او توانست در سال ۱۳۴6 سطوح عالیه را به پایان برساند و 
در همان سال بود که تحت تعقیب عوامل رژیم شاه قرار گرفت، و به همین خاطر 
مخفیانه به عراق رفت و ادامه تحصیلاتش را در عراق از سر گرفت. در آن زمان 
ماموران رژیم پهلوی تلاش های بسیاری برای بازگرداندن او به ایران انجام دادند، 

که به سرانجام نرسید.
سوابق اجرایی 

حجت الاسلام و المسلمین سیدمحمود دعایی پیش از پیروزی انقلاب اسلامی 
در ایران و سایر کشورها فعالیت سیاسی داشته است، و در همین راستا به اروپا و 
کشورهای خاور میانه مانند لبنان، عربستان، سوریه، اردن، افغانستان و پاکستان 

سفر کرده است. 
او از اعضای مجمع روحانیون مبارز است، و از سال ۱۳۵9 تا کنون به عنوان 
سرپرست موسسه اطلاعات مشغول فعالیت است. دعایی در شش دوره مجلس 

شورای اسلامی تا سال ۱۳۸۲ به عنوان نماینده مردم حضور داشته است. 
او در فاصله سال های ۱۳۵7 تا ۱۳۵9 به مدت دو سال سفیر ایران در عراق بوده، 
و پیش از آن نیز در سال های اقامت حضرت امام در نجف یکی از همراهان ایشان 

بوده است. 
دوشنبه ۱6 خرداد پس از نماز مغرب و عشاء مراسم وداع با یار دیرین امام در 
حسینیه شماره ۱  جماران برگزار خواهد شد وسه شنبه ۱7 خرداد ساعت 9 صبح 
مراسم اقامه نماز بر پیکر آن مرحوم توسط یادگار امام آیت الله حاج سید حسن 
خمینی در موسسه اطلاعات و پیکر وی برای خاکسپاری به حرم مطهر امام 

خمینی منتقل می شود.
روزنامه ایمان این ضایعه را به خانواده، بستگان و جامعه رسانه ای کشور تسلیت 

عرض می نماید.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده خبرداد:

اختصاص ورزشگاه تختی قم به بانوان 
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده از آماده سازی و اختصاص ورزشگاه 

تختی به بانوان قم خبر داد.
خانم خزعلی در نشست صمیمی با مشاوران بانوان دستگاه های مختلف استان 
قم با بیان اینکه امکانات ورزشی برای بانوان استان قم بسیار محدود است بر لزوم 
ایجاد شرایط لازم برای مهیا شدن مکان های تفریحی و ورزشی بیشتر برای بانوان 

استان قم تاکید کرد. 
وی افزود: آماده سازی و اختصاص ورزشگاه تختی به بانوان از مصوبات سفر 
رئیس جمهوری به قم بود که ۱۵ میلیارد تومان سهم دولت جذب شده و پنج 
میلیارد تومان هم باید از وزارت نفت جذب شود تا شرایط حضور ۱۰۰ درصدی 

بانوان به این ورزشگاه فراهم شود.

اخبار

وزیر کشور: 

دشمن درپی کشاندن مردم
به سوی اعتراضات است

 وزیر کشور با بیان اینکه امروز دشمن به دنبال آسیب به کشور و اذیت مردم و کشاندن 
آنها به سوی اعتراضات است، تاکید کرد: ایران به عنوان یک قدرت اقتصادی و منطقه 

ای محسوب می شود و به همین دلیل دشمن به دنبال آسیب رساندن به ما است. 
احمد وحیدی روز شنبه در قرارگاه انتظامی، امنیتی و ترافیکی روح الله با تسلیت 
سالروز رحلت معمار کبیر انقلاب، گفت: از یک سو رحلت امام بزرگوار برای ما غم فراوان 
و خسارتی جبران ناپذیر به همراه داشت و از سوی دیگر بدرقه تاریخی ایشان در روز 

خاکسپاری باعث عزت و افتخار بی نظیر مردم کشورمان شد.
وزیر کشور با بیان اینکه هیچ یک از نزدیکان و اطرافیان امام بزرگوار و مردم کشور با 
توجه به عشقی که به ایشان داشتند، باور نمی کردند که چنین شخصیت بزرگی را از 
دست داده اند، افزود: انقلاب بدون امام )ره( را هیچگاه نمی توانستیم متصور شویم 
و دشمن نیز از همین جهت به دنبال ضربه زدن به انقلاب بود و به خیال خام خود در 

صدد بود تا انقلاب را بعد از رحلت امام به زانو در آورد.
خداخواهی،  جز  او  از  که  چرا  ایستاد  امام)ره(  پای  ایران  ملت  افزود:  وحیدی 
خداپرستی، اندیشه، حکمت، مبارزه و مجاهدت ندید و امروز نیز همه این خصوصیات 
را در مقام معظم رهبری و رهبر عزیزمان می بینیم و همانند دوران امام عظیم الشأن 
پای آرمان های انقلاب ایستاده و تا زمانی که این آرمان ها ادامه داشته باشد مردم نیز 

پای کار خواهند بود.
وی افزود: پلیس به عنوان خط ارتباطی مردم با نظام حافظ شاخصه ها و آرمان های 
انقلاب اسلامی است و این یک فرصتی عالی برای مجموعه فراجا است که بتواند بیانگر 

ظرفیت های انقلاب و نظام باشد.
وزیر کشور ادامه داد: مجموعه انتظامی یکی از بزرگترین ظرفیت ها را از این حیث 
دارد و این امر جای تبریک و از طرفی جای تشکر برای خدمات دهی دائمی و مستمر 

فرماندهی کل انتظامی کشور در همه حوزه ها است.
وحیدی افزود: پلیس با حضور ارزشمند خود توانسته در حوزه های مختلف نقشه های 

دشمنان را ناکام گذاشته و از طرفی نیز خدمات ارزشمندی را به مردم ارائه دهد.
وی با اشاره به اینکه تشکیل قرارگاه های فرعی مختلف ذیل قرارگاه انتظامی، امنیتی و 
ترافیکی روح الله برای پیش بینی ها و پیشگیری ها توانسته از بسیاری حوادث احتمالی 
پیشگیری کند، افزود: امروز دشمن به واسطه برخی فراخوان های غیرقانونی، درصدد 
موج سواری و سوء استفاده از خواسته های برخی مردم و ایجاد فتنه در کشور است که 
حضور هوشمند پلیس در کنار مردم آگاه و فهیم توطئه های خبیثانه دشمن را نقش 

برآب کرده است.
وزیر کشور با قدردانی از فرماندهی انتظامی کل کشور، تدبیر، حکمت و اقدام قاطعانه 
را از جمله عواملی عنوان کرد که مجموعه فراجا در دستور کار قرار داده تا امنیت مردم 

دچار خدشه نشود.
وحیدی خاطرنشان کرد: امروز پلیس در کشف سلاح غیرمجاز توانسته بسیار خوب 

عمل کند که این امر می تواند از بسیاری حوادث مرتبط با آن جلوگیری کند.

در جمع برخی اساتید حوزه علمیه قم مطرح شد ؛

تاکید آیت الله جوادی آملی 
به دوری از اختلاف و تفرقه 

آیت الله جوادی آملی در جمع برخی اساتید حوزه علمیه قم در مسجد امام حسن 
عسکری با گرامیداشت سالگرد ارتحال امام راحل گفت: کینه و اختلاف عامل نابودی 

دین خواهد بود.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه اختلاف نظر و اختلاف فکر همیشه وجود دارد 
گفت: معنی اختلافی که در قرآن و روایات است مخالفت و تضاد نیست بلکه به معنی 

خلافت و جانشینی است که اگر آن یکی رفت، این یکی کار او را انجام می دهد.
این مرجع تقلید با تاکید بر دوری از اختلاف و تفرقه تصریح کرد: مبادا مخالفت را با 

اختلاف خلط کنید، مبادا کینه و عداوت یکدیگر را در دل داشته باشید.
وی تصریح کرد: پیامبر اسلام فرمود: کینه و اختلاف، تیغی است در دست شما، 
کینه و اختلاف و بغضا موجب می شود که دینی باقی نماند، اگر دو نفر با هم کینه داشته 
باشند و علیه هم حرف بزنند و علیه هم کینه بورزند، هر روز تیغ در دستشان است و هر 

روز علف دین را تیغ می کند و چیزی از دین باقی نمی ماند.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه دشمنان بیگانه صف بسته اند که فکر توحید را 
از جامعه بردارند تصریح کرد: روزی که اسلام از دست و زبان مردم آندلس مهد علم و 
فقیه پرور و حکیم پرور گرفته شد و مسجد را به کلیسا تبدیل کردند؛ طولی نکشید که 
کلیسا را هم به موزه تبدیل کردند؛ به این ترتیب نه از قرآن خبری ماند و نه از انجیل، نه 

از اسلام و نه از مسیحیت. 
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه با گلوله نمی شود دین را از فکر مردم گرفت افزود: 
بله در جنگ های صلیبی با گلوله دین را از دست و زبان مردم گرفتند و نماز و روزه رخت 

بربست، اما نتوانستند از فکر مردم بگیرند.
این مرجع تقلید افزود: ولی با قلم فلاسفه مادی می توان فکر را از جانِ مردم گرفت، 

اسلام را از عقل مردم گرفت و از یاد مردم برد.
  

امیرعبداللهیان در گفت وگو با بورل:

ارائه پیش نویس قطعنامه به آژانس
 روند مذاکرات را سخت تر می کند

وزیر امور خارجه کشورمان در این گفتگوی تلفنی، با اشاره به عزم و اراده دولت 
جمهوری اسلامی ایران برای رسیدن به توافقی خوب، قوی و پایدار، اقدام اخیر آمریکا و 
سه کشور اروپایی در تهیه پیش نویس قطعنامه آژانس بین المللی انرژی اتمی را رفتاری 
بر خلاف رویه دیپلماسی، شتاب زده و غیرسازنده خواند که موجب سخت تر و پیچیده 

تر شدن روند مذاکرات خواهد شد.
امیرعبداللهیان با اشاره به قانون مجلس شورای اسلامی هشدار داد، هر گونه اقدام 
سیاسی از سوی آمریکا و سه کشور اروپایی در آژانس، بی تردید با واکنش متناسب، موثر 

و فوری جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهد شد.
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان ضمن قدردانی از تلاش های جوزف بورل، بار 
دیگر بر آمادگی و اراده ایران برای ادامه و به نتیجه رسیدن مذاکرات در مسیری واقع 

بینانه و مورد توافق تاکید کرد.
امیرعبداللهیان با اشاره به اقدامات مخرب رژیم صهیونیستی که خود مجرم اصلی 
فعالیت های غیرقانونی هسته ای در جهان است، سفر گروسی مدیرکل آژانس به تل 
آویو در آستانه نشست شورای حکام را در تعارض با رعایت اصل بی طرفی و جایگاه فنی 
و حرفه ای آژانس خواند. جوزف بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز در این 
گفتگوی تلفنی با انتقاد از برخی تلاش ها جهت شکست مذاکرات، بر تسریع در به 

نتیجه رسیدن مذاکرات و حصول توافق تاکید کرد.
بورل بر ضرورت تداوم رایزنی ها برای فاصله گرفتن از فضای منفی کنونی در آژانس و 

تمرکز بر ادامه مذاکرات برای بازگشت همه طرفها به تعهدات برجامی تاکید کرد.
طرفین در این گفتگوی تلفنی بر لزوم رفتار حرفه ای و بی طرفی آژانس تاکید کردند.

 
وزیر اطلاعات :

تعامل و هم افزایی های اطلاعاتی و امنیتی 
گسترش یافته است 

حجت الاسلام والمسلمین خطیب به همراه جمعی از مدیران وزرات اطلاعات با 
حضور در قرارگاه قدس جنوب شرق کشور با سردار پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه 
پاسداران و فرمانده قرارگاه قدس و جمعی از فرماندهان سپاه پاسداران دیدار و گفتگو 

نمودند.
همزمان با دهه ی کرامت و سی و سومین سالگرد رحلت حضرت امام خمینی)ره( 
در راستای تعاملات و هم افزایی بین دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی وزیر اطلاعات به 
همراه جمعی از مدیران وزرات اطلاعات با حضور در قرارگاه قدس جنوب شرق کشور با 
سردار پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه پاسداران و فرمانده قرارگاه قدس و جمعی از 

فرماندهان سپاه پاسداران دیدار و گفتگو نمودند.
در این دیدار طرفین ضمن تاکید بر همکاری تعاملی مشترک و کمک به توسعه امنیت 
پایدار در منطقه، در ارتباط با برنامه های مدنظر در راستای ایجاد شرایط مناسب برای 

امنیت پایدار و مردمی منطقه گفتگو نمودند.
در پایان وزیر اطلاعات و مدیران وزرات و فرماندهان سپاه با حضور میدانی در مرزهای 

شرق کشور از زحمات محافظان و مراقبان مرزها قدردانی نمودند.

 رهبر معظم انقلاب »وظیفه قدرشناسی از مسئولان انقلابی« را یادآور شدند و 
فرمودند: امام بزرگوار همچنان که به مجریان نهیب می زدند در مواردی نیز صریحاً از 
آنها قدردانی می کردند، بنابراین امروز که دشمن در صدد تخریب مسئولان انقلابی 

است، وظیفه سنگین قدرشناسی باید ادا شود. 
حضرت آیت الله خامنه ای صبح روز شنبه در اجتماع پرشور مردم در مرقد مطهر 
رهبر کبیر انقلاب به مناسبت سی وسومین سالگرد عروج آن عزیز سفر کرده، امام 
خمینی را روح جمهوری اسلامی، شخصیتی حقیقتاً استثنایی وامامِ »دیروز و امروز 
و فردای ملت ایران« خواندند و تأکید کردند: نسل جوان و هوشمند کنونی برای 
اداره آینده کشور و رساندن ملت به قله های پر شکوه به نرم افزاری مطمئن، جامع، 

شتابدهنده وتحول آفرین یعنی درسها و گفتار و رفتار امام نیاز دارد.
با بیان توصیه هایی مهم، مردم و فعالان انقلابی، فرهنگی،  ایشان همچنین 
سیاسی و اقتصادی را به جلوگیری از هویت زدایی از انقلاب و تحریف امام، افشای 
دروغ و جنگ روانی دشمن، جلوگیری از نفوذ رگه های ارتجاع و سبک زندگی غربی، 

و قدرشناسی از مسئولان انقلابی سفارش کردند.
رهبر انقلاب در این مراسم که بعد از دو سال به صورت حضوری برگزار شد، با 
اشاره به ابعاد همچنان ناشناخته شخصیت امام خمینی گفتند: با وجود حرفها 
و نوشته های فراوان درباره آن حکیم هدایتگر، ناگفته ها درباره عظمت و قدرت 
شخصیتی و رهبری او بسیار است و نسل جوان که امام را به درستی نمی شناسد، 
برای ایفای مسئولیت ملی و انقلابی و برداشتن گام دوم انقلاب و اداره بهینه کشور، 
باید درس های پیش برنده و تعیین کننده مکتب امام را بیاموزد تا با اطمینان به سوی 

آینده درخشان کشور گام بردارد.
مقایسه انقلاب کبیر فرانسه و شوروی با انقلاب اسلامی 

ایشان، انقلاب اسلامی را بزرگ ترین انقلابِ تاریخ انقلابها خواندند و با مقایسه 
روند دو انقلاب مشهور معاصر یعنی انقلاب کبیر فرانسه و انقلاب شوروی با انقلاب 
اسلامی گفتند: در این انقلابها معنویت مغفول بود و هر دو انقلاب بعد از مدتی 
کوتاه منحرف شدند و مردم را که باعث پیروزی آنها بودند به کنار زدند و عملًا به دوران 
گذشته برگشتند اما انقلاب اسلامی بعد از پیروزی هم با انتخابات پی در پی، تکیه 
مستمر بر مردم و توجه همزمان به جنبه های مادی و معنوی انسان جلو رفته است 
که این واقعیات از جمله دلایل برجسته ی برتری انقلاب اسلامی بر همه انقلابهای 

تاریخ، ونشان دهنده عظمت رهبری امام است.
ایشان حضور ملت را عامل قطعی پیروزی انقلاب برشمردند اما گفتند: آن دست 
قدرتمند، شخصیت فولادین، دل مطمئن و زبان ذوالفقارگونه که توانست اقیانوس 
عظیم ملت را به میدان بکشاند و به تلاطم بیاورد و بدون یأس ونا امیدی در میدان 

نگهدارد و جهت حرکت را به آنها تعلیم دهد، امام بزرگوار و خمینی عظیم بود.
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح جلوه هایی از رهبری پُر مغز و پُر معنای امام 
خمینی و قدرت نافذ ایشان در تعیین و تعلیم میدان مبارزه، به حوادث خطیر دوران 
نهضت و جمهوری اسلامی اشاره کردند و افزودند: امام در بیانیه های سال آخر 
حیات شان و وصیت نامه خود، میدان مبارزه را حتی برای دوران بعد از خود نیز تعیین 

و مشخص کرده است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه امام )ره( از نظر خصوصیات شخصی به 
معنی واقعی کلمه ممتاز بود، به بیان برخی ویژگی های ایشان پرداختند و گفتند: 
و  »حکمت  »شجاعت«،  عرفانی«،  حالات  و  »معنویت  پرهیزگاری«،  و  »پاکی 
عقلانیت«، »محاسبه گری«، »امید به آینده«، »صداقت«، »وقت شناسی و نظم«، 
»توکل و اطمینان به وعده الهی« و »اهل مبارزه بودن« از جمله خصوصیات بارز امام 

راحل بود.
حضرت آیت الله خامنه ای بعد از بیان برخی ویژگی های ممتاز امام، به تبیین مبانی 
و اصول مکتب امام پرداختند و افزودند: زیربنای مکتب امام چه در دوران مبارزه و چه 

در دوران انقلاب »قیام لله« بود و این زیربنا مبنای قرآنی داشت.
ایشان هدف قیام برای خدا در همه مراحل را »اقامه حق«، »اقامه عدل و قسط« 
و »ترویج معنویت« برشمردند و خاطرنشان کردند: امام یک مبارز واقعی بود و در 

میدان قیام لله حضور دائمی داشت.
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: حرکت امام در دوران مبارزه چند نقطه برجسته 
داشت که عبارتند از نترسیدن، صراحت با مردم، اعتماد به مردم، قدردان مجاهدت 

مردم بودن و دمیدن امید به دلها.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به بیان نکات برجسته حرکت امام در دوران ایجاد 
جمهوری اسلامی پرداختند و خاطرنشان کردند: مهمترین دغدغه و نقشه راه امام 
در این دوران، فاصله گذاری میان طرح »جمهوری اسلامی« با »فرهنگ و قاموس 
غربی« بود. بر همین اساس امام اصرار داشت که جمهوری اسلامی وام گرفته از 

»جمهوری« و »مردم سالاری« غربی نیست بلکه برگرفته از اصل اسلام است.
هماهنگ سازی دوگانه های به ظاهر متناقض

رهبر انقلاب اسلامی یکی از ویژگی های بارز الگوی جدید امام را، هماهنگ سازی 
دوگانه های به ظاهر متناقض دانستند و گفتند: در الگو و نظام سیاسی جدیدی که 
امام ارائه کرد، »هم معنویت است هم رأی مردم«، »هم اجرای احکام الهی است 
هم رعایت اقتضائات و مصلحت های عمومی«، »هم اصرار بر عدالت اقتصادی 
و رعایت حال ضعفا است هم اصرار بر تولید ثروت«، »هم نفی ظلم است هم نفی 
ظلم پذیری«، »هم تقویت علم و اقتصاد است هم تقویت بنیه دفاعی کشور«، »هم 
انسجام و وحدت ملی است هم پذیرفتن تنوع آرا و گرایشهای مختلف سیاسی«، 
»هم تأکید بر تقوا و طهارت مسئولان است هم تأکید بر کارشناسی و کاربلدی 

مسئولان«.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس سؤال مهمی را مطرح کردند و گفتند: این مکتب 
و الگویی که امام طراحی و پایه گذاری کردند تا چه میزان در زمان امام و بعد از ایشان 

تحقق پیدا کرده است؟
این است که »جمهوری  از حقایق کشور  با اطلاع  پاسخ من  افزودند:  ایشان 
امور  علمی،  پیشرفت های  مردم سالاری،  همچون  سرفصل ها  همه  در  اسلامی 
دیپلماسی، اقتصادی و خدمات عمومی موفقیت های بزرگی به دست آورده که انکار 
آنها بی انصافی است البته ناکامی ها نیز کم نبوده است یعنی هم پیشرفت داشتیم 

و هم ضعف و ناکامی.
رهبر انقلاب اسلامی در بیان علت ضعف ها و ناکامی ها افزودند: برای یافتن علت، 
امام ما را راهنمایی کرده و می گویند »کارنامه شما در گرو تلاش و مجاهدت است«، 
یعنی هر جا ملت و مسئولین با اراده قوی وارد میدان شوند، آنجا عرصه پیشرفت ها 

است و هر جا سستی در اراده ها به وجود آید، موجب عقب ماندگی می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند، البته نقش جبهه گسترده دشمنان 

از ابتدای پیروزی انقلاب تا به امروز نیز نباید نادیده گرفته شود.
ذات جمهوری اسلامی، مخالف ظلم و موافق معنویت است

ایشان افزودند: این دشمنی را جمهوری اسلامی به وجود نیاورد بلکه چون ذات 
جمهوری اسلامی، مخالف ظلم و استکبار و منکرات و موافق معنویت است، طبیعتاً 

ظالمان و مستکبران و عاملان به منکر و مخالفان معنویت با آن دشمنی می کنند.
رهبر انقلاب یکی دیگر از عوامل دشمنی با جمهوری اسلامی را فاصله گذاری 
جدی امام با غربی ها دانستند و گفتند: حمایت از فلسطین و دادن سفارت رژیم 
غاصب به ملت فلسطین، انتقاد از ریاکاری ها و جنایتهای کشورهای اروپایی و امریکا 
نمونه های مهمی از فاصله گذاری امام میان تمدن و تفکر و نظام اسلامی با تمدن و 

تفکر غربی است.
رهبر انقلاب همچنین امتیاز بزرگ امام را آشنا کردن مردم با مفهوم مقاومت و تزریق 
روح ایستادگی در ملت خواندند و گفتند: به برکت امام امروز ملت ایران ملتی کاملًا 
مقاوم و مستحکم است و مقاومت به یکی از واژه های برجسته در ادبیات سیاسی 

دنیا تبدیل شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه از دو توطئه و خواب آشفته دشمنان برای ملت 
ایران پرده برداشتند و گفتند: جزء اول این نقشه، امید بستن دشمنان به اعتراضات 
مردمی برای ضربه زدن به کشور است که از طریق کار روانی و فعالیت در فضای 

مجازی و با پول، مزدورپروری و انواع حیله ها به دنبال قرار دادن مردم در مقابل نظام 
اسلامی هستند.

برخی وعده سقوط شش ماهه انقلاب را می دادند
 اما امروز هشتاد، شش ماه از انقلاب گذشته است 

ایشان جزء دوم از این توطئه را القاء محاسبات غلط درباره رو به سقوط بودن 
جمهوری اسلامی دانستند و افزودند: بدخواهان، ابتدای انقلاب می گفتند شش 
ماه دیگر انقلاب سقوط خواهد کرد و بعد که محاسبه آنها غلط از آب درمی آمد وعده 
شش ماه دیگر را می دادند در حالی که امروز بیش از هشتاد، شش ماه از انقلاب 
گذشته و آن نهال باریک به درختی تناور و مقتدر تبدیل شده است، و محاسبات 

امروز آنها نیز همچون گذشته کاملًا غلط است.
رهبر انقلاب تأکید کردند: در جمهوری اسلامی، عاملِ مردم عامل بسیار مهمی 

است و دشمنان نخواهند توانست ملت را در مقابل نظام اسلامی قرار دهند.
ایشان در تحلیل علت محاسبات پی در پی غلط دشمنان ایران، به نقش تعدادی 
از مشاوران ایرانیِ خائن در شکل دادن به این محاسبات اشاره کردند و گفتند: 
این مشاوران خیانتکار نه تنها به کشور خود بلکه حتی به آمریکایی ها هم خیانت 

می کنند چرا که با این مشورت های غلط موجب شکست خوردن آنها می شوند. 
از  نمونه ای  اسلامی«  نظام  و  روحانیت  و  دین  از  ایران  مردم  شدن  »رویگردان 
به آن اشاره و  مشورت ها و محاسبات غلطی بود که حضرت آیت الله خامنه ای 
خاطرنشان کردند: علاوه بر بیان این حرفها از جانب آمریکایی ها که تحت تأثیر 
ناآگاه و خائن است، معدود افراد ساده لوحی نیز در داخل کشور این  مشاوران 

سخنان غلط را در رسانه ها بیان می کنند. 
تشییع میلیونی شهید سلیمانی نشان دهنده اعتقاد مردم به دین و 

مقاومت است 
ایشان با تأکید بر اینکه امروز گرایش مردم به دین و انقلاب یقیناً بیش از ابتدای 
انقلاب است، به نمونه هایی برجسته از حضور شکوهمند مردم در تجلیل از مقاومت 
و روحانیت اشاره کردند و گفتند: تشییع میلیونیِ بدنِ قطعه قطعه شهید سلیمانی 
و بزرگداشت آن مرد انقلابی، مبارز و مجاهد، و تشییع جنازه و ابراز احساسات مردم 
به درگذشت مراجع و فقهای عالی قدری همچون آیت الله صافی گلپایگانی و آیت الله 
بهجت با گرامیداشت هیچ شخصیت سیاسی و هنری دیگر در کشور قابل مقایسه 

نیست و نشان دهنده اعتقاد مردم به روحانیت، دین، جهاد و مقاومت است.
نگذارید دشمن از انقلاب شما هویت زدایی کند

رهبر انقلاب اسلامی، حضور مشتاقانه جوانان در مراکز اعتکاف و اجتماعات 
عظیم معنوی و همچنین راهپیمایی های با شکوه ۲۲ بهمن و روز قدس را نشانه های 
دیگری از وفاداری ملت به به راه امام بزرگوار دانستند و افزودند: نمونه دیگری از 
ارادت دینی مردم، اظهار شوق و ارادت آحاد مردم از پیر و جوان و کودک در سراسر 
کشور به ساحت حضرت ولی عصر)عج( در قالب سرودی است که این روزها پخش 

شده است.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش پایانی سخنانشان هفت توصیه مهم خطاب به 

فعالان عرصه های انقلابی، اجتماعی، سیاسی و اقتصادی بیان کردند.
رهبر انقلاب در توصیه اول به جوانان هوشمند و فرزانه تأکید کردند: نگذارید 

دشمن و ضدانقلاب از انقلاب شما هویت زدایی و حقیقیت آن را وارونه نمایی کند.
ایشان با توصیه به اینکه »نگذارید یاد امام که روح انقلاب است در جامعه کمرنگ 
شود و امام را تحریف کنند«، توصیه سوم خود را به »جلوگیری از نفوذ ارتجاع« 
اختصاص دادند و گفتند: ارتجاع به معنی بازگشت به سیاست و سبک زندگی غربی 
است و نباید گذاشت با نفوذ سبک زندگی غربی که در دوران فاسد پهلوی موجود 

بود، کشور به سمت ارتجاع برود.
نفت ما را دزدیدند اما ایران را به دزدی متهم کردند

ایشان در توصیه چهارم بر »افشای دروغ و فریب و جنگ روانی دشمن« تأکید و 
با اشاره به نمونه ای تازه از این جنگ روانی خاطرنشان کردند: چندی قبل دولت 
یونان با دستور آمریکایی ها نفت کشورمان را دزدید اما وقتی دلاورانِ از جان گذشته ی 
جمهوری اسلامی، کشتی نفتی دشمن را ضبط کردند، در تبلیغات فراگیر خود 
ایران را به دزدی متهم کردند، در حالی که آنها بودند که نفت ما را دزدید و پس گرفتن 

مال دزدی، دزدی نیست.
برای  ایمان مردم  از سرمایه  به »استفاده  توصیه  با  آیت الله خامنه ای  حضرت 
تولید عمل صالح«، توصیه ششم خود را به »جلوگیری از القاء بن بست در کشور« 
اختصاص دادند و گفتند: در فضای مجازی عده ای یا از روی غفلت و یا بخاطر 
پول، کارشان القاء به بن بست رسیدن کشور است البته در زمان امام هم عده ای در 
روزنامه ها نوشتند کشور به بن بست رسیده است که امام فرمودند این شما هستید 

که به بن بست رسیده اید نه جمهوری اسلامی.
ایشان در توصیه آخر، »وظیفه قدرشناسی از مسئولان انقلابی« را یادآور شدند و 
خاطرنشان کردند: امام بزرگوار همچنان که به مجریان نهیب می زدند در مواردی نیز 
صریحاً از آنها قدردانی می کردند، بنابراین امروز که دشمن در صدد تخریب مسئولان 

انقلابی است، وظیفه سنگین قدرشناسی باید ادا شود.
وظیفه قدرشناسی از مسئولان انقلابی

در  مسئولان  ارزشمند  فعالیت های  از  جلوه هایی  به  اشاره  با  انقلاب  رهبر 
روزهای اخیر، گفتند: چند شبانه روز حضور مستقیم یک وزیر در آبادان و ملاقات 
رئیس جمهور و معاون او با آسیب دیدگان حادثه و آرامش دادن به آنها، نمونه هایی با 
ارزش و درخور قدرشناسی است؛ البته باید عاملان خرابکاری ها در قضیه آبادان و 

در قضایای دیگر نیز مجازات شوند.
مخالفت صریح با شعار دادن هنگام سخنرانی سید حسن خمینی 

 حضرت آیت الله خامنه ای در پایان با اشاره به برخی حواشی در زمان سخنرانی 
حجت الاسلام سیدحسن خمینی تأکید کردند: شنیدم در زمان سخنرانی جناب 
آقای حاج سیدحسن خمینی، کسانی سر و صدا کردند. همه بدانند که من با این 

کارها و سر و صداها مخالف هستم.
تولیت حرم مطهر امام راحل و یادگار امام خمینی )ره( دراین مراسم  گفت: امام 
راحل روح آزادی، استکبار ستیزی و مبارزه با تهجر را در جان ملت و کشور ایران 

دمید. 
حجت الاسلام سید حسن افزود: مراسم امسال سالگرد ارتحال امام، جلسه ممتاز 
و متفاوتی است، پس از ۲ سال از شیوع ویروس کرونا تصمیم بر این شد که جلسه 

سالگرد در نوعی متفاوت برگزار شود.
وی ضمن عذرخواهی از تمام مشتاقانی که نتوانستند به علت محدودیتهای پیش 
بینی شده در مراسم حاضر شوند، خاطرنشان کرد: سالگرد امام بهانه ای است تا 
بیش از هر زمان دیگری در خصوص این مرد بزرگ به جهان بگوییم و بشنویم، فرد 
صادقی که بین ما آمد، روح خدا را دمید و توانست حرکتی بزرگ و نهضتی عظیم 

را رقم بزند.
امام یک حقیقت ناب بود که روح مطهری را در جامعه ما تنید. 

تولیت حرم مطهر امام راحل اظهارداشت: امام خمینی )ره( مظهر خوبی های 
بسیاری است و مظهر آرمان های بسیار بزرگی که توانست یک انقلاب عظیم را رقم 

بزند، امام یک حقیقت ناب بود که روح مطهری را در جامعه ما تنید.
یادگار امام خمینی )ره( زندگی امام را دارای نکات و لحظات بسیار درخشانی 
برشمرد و گفت: بنیانگذار کبیر انقلاب با این ویژگی ها توانست خود را نماد و مظهر 
آرمان های انقلاب اسلامی نشان دهند و همانگونه که رهبر معظم انقلاب می 

فرمایند این انقلاب بی نام امام در هیچ جا و محیطی شناخته شده نیست.
وی یادآور شد: با مرور زندگی امام می توان دید که از ابتدای نهضت ایشان، آرمان 
هایی را برای ملت ایران بنا کرده که وقتی انقلاب اسلامی آغاز شد، نهضت اسلامی 

به پا خواست و تمام بساط رژیم پهلوی که وابسته به شرق و غرب بود، برچیده شد.
حجت الاسلام خمینی خاطرنشان کرد: امام راحل منادی استقلاب و عزت برای 
مردم شد و ملت ایران در برابر جنایاتی که از زمان قاجار تا پهلوی انجام می شد به 

عزت، استقلال و آزادی رهنمون ساخت.

رهبر انقلاب در حرم مطهر امام خمینی)ره( :

 گرایش امروز مردم به انقلاب و دین از روز اول انقلاب یقیناً بیشتر است

محمد جواد آذری جهرمی*
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فواید شگفت انگیز ۱۰ دقیقه دویدن ملایم در روز

ریتالین نام یک برند دارویی است که در فرم ژنریک آن، متیل فنیدات 
نامیده می شود. ریتالین یکی از متداول ترین داروهای تجویزی مغز و اعصاب 
است که برای درمان ADHD کاربرد دارد؛ اما متاسفانه در فصل امتحانات 

دانش آموزان و دانشجویان برای افزایش تمرکز به آن روی می آورند.
دانش آموزان و دانشجویان زیادی برای افزایش تمرکز در زمان امتحانات از 
داروهایی مانند ریتالین و دکستروآمفتامین استفاده می کنند. درست است 
که عامل روی آوردن دانش آموزان و دانشجویان به این داروها فشار آموزشی 
است که تحمل می کنند اما مسئلهٔ دیگر این است که این افراد به چنین 
داروهایی دسترسی کامل دارند. آنها معمولًا این داروهای محرک را از دیگر 
دانشجویان یا از اعضای خانواده که ADHD دارند می گیرند. اما این را 
بدانید اگر دارو با هدفی اشتباهی مصرف شود عوارض منفی برای سلامتی 
خواهد داشت. استفادهٔ اشتباه از ریتالین می تواند منجر به تپش قلب، 

نوسانات خلقی یا حملات پانیک شود.

ریتالین )متیل فنیدات( چیست؟
ریتالین نام یک برند دارویی است که در فرم ژنریک آن، متیل فنیدات 
نامیده می شود. ریتالین یکی از متداول ترین داروهای تجویزی مغز و اعصاب 
عصبی  سیستم  داروی  این  دارد.  کاربرد   ADHD درمان  برای  که  است 
مرکزی )CNS( برای درمان نارکولپسی یا حمله خواب نیز به کار می رود. 
ازآنجایی که ریتالین محرک سیستم عصبی مرکزی است، بر فرارسان های 

عصبی به خصوصی در مغز از جمله دوپامین و نورپی نفرین اثر می گذارد. 
وقتی کسی ADHD دارد و در یک دوز درمانی تجویز شده ریتالین مصرف 

می کند، دقت و تمرکزش بهتر شده و در کنترل پیام های عصبی خود بهتر 
عمل می کند. متأسفانه ریتالین این پتانسیل را دارد که مورد سوءمصرف 
قرار گرفته و اعتیاد ایجاد کند. همان طور که گفتیم ریتالین بر فرارسان های 
عصبی مانند دوپامین اثر می گذارد و به همین دلیل  احساس سرخوشی 
ایجاد می کند که می تواند منجر به اعتیاد شود. سایر تأثیرات شامل سرکوب 
اشتها، افزایش انرژی و بهبود سطح عملکرد می شود. وقتی افراد از دوزهای 
بالای ریتالین و به طور نادرست استفاده می کنند، اثرات آن می تواند شبیه 

اثرات کوکائین احساس شود.

علائم سوءمصرف ریتالین
سوءمصرف ریتالین می تواند علائم فیزیکی ایجاد نماید که برای اطرافیان 
قابل توجه است. برخی از علائم سوءمصرف ریتالین شامل بی اشتهایی 
عصبی و کاهش وزن، تحریک پذیری عصبی، اضطراب و آشفتگی، گشاد 
شدن مردمک و افسردگی می شود. دیگر علائم سوءمصرف ریتالین نیز 
می تواند شامل سردرد، تعریق، بی خوابی و مشکلات بینایی شود. کسی 
که از ریتالین سوءاستفاده می کند، ممکن است بتواند ساعت های طولانی 
بیدار و هشیار بماند اما بعد از آن دچار افت شدید و ناگهانی خواهد شد 
که طی این دوره و باتوجه به ازبین رفتن اثرات ریتالین، فرد خیلی خسته، 

عصبی، افسرده و بی انگیزه به نظر می رسد. 
از  نادرستی  احساس  دچار  می کند  سوءاستفاده  ریتالین  از  که  کسی 
اعتمادبه نفس شده، کارهای تکراری انجام می دهد و ممکن است پارانوئید 
به نظر برسد یا دچار توهم شود. علائم سوءمصرف ریتالین می تواند این هم 

باشد که فرد اجتماعی تر و هشیارتر و پُرحرف تر از حد نرمال به نظر می رسد.

عوارض سوءمصرف ریتالین
برخی از عوارض جانبی سوءمصرف ریتالین می تواند شامل تغییرات در 
خلق وخو یا رفتار شود، مثلًا اضطراب و آشفتگی. عوارض جانبی جدی 
نیز می تواند وجود داشته باشد که شامل افزایش فشارخون و تندی ضربان 
قلب می شود. ایجاد مقاومت به ریتالین می تواند نسبتاً سریع رخ بدهد که 
عاملی برای اوردوز کردن ریتالین خواهد بود. علائم اوردوز ریتالین شامل 
توهم، آشفتگی، استفراغ و تشنج می شود. اعتیاد و وابستگی نیز از عوارض 
سوءمصرف ریتالین هستند. در مورد همهٔ داروهای محرکی که برای درمان 
ADHD به کار می روند، ریسک مشکلات قلبی و عروقی وجود دارد که در 
افراد بزرگسال و کسانی که از قبل مشکل قلبی دارند بیشتر است. عوارض 
قلبی و عروقی سوءمصرف ریتالین می تواند شامل تغییراتی در ریتم قلب، 

سکته مغزی، حمله قلبی و مرگ ناگهانی شود اما این عوارض نادرند.

اعتیاد به ریتالین
ازآنجایی که ریتالین بر نواحی از مغز اثر می گذارد که مسئول لذت و پاداش 
هستند، اعتیاد به این دارو ممکن است. زمانی که فرد ریتالین را به عنوان 
یک داروی تجویزی مصرف می کند اعتیادی رخ نمی دهد. اعتیاد به ریتالین 
بیشتر در افرادی ایجاد می شود که از این دارو سوءاستفاده می کنند. علائم 
اعتیاد به ریتالین شامل وسواس بی اختیار و جستجوی دارو و مصرف آن 
می شود. دیگر علائم اعتیاد به ریتالین نیز می تواند شامل عدم توانایی در 
توقف مصرف آن می شود و اینکه فرد بیشتر اوقات توجه و تمرکز خود را روی 
استفاده از ریتالین می گذارد. کسی که به ریتالین اعتیاد دارد ممکن است 
احساس کند بدون این دارو هیچ کاری نمی تواند بکند. اعتیاد به ریتالین 
می تواند باعث شود فرد حتی در حالتی که عوارض جانبی بدی را تجربه 
می کند همچنان به مصرف آن ادامه دهد. اعتیاد به ریتالین می تواند سبب 
شود فرد از دوستان و خانواده و مسئولیت های خود کناره بگیرد یا خود را در 

موقعیت های خطرناکی قرار دهد تا پاسخ اعتیاد و نیازش را بدهد.

اثرات بلندمدت مصرف ریتالین
مصرف  ریتالین  شده  تجویز  داروی  یک  به عنوان  بچه ها  وقتی  حتی 
می کنند، احتمال اثرات بلندمدت و خطرناک این دارو وجود دارد. مثلًا 
استفاده  آن  از  که  کودکانی  مغز  بر  ریتالین  داده  نشان  جدید  تحقیقی 
می کردند اثر می گذارد. مطالعه ای نشان داد مصرف ریتالین طی دوران 
کودکی منجر به کاهش سطح GABA )گاما آمینو بوتیریک اسید( در مغز 
می شود. دیگر عوارض جانبی بلندمدت می تواند شامل ظاهرشدن علائم 
روحی و روانی جدید یا تشدید علائم قبلی شود. اثرات بلندمدت ریتالین 
می تواند شامل تغییرات در خلق وخو و افسردگی شود. علائم سایکوتیک یا 
مانیک نیز ممکن است ظاهر شوند، خصوصاً در افرادی که سابقهٔ این علائم 
را دارند اما در سایر افرادی که چنین سابقه ای ندارند نیز می تواند دیده شود. 
وابستگی به دارو می تواند با استفاده طولانی مدت از ریتالین ایجاد شود. 
ریتالین و دیگر محرک های سیستم عصبی مرکزی اگر به مدت طولانی 
اشتباها مصرف شوند می توانند سبب آسیب به قلب و دیگر اعضای بدن 

نیز شوند.

قرص شب امتحان چه بلایی سرتان می آورد؟

عضو هیأت علمی دانشکده علوم تغذیه دانشگاه شهید بهشتی :عوارض سوءمصرف ریتالین

چه غذا ها و نوشیدنی هایی با وارفارین 
تداخل دارند؟ 

عضو هیأت علمی دانشکده علوم تغذیه دانشگاه شهید بهشتی با بیان این که 
برخی مواد غذایی می توانند میزان اثر وارفارین را در بدن فرد تغییر دهند، گفت: 

باید به تداخلات این دارو با مواد غذایی توجه شود.
دکتر غزاله اسلامیان با تأکید بر توجه به تداخلات دارو ها با مواد غذایی گفت: 
بیماران باید دارو ها را طبق دستور پزشک مصرف کنند و به تداخلات دارویی و 

غذایی نیز توجه ویژه داشته باشد.
وی افزود: وارفارین )کومارین/کومادین( یکی از دارو هایی است که تداخلات 

غذایی مهمی دارد و باید از این نظر مورد توجه قرار گیرد.
انعقاد  این عضو هیأت علمی دانشگاه ادامه داد: وارفارین، یک داروی ضد 
خوراکی است که جلوی لخته شدن خون را از طریق مهار ساخت فاکتور های 

انعقادی می گیرد.
وی گفت: لخته شدن طبیعیِ خـون یک عامـل حیـاتی در جلوگیری از خونریزی 
اسـت، اما لختـه شدن غیرطبیعی خون در داخل شریان ها و ورید ها تهدید کننده 

سلامت فرد است.
دکتر اسلامیان با اشاره به این که وارفارین بر روی لخته های ایجاد شده تأثیری 
ندارد و فقط مانع تشکیل لخته می شود تأکید کرد: وارفارین باید تحت نظارت 
دقیق پزشک مصرف شود و ممکن است در برخی بیماران تا پایان عمر مصرف 

این دارو الزامی باشد.
 * تداخلات غذایی وارفارین

عضو هیأت علمی دانشکده علوم تغذیه یادآور شد: برخی مواد غذایی می توانند 
میزان اثر وارفارین را در بدن فرد تغییر دهند، بنابراین باید به تداخلات این دارو با 

مواد غذایی توجه شود. 
* وارفارین و مواد غذایی

دکتر غزاله اسلامیان به بیماران توصیه کرد: در مصرف گریپ فروت، کرنبری 
)قره قاط( و انبه احتیاط کنید؛ در صورت مصرف مداوم و زیاد آب گریپ فروت، 
انبه، آب انبه و عصاره انبه، تأثیر وارفارین افزایش می یابد و احتمال خونریزی زیاد 
می شود. وی گفت: بیماران باید از زیاده روی در مصرف زنجبیل، سیر و زردچوبه 

نیز پرهیز کنند. 
K وارفارین و ویتامین *

این عضو هیأت علمی دانشگاه شهید بهشتی درخصوص رژیم غذایی بیماران 
مصرف کننده وارفارین گفت: تغذیه این افراد باید به نحوی باشد که ویتامین 
K موجود در غذای هر روز میزان ثابتی داشته باشد، زیرا دریافت کم یا زیاد این 

ویتامین بر اثر وارفارین تأثیر می گذارد.
وی خاطرنشان کرد: مصرف مقدار زیاد ویتامین K در رژیم غذایی باعث غلیظ 
شدن خون و افزایش نیاز به وارفارین می شود. مقدار کم این ویتامین در غذا نیز 

باعث رقیق شدن خون شده و نیاز به وارفارین را کاهش می دهد.
دکتر اسلامیان تأکید کرد: در مصرف مواد غذایی حاوی ویتامین K باید احتیاط 
صورت گیرد، زیرا زیاده روی و یا مصرف نکردن این مواد هیچ کدام به نفع بیمار 
نیست. وی از مهمترین منابع حاوی ویتامین K به سبزی های دارای برگ های 
پهن سبز رنگ، چای سبز، اسفناج، آویشن، پیازچه، شلغم، انواع کلم ها، مارچوبه، 

کاهو و روغن کانولا )کلزا( اشاره کرد.
این عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه گفت: سایر مواد غذایی نظیر جگر، 

پنیر، شیر و زرده تخم مرغ نیز حاوی ویتامین K هستند.
وی به بیماران توصیه کرد: این مواد غذایی را به طور متعادل و منظم مصرف 
کنند اگر یک روز مقدار زیادی مصرف کند و روز دیگر مصرف نداشته باشد در این 

صورت باید مقدار دارو تغییر کند.
دکتر اسلامیان تأکید کرد: منجمد کردن مواد غذایی باعث تخریب و از بین رفتن 

ویتامین K می شود، اما حرارت، تأثیر چندانی بر روی آن ندارد.
 * وارفارین و مکمل ها

این عضو هیأت علمی دانشگاه شهید بهشتی به بیماران توصیه کرد که بیماران 
قبل از مصرف هر نوع مکملی چه گیاهی و چه غیرگیاهی حتما با پزشک خود 

مشورت کنند.
وی افزود: به دلیل تداخل وارفارین با داروهایی، چون جینسینگ و جینکوبیلوبا 
حتما در صورت تجویز با پزشک معالج خود مشورت کنید؛ زیرا این مکمل ها دارای 

فعالیت ضد انعقادی هستند و باعث افزایش اثر و احتمال خونریزی می شود.
 K ۱۰ از نظر ساختمانی به ویتامین Q دکتر اسلامیان با اشاره به شباهت کوانزیم
گفت: این ماده نیز ممکن است بر لخته شدن خون اثر بگذارد بنابراین مصرف این 

دارو همراه با وارفارین باید تحت نظر پزشک و با مشورت انجام گیرد.
حاوی  که  مینرال هایی  ویتامین  مولتی  برچسب  به  بیماران  کرد  توصیه  وی 

جینسینگ و کوآنزیم Q ۱۰ هستند توجه کنند.

فوق تخصص ریه  پاسخ می دهد ؛

آدامس های نیکوتین دار
 در ترک سیگار موثرند؟ 

فوق تخصص ریه گفت: مصرف آدامس نیکوتین در افراد سیگاری که قصد ترک 
سیگار را دارند در یک دوره کوتاه و البته در کنار ورزش و رفتار درمانی مناسب است 

اما برای افراد دیگر توصیه نمی شود. 
اردا کیانی فوق تخصص ریه و استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 

اظهارکرد: تاثیر دخانیات بر سرطان موضوعی صد درصد ثابت شده است.
وی افزود: اوایل تصور بر این بود که مصرف دخانیات فقط منجر به سرطان ریه 
می شود اما بعدها مشخص شد که ارگان های مختلف بدن از لب و حنجره گرفته تا 

ریه و مثانه و سیستم گوارشی نیز می توانند مستعد سرطان شوند.
فوق تخصص ریه گفت: مکانیزم ایجاد سرطان، صدمه به DNA است که توسط 
مواد مضر داخل سیگار وارد بدن می شود چراکه بیش از پنج هزار ماده سمی در 

سیگار دارد که ما فقط نیکوتین را می شناسیم.
وی افزود: زمانی که DNA آسیب می بیند، بدن خود به خود شروع به بازسازی و 
ترمیم ناحیه می کند اما مواد آرسنیک داخل سیگار مانع از این بازسازی می شوند، 
مکانیزم های محافظتی از بین می روند و بدن شروع به تولید سلول هایی می کند که 

از کنترل خارج شدند و در نهایت هم سرطان پدیدار می شود.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اعلام یک خبر خوب به افرادی 
که سیگار را ترک کردند گفت: اگر سیگار را ترک کنیم با فاصله کمی از ترک سیگار 
ترمیم DNA شروع می شود و اگر ده سال سیگار نکشیم میزان شانس ابتلا به 

سرطان های ریه به کمتر از نصف خواهد رسید.
کیانی درمورد تفاوت قلیان با سیگار در این خصوص اظهارکرد: میزان مواد سمی 
در قلیان به مراتب از سیگار بیشتر است ضمن اینکه مواد اضافه ای که به عنوان 

طعم دهنده در قلیان وجود دارد نیز اثرات بسیار بدی برای سلامتی انسان دارند.
وی با بیان اینکه مصرف یک قلیان کامل معادل کشیدن تقریباً هفتاد نخ سیگار 
است گفت: یکی از مشکلات ما این است که قلیان به عنوان یک تفریح خانوادگی 
محسوب می شود درصورتیکه هرچقدر مصرف قلیان از سنین پایین تر شروع 
شود ضرر آن هم بیشتر است و شانس اعتیاد و ابتلا به سرطان نیز در آنها بیشتر 

خواهدشد.

سلامت

۵ قانون غذا خوردن
 برای تقویت سلامت روان

اختلالات افسردگی یکی از شایع ترین بیماری ها در سراسر جهان است و بر 
اساس برآوردها، حدود ۲۰ نفر از هر ۱۰۰ نفر، یعنی از هر پنج نفر، یک نفر حداقل 

یک بار در زندگی از افسردگی رنج می برد. 
در  روانپزشک  نایدو"  "اوما  دکتر   "Focus Online" آلمانی  نشریه  از  نقل  به 
بیمارستان عمومی ماساچوست و متخصص تغذیه، معتقد است که درست غذا 
خوردن می تواند سلامت شما را بهبود بخشد و حتی علائم بیماری های روانی را 
تا حدودی کاهش دهد. وی در کتاب خود تحت عنوان "تغذیه برای روان" توضیح 

می دهد که کدام غذاها و مواد مغذی مفید و کدام مضر هستند.
نایدو می گوید: این که چگونه کسی به یک رژیم غذایی خاص واکنش نشان 
می دهد، متفاوت است. برخی از رژیم های غذایی که برای یک فرد بسیار خوب 

تاثیر کرده اند، ممکن است برای دیگری به همان شکل موثر نباشند.
بااین حال، او توضیح می دهد که حتی تغییرات کوچک در رژیم غذایی مانند 
مصرف بیشتر سبزیجات و انواع توت ها و همچنین چربی های سالم مانند امگا ۳، 

روغن زیتون و آجیل می تواند خلق وخو و تمرکز را بهبود بخشد.
نایدو همچنین تأکید می کند که یک رژیم غذایی سالم به هیچ وجه نمی تواند 
جایگزین درمان روانپزشکی شود بلکه آن را به شکلی معنادار و مؤثر تکمیل می کند.

1. قانون ۲۰-۸۰
نایدو به بیماران توصیه می کند که از قانون ۸۰-۲۰ پیروی کنند. ۸۰ درصد از 
رژیم غذایی باید تا حد امکان با غذاهای فرآوری نشده، طبیعی و غنی از فیبر 
پوشش داده شود. ۲۰ درصد باقی مانده گاهی اوقات می تواند اصطلاحا "ناسالم" 
باشد و هوس های غذایی را برطرف کند. در نهایت، تغذیه باید بدن و ذهن را ارضا 

کند.
۲. هرچه رنگارنگ تر، بهتر

این متخصص تاکید می کند که تا حد امکان غذاهای با رنگ های مختلف باید 
در هر وعده مصرف شود. سه چهارم بشقاب باید با سبزیجات پر شود. یک چهارم 
باقی مانده از چربی های سالم مانند روغن زیتون و آجیل و کربوهیدرات های با 
زنجیره بلند مانند غلات کامل یا کینوآ تشکیل شود. مراقب مصرف پروتئین کافی 
نیز باشید. قانون کلی این است: یک گرم پروتئین به ازای هر کیلوگرم وزن بدن باید 
مصرف شود. بنابراین یک زن 6۵ کیلوگرمی باید حدود 6۵ گرم پروتئین مصرف 

کند، حالا از طریق گوشت یا ماهی، حبوبات یا محصولات لبنی.
۳. مصرف سبزیجات برگ سبز

سبزی های با برگ های تیره به ویژه مغذی هستند. هرچه سبزی تیره تر باشد، 
تراکم مواد مغذی آن بیشتر است. بنابراین باید روزانه چهار تا شش مشت سبزیجات 

برگ سبز مانند اسفناج، کاهو، چغندر، کلم پیچ بخورید.
۴. گوش دادن به بدن

به طور کلی، شما همیشه باید به احساس بدن خود گوش دهید. از احساسی که 
بعد از غذا دارید آگاه باشید. اگر بعد از غذا خسته و بی حال هستید یا نمی توانید 
تمرکز کنید، سوءهاضمه یا علائم مشابه دارید، باید این سوال را داشته باشید که آیا 
غذاهایی که قبلا مصرف کرده اید مقصر هستند یا خیر. فقط غذاهایی را مصرف 

کنید که هم از نظر جسمی و هم از نظر روحی به شما احساس خوبی می دهند.
۵. اجتناب از غذاهای التهاب زا

به گفته نایدو، غذاهای فوری می توانند باعث بروز التهاب در بدن شوند و در نتیجه 
اضطراب، استرس روانی و افسردگی را نیز افزایش دهند. از این غذاها باید فقط در 

حد اعتدال لذت برد.
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رییس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا با اشاره به تلاش های دشمنان علیه ملت 
ایران گفت: امروز ۱6۰ شبکه فارسی زبان به همراه ۳۰۰۰ شبکه دیگر برای تخریب اسلام و 

انقلاب امام فعالیت می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین علی سعیدی شامگاه شنبه در آئین بزرگداشت رحلت بنیانگذار 
انقلاب اسلامی و قیام ۱۵ خرداد در شبستان امام خمینی )ره( حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه )س( برگزار شد، اظهار داشت: در روایات داریم مردی از قم قیام می کند که مردم را 
به حق دعوت می کند و مجموعه انسان هایی که برگرد آن مرد الهی مجتمع می شوند؛ مثل 
براده های آهن هستند و طوفان های سخت آنان را از بین نمی برد و از جنگ نمی ترسند و به خدا 
توکل می کنند نه به غیر خدا. رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا گفت: ۱۵ قرن 
قبل این روایت برای ۱۵ خرداد سال ۴۲ پیش بینی شده و مصداق این روایت غیر از امام راحل 
نیست . وی ابراز داشت: در روایت دیگر آمده مردمی از مشرق قیام می کنند که زمینه ساز ظهور 
امام زمان )عج( هستند و این پیشگویی بسیار مهم است و این بدان معنا است که مردم در این 

عصر موانع بر سر راه ظهور را برخواهند داشت.
سعیدی با بیان اینکه امت پیامبر آخر الزمان نسبت به امت های پیشین امتیازاتی دارند و از 
سویی دیگر تکلیف سنگین تری بر عهده امت عصر آخرالزمان است افزود: ما در تمامی مسائل 
با امت های پیشین مشترک هستیم و تکالیفی که آنها داشته اند ما نیز داریم و اگر امت ابراهیم 
وظیفه داشتند که با طاغوت مقابله کنند، امت انقلابی ایران نیز همین رسالت را بر عهده دارند.
رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا ادامه داد: اگر پیامبر اسلام از مظلوم حمایت 
می کند؛ امت روح الله نیز می بایست از مظلومان دفاع کنند، اما برخی ها این موضوع را درک 

نمی کنند و می گویند چرا باید به فلسطینی ها کمک کرد.
وی بیان داشت: اگر امت رسول الله موظف بودند شریعت الهی را رعایت کند؛ ما نیز باید این 

امانت شریعت را پاسداری و به آن عمل کنیم.
وی افزود: اگر امت موسی وظیفه دارند از موسی تبعیت کنند و به دلیل عدم اطاعت سقوط 
کرده اند امروز نیز اگر امت حاضر، از ولی فقیه تبعیت نکنند دچار انحراف می شوند و اگر امروز 
رهبری می فرمایند جنس مشابه داخلی نباید وارد شود و با اینکه نمایندگان در غزل و نصب ها 
دخالت نکنند باید به آن عمل کرد. سعیدی بیان داشت: خداوند درجه دو و شهروند ویژه ندارد و 

می گوید همه باید وظیفه خود را عمل کنند و در غیر این صورت مجازات خواهند شد.
رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا ادامه داد: برخی سخنان از زبان برخی افراد 
بیان می شود که بر خلاف مصالح کشور و انقلاب است و ملت ایران در طول این سالهای پس از 

انقلاب اسلامی در میدان حاضر بودند و از انقلاب حراست کردند.
وی عنوان داشت: اگر پرچم مقابله با آمریکا توسط امام راحل و مقام معظم رهبری برافراشته 
شده به منظور آماده سازی و زمینه سازی ظهور است. سعیدی گفت: متأسفانه امروز در زمینه 
آمادگی های فردی برای ظهور فاصله داریم و وقتی بازار را می بینیم وضعیت گرانی، گران 

فروشی، احتکار و عدم صداقت نشان دهنده عدم آمادگی فردی است.
رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا اضافه کرد: در عرصه آمادگی اجتماعی نیز 
فاصله هایی داریم و برخی ها می گفتند چرا در سوریه وارد شدیم و این امر در واقع در راستای 

دفاع از کیان اسلام و حرم اهل بیت )ع( و زمینه ساز ظهور امام زمان )عج( بود.
وی ابراز داشت: تا زمانی که مقاومت گسترش پیاده نکند زمینه ظهور فراهم نمی شود و امروز 
تمامی کشورها باید در برابر استکبار مقاومت کنند در حالی که خیلی ها به این امر توجه ندارند.
سعیدی افزود: آمادگی بین المللی برای ظهور نیز می بایست فراهم شود و همه کشورها باید 
در خصوص حضرت آشنایی داشته باشند و شهادت طلبی و انتظار حضرت حجت، شیعه را 

شکست ناپذیر کرده است.

رییس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی کل قوا:

۱۶۰ شبکه فارسی زبان برای تخریب انقلاب امام فعالیت می کنند

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره 
به نقش روحانیت در انقلاب، گفت: شناساندن نقش 
و  توطئه ها  از  بسیاری  می تواند  روحانیت  جایگاه  و 
هجمه های روانی و رسانه ای دشمن را خنثی و واقعیات 

را برابر دیدگان افکار عمومی قرار دهد. 
سردار رمضان شریف سخنگو و مسئول روابط عمومی 
کل  سپاه در آیین تجلیل از برگزیدگان و فعالان رسانه ای 
کنگره ملی 4000 شهید روحانی که روز چهارشنبه 11 
خرداد در سالن اجتماعات مدرسه معصومیه قم برگزار 
شد، اظهار کرد: در آستانه سالگرد ارتحال بنیانگذار 
انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی)ره( قرار دادیم 
و آحاد مردم، مسئولین و عاشقان و دلدادگان به نظام 
و انقلاب پس از دو سال که به دلیل شرایط کرونایی 
محدودیت ها  علت  به  مراسم  این  جمعی  برگزاری 
آیین  باشکوه  انتظاربرگزاری  در  نبود؛  امکان پذیر 

گرامیداشت یاد و خاطر امام خمینی)ره( قرار دارند.
وی افزود: به فضل الهی رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در مراسم سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( افق آینده 
نظام را برای همگان ترسیم خواهند کرد و رهنمودهای 
معظم له منشا خیر و برکت و چراغ راه هدایت خواهد بود 
و در عین حال فرصت خوبی برای تبیین نهضت امام 
و روندی است که انقلاب اسلامی در این سال ها طی 

کرده است.
سخنگوی سپاه فلسفه برگزاری نشست امروز را تقدیر 
شهید  هزار  بزرگداشت 4  کنگره  رسانه ای  فعالان  از 

روحانی عنوان و تصریح کرد: بر اساس ارزیابی های 
صورت گرفته و شرایط خاصی که در کنگره داشتیم 

دستاوردهای رسانه ای این کنگره قابل قبول است.
روحانی  شهدای  بزرگداشت  کنگره  داد:  ادامه  وی 
در تقارن با ایام گرامیداشت سوم خردادماه و سالروز 
خردادماه  چهارم   ، خرمشهر  آزادسازی  حماسه 
بزرگداشت مقاومت مردم دزفول و برخی رخدادهای 
دیگر در کشور همچون سانحه تاسف بار و حزن انگیز 
فروریختن ساختمان در آبادان و اجرای طرح هدف 
به  را  خود  اصلی  پیام  توانست  ها،  یارانه  سازی  مند 
شیوه مطلوب به مخاطب ارائه کند، پیامی که نشان از 
واقعیت های حضور پیشتازانه روحانیون در دفاع مقدس 
و دیگر عرصه های پاسخ به نیازهای انقلاب و کشور و 
همراهی و کمک به مردم در مواجهه با حوادث و بلایای 

طبیعی مانند سیل، زلزله و مبارزه با کرونا است.
شریف آمار شهدای روحانیت در دوران دفاع مقدس را 
به نسبت تعداد، از تمامی اقشار بالاتر عنوان و تصریح 
کرد: در دوران دفاع از حرمیین شریفین و یاری بخشی 
به محور مقاومت نیز روحانیون نقش متفاوت و قابل 
توجهی را رقم زدند که پرداختن به این موضوعات می 
تواند ما را کمک کند تا مقابله با هجمه رسانه ای علیه 
جریان  به  بخشی  سامان  اصلی  محور  که  روحانیت 

فکری انقلاب اسلامی است را دنبال کنیم .
سخنگوی سپاه با اشاره به اقدامات جنبی برگزاری 
کنگره 4 هزار شهید روحانی اظهار کرد: در کنار آیین 

بزرگداشت شهدای روحانی نمایشگاهی برگزار شد که 
گنجینه بزرگی از سوژه های خبری و اطلاعات مرتبط 
با شهدا به شمار می رود و در خصوص نقش آفرینی ها 
و حضور روحانیت در دفاع مقدس و دیگر عرصه های 
صیانت از انقلاب و میهن اسلامی به تفکیک استان 
ها و شهرستان ها و مقاطع تاریخی و زمانی ، داده ها 

و اطلاعات ارزشمندی را ارائه می کند .
وی تاکید کرد برپایی این کنگره و دسترسی به این 
داده های ناب و الهام بخش رسالت خطیری فراروی 
فعالان رسانه ای کنگره شهدا قرار داده است که بتوانند 
این نمایشگاه در راستای معرفی  به  با تمرکز نسبت 
افزارها،  نرم  همچنین  بردارند.  گام  روحانی  شهدای 
کتب،مجلات و محتواهای تولید شده در این کنگره 
می تواند توسط فعالان عرصه رسانه به افکار عمومی و 

علاقمندان معرفی شود.
انتشار اخبار، مصاحبه ها  پایان تولید و   شریف در 
و  تیزر  ساخت  تصویری،  خبری  گزارش های  و 
از  را  تلویزیونی  های  برنامه  ویژه  و  نماهنگ،مستند 
و  عنوان  کنگره  رسانی  اطلاع  حوزه  اقدامات  جمله 
تصریح کرد: روحانیت معظم از ابتدای شکل گیری 
نهضت اسلامی و در مقاطع مختلف تا امروزهمواره 
همراه،همدل و راهنمای مردم بوده و شناساندن نقش 
و جایگاه این قشر مظلوم می تواند بسیاری از توطئه ها و 
هجمه های روانی و رسانه ای دشمن را خنثی و واقعیات 

را برابر دیدگان افکار عمومی قرار دهد.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:
 شناساندن جایگاه روحانیت در انقلاب می تواند توطئه های دشمن را خنثی کند 

اجتماعی

مدیرعامل سازمان آتشنشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم:

وضعیت ایمنی برخی ساختمان های شهر 
نگران کننده است

مدیرعامل سازمان آتشنشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به وضعیت 
نگران کننده برخی از ساختمان های شهر، گفت: در شهر قم ساختمان های متروپل 
گونه کم نیست و بناهای زیادی از قبیل تجاری، درمانی و سایر کاربری ها وجود دارد که 

فاقد ایمنی های لازم به خصوص در رابطه با حریق هستند. 
عباس جعفری روز پنجشنبه در نشست پرسش و پاسخ بسیج دانشجویی دانشگاه 
آزاد قم با عنوان »بررسی ساختمان های متروپل گونه در قم« افزود: در شهر قم مانند 
شهر تهران بسیاری از ساختمانها و سازه ها غیرایمن هستند، برخی از ساختمانهای 
تازه ساخت قم نیز فاقد مقررات ایمنی لازم هستند؛ بسیاری از پاساژهای تجاری مرکز 
شهر با قدمت بالای ۴۰ سال دارای کمترین میزان رعایت مباحث ایمنی از نظر سازه، 

مقاومت و ایمنی حریق هستند.
به باور وی ، ذهنیت کنونی معماران، مالکان و هیات امناء بر زیبایی و مبلمان شهری 

است و کمترین توجه ممکن به مبحث ایمنی می شود.
وی ادامه داد: قم از معدود کلانشهرهای کشور است که از نظر تعداد ایستگاه های 
آتشنشانی و همچنین تجیهزات به استانداردهای جهانی نزدیک شده است. قم جزء ۵ 
شهر بلندمرتبه ساز کشور است و برای ایمن سازی و خدمات ایمنی در این ساختمان 

های بلند مرتبه باید تجیهزات مورد نیاز همیشه بروزرسانی شود.
مدیرعامل سازمان آتشنشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم بیان داشت: پاساژهایی 
مانند ملت، کویتی ها، موسی بن جعفر، حجت، ایران یدک، صفا و سایر پاساژهای 
هسته مرکزی شهر از نظر مباحث ایمنی حریق و سازه هیچ گونه ایمنی ندارند و در 
صورت بروز هر گونه حادثه ای در یکی از آنها تعداد تلفات دست کم ۱۰۰ نفر خواهد 
بود. به باور وی، نگرانی از بیکاری و ایجاد مشکلات معیشتی برای کسبه و احتمال بروز 
برخی مسائل اجتماعی از مباحثی است که سبب می شود مسوولان نسبت به پلمب 

پاساژهای ناایمن مماشات بخرج دهند.
جعفری اظهار داشت: علاوه بر پاساژها، بسیاری از بیمارستانها و بانکهای قم نیز 
فاقد ایمنی های لازم است و در صورت بروز یک حادثه مانند زلزله، آتش سوزی و غیره 

وضعیت فوق بحرانی و بغرنجی ایجاد خواهد شد.
جعفری خاطرنشان کرد: وجود خلاء های قانونی در تخلفات ساختمانی و حل 
مشکلات آن در قالب کمیسیون ماده صد از رنج ها و دردهای آتشنشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری قم است. وی بیان داشت: سازمان آتشنشانی قم نسبت به موارد 
ناایمنی به خصوص در زمینه حریق در حرم مطهر و مسجد جمکران بصورت قاطع 
وارد شده است؛ ساختمان حرم مطهر و مسجد جمکران دو ساختمان با قدمت بسیار 
ایمنی مانند اطفاء بدلیل نوع سازه و معماری  بالاست و اجرای برخی مجوزهای 
غیرقابل انجام است. وی با بیان اینکه برخی ضوابط مهم ایمنی حریق مانند اعلام در 
پارکینگ طبقاتی حرم مطهر بکار رفته است، گفت: مشکل اصلی و بزرگ این پارکینگ 
عدم امکان ورود ماشین آلات و تجهیزات سنگین آتشنشانی در صورت بروز آتش سوزی 
است؛ از همان ابتدا اجازه نظارت به سازمان آتشنشانی در احداث این پارکینگ به 

سازمان خدمات ایمنی شهرداری قم داده نشد.

رئیس کل دادگستری استان قم  :

نیاز به ارجاع تمامی پرونده ها 
به دستگاه قضا نیست 

رئیس کل دادگستری استان قم  با بیان اینکه نیاز به ارجاع تمامی پرونده ها به 
دستگاه قضا نیست گفت: به منظور قضازدایی در ۲ ماهه نخست سال جاری یک هزار 
و 66۱ پرونده حوادث غیرعمد رانندگی بدون ورود به محاکم قضایی به شرکت های 

بیمه ای ارجاع داده شد. 
حجت الاسلام علی مظفری با اشاره به دستور رئیس دستگاه قضا مبنی بر قضازدایی 
و کاهش ورودی پرونده ها به محاکم قضایی و حقوقی افزود: دادگستری استان قم 
در همین راستا در سال گذشته با اجرای طرحی نوین مقرر کرد تا پرونده های جرایم 
غیر عمد حوادث رانندگی به طور مستقیم به سازمان پزشکی قانونی و یا شرکت های 
بیمه ای ارجاع شود.  وی با اشاره به این که نیاز به ارجاع تمامی پرونده ها به دستگاه 
قضا نیست افزود: برهمین اساس در ۲ ماهه نخست سال  جاری از تشکیل یک هزار و 
66۱ فقره پرونده جرایم غیرعمد حوادث رانندگی در محاکم قضایی استان جلوگیری 
و این پرونده ها به صورت مستقیم به شرکت های بیمه ای ارجاع شد که از این تعداد 
پرونده ارجاع 7۰۵ فقره در فروردین و 9۵6 فقره نیز در اردیبهشت ماه انجام شده است.
رئیس کل دادگستری استان قم با تاکید بر اینکه کاهش ورودی پرونده ها به قوه 
قضاییه، وقت و دقت قضات را افزایش داده و به طور حتم در استحکام آرای قضایی نیز 
موثر است گفت: دادگستری استان به منظور آگاه سازی و افزایش اطلاعات حقوقی 
عموم مردم اقدام به برگزاری ۸۳ کارگاه آموزشی در زمینه های مختلف کرده است. وی 
بیان کرد: از این تعداد به تفکیک 6۵ کارگاه آموزشی برای زوج های متقاضی طلاق، 
هشت کارگاه آموزشی پیشگیری از آسیب های اجتماعی به صورت مجازی برای جرایم 
درجه 6 تا ۸ مانند رانندگی بدون پروانه رسمی، قرارهای تعلیقی و جرم های علیه امنیت 

اخلاقی و ۱۰ کارگاه آموزشی برای معتادان و خانواده آنها تشکیل شده است.
 

استاندار قم:

 ارتقای ظرفیت گروه های جهادی
 با هم افزایی محقق می شود

استاندار قم با اشاره به نقش گروه های جهادی در خدمت رسانی به محرومان و 
محرومیت زدایی در جامعه، بر لزوم هم افزایی، تعامل و همکاری هر چه بیشتر این 

گروه ها با دستگاه های متولی در جهت ارتقای ظرفیت ها تاکید کرد. 
سید محمدتقی شاهچراغی در جلسه هماهنگی و هم افزایی بین دستگاه های 
خدمت رسان استان  با قدردانی از تلاش و فعالیت گروه های جهادی در عرصه های 

مختلف، خدمت در این گروه ها را بسیار با ارزش و دارای اجر معنوی دانست. 
وی در ادامه داشتن اطلاعات و آمار صحیح را لازمه برنامه ریزی و ارائه خدمات مناسب 
و موثر برشمرد و افزود: باید در اسرع وقت به آمار دقیقی از میزان حمایت های انجام 
شده به اقشار آسیب پذیر و محرومان در استان برسیم و این مهم فقط از طریق ارتباط 

تعریف شده و منظم بین دستگاههای حمایتی و گروه های جهادی به دست می آید.
شاهچراغی به حمایت های انجام شده از اقشار آسیب پذیر در ایام مقابله با کرونا در 
قالب های کمک های مومنانه، قرارگاه های خیریه مردمی و گروه های جهادی تشکیل 
شده در محله ها و مناطق مختلف شهری و روستایی اشاره کرد و گفت: آن اقدام های 
ارزشمند بستر بسیار مناسب و تمرینی بود و اطلاعات خوبی از اقشار آسیب پذیر و 

محرومان در اختیار این نهاد قرار داد و اکنون می توان از تجربه های آن دوران بهره برد.
استاندار قم ساماندهی گروه های جهادی، موسسه های خیریه و تشکل های مردمی 
حمایتی و تقویت ارتباط بین آنها را ضروری عنوان و خاطرنشان کرد: این موضوع مهم 

باید توسط نهادهای مسئول و با همکاری خود موسسه ها پیگیری و انجام شود.
 

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای  استان قم  خبرداد:

اختصاص ۵.۵ میلیارد ریال به بهسازی
 دو باب مسجد بین راهی 

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای  استان قم با اشاره به طرح بهسازی مساجد 
بین راهی الجهاد و الاجتهاد گفت: پنج میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال جهت اجرای این 

طرح ها تخصیص یافته است. 
حسین زنجیرانی فراهانی اظهار داشت: طی اجرای این طرح، ضمن تفکیک و 
جابه جایی کامل خدمات، تعداد چشمه های بهداشتی و روشویی ها نیز به چهار برابر 
افزایش و به احداث محلی مجزا جهت وضو و شست وشوی ظروف در بیرون از مسجد 

نیز اقدام شده است.
وی مرمت و رنگ آمیزی سقف سرویس مسجد الجهاد، رنگ آمیزی سالن ورودی 
و محوطه سازی مسجد الاجتهاد را از اقدام های عمرانی این طرح دانست و یادآور 
شد: با توجه به در پیش بودن ایام سالگرد ارتحال امام و ضرورت ارائه خدمات رفاهی، 

بهداشتی به زائران برای راه اندازی این دو مسجد تلاش شبانه روزی صورت گرفت.
 مدیرکل راهداری قم با ذکر این مهم که راه اندازی مساجد الجهاد و الاجتهاد، به طور 
موقت و جهت ایام سالگرد ارتحال بوده تصریح کرد: پس از اتمام مراسم، به ادامه و 

تکمیل طرح اقدام خواهد شد.

سرپرست سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری قم  خبرداد:
برگزاری ۲۰ ویژه برنامه به مناسبت دهه کرامت 

برگزاری ۲۰  از  قم  اجتماعی ورزشی شهرداری  سرپرست سازمان فرهنگی 
فرهنگی  سازمان  و  شهرداری  همت  به  کرامت  دهه  مناسبت  به  ویژه برنامه 

شهرداری قم خبر داد.
برنامه های  به  اشاره  با  طباطبایی نژاد  سیداحمد  حجت الاسلام والمسلمین 
پیش بینی شده سازمان فرهنگی شهرداری برای گرامیداشت دهه کرامت، اظهار 
نمایش  اجرای  اجرای سرود خیابانی،  از دهه کرامت  روز نخست  در  داشت: 
خیابانی و تعزیه خوانی از ساعت ۱۸ تا ۲۰ در سطح معابر، میادین و راه آهن شهر 

قم به اجرا در خواهد آمد.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: کارگاه 
هنری هفته شیراز در قم شامل خوشنویسی، سه گانه شعر و عکاسی نیز همزمان 
با دهه کرامت طی روزهای ۱7 تا ۲۰ خردادماه در دو نوبت صبح و عصر برگزار 
می شود. وی با اشاره به برگزاری آیین رونمایی از پوستر کارگاه نمایش نویسی 
بانوی کرامت در ۱7 خردادماه جاری، اضافه کرد: جشن روز دختر، محفل ادبی 
دختران آفتاب، همایش دوچرخه سواری و پیاده روی خانوادگی نیز طی ۱۵ تا ۲۰ 

خردادماه به همت شهرداری قم به اجرا در خواهد آمد.
طباطبایی نژاد تصریح کرد: ۱9 و ۲۰ خردادماه نیز جشنواره تفریحی ورزشی 
کارکنان شهرداری قم پیش بینی شده است؛ همچنین همایش تفریحی ویژه 
خانواده های آسیب پذیر منطقه نیروگاه نیز در روزهای ۱۱ و ۱۲ خردادماه از 

ساعت ۱7 تا ۲۲ برنامه ریزی شده است.
تا ۲۰ خردادماه در  از ۱۰  نیز  استیج شادی  برگزاری  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
فرهنگسراهای خانواده، کوکب، اطلس، فدک و شفق برگزار خواهد شد، گفت: 
به مناسبت دهه کرامت و از ۱6 تا ۲۰خردادماه جاری، تور گردشگری حرم گردی 

و بازدید از موزه آستانه از ساعت ۱7 تا ۲۲ برگزار می شود.
شد:  یادآور  قم  شهرداری  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان  سرپرست 
برنامه های هفته شیراز در قم شامل برپایی نمایشگاه، همایش و کارگاه نیز به 
مناسبت دهه کرامت از ۱۳ تا ۲۰ خردادماه و از ساعت ۱7 تا ۲۳ پیش بینی شده 
است. به گفته وی، نمایشگاه بهشت کرامت نیز در بوستان شهید زین الدین با 
محوریت معرفی صنایع دستی و برنامه های فرهنگی به مناسبت این ایام از ۱۳ تا 
۲۰ خردادماه و از ساعت ۱7 تا ۲۳ آماده حضور عموم شهروندان و زائران خواهد 
بود. طباطبایی نژاد خاطرنشان کرد: ویژه برنامه سالروز ارتحال امام راحل و قیام 
تاریخی ۱۵ خرداد نیز  طی روزهای ۱۳،۱۴ و ۱۵ خردادماه در بیت تاریخی امام 

در میدان روح الله برگزار می شود.
 

معاون فرهنگی و اجتماعی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم:

طرح های اجتماعی در ۳۵ بقعه 
شاخص قم اجرا می شود 

معاون فرهنگی و اجتماعی اداره کل اوقاف و امور خیریه قم گفت: همزمان با 
دهه کرامت، در ۳۵ بقعه شاخص استان برنامه های متنوع فرهنگی و هنری و 

طرح های اجتماعی را برگزار خواهد شد. 
حجت الاسلام عطاالله جباری اظهار داشت: بقاع شاخص قم برای برگزاری 
مراسم باشکوه  دهه کرامت و طرح های فرهنگی و اجتماعی گوناگون، از مدت ها 

پیش آمادگی لازم را کسب کرده اند.
وی افزود: از جمله این برنامه ها می توان به برگزاری مجالس جشن و سرور با 
سخنرانی اساتید حوزوی و مدیحه سرایی مداحان اهل بیت عصمت و طهارت 
اشاره کرد. وی با بیان اینکه برپایی ایستگاه صلواتی، اطعام شرکت کنندگان 
از  برخی  جنبی  برنامه های  از  بخشی  شادی،  کاروان  راه اندازی  و  مراسم  در 
بقاع به شمار می رود گفت: در مناطق یک و دو شهرستان قم و شهرستان های 
کهک و جعفریه، مراکز افق بقاع شاخص و هیات امنای سایر حرم های مطهر 
امامزادگان، برنامه های متنوعی را برای دهه کرامت و سالروز میلاد حضرت فاطمه 

معصومه)س( و حضرت علی بن موسی الرضا)ع( تدارک دیده  شده است.
جباری ادامه داد: همچنین همایش هایی نیز با عناوینی همچون دختران 
خورشید و دختران انقلاب با هدف تجلیل از دختران قمی و با محوریت مزار 
مقدس شیخان و آستان امامزادگان ابراهیم و محمد)ع( در طول دهه کرامت برگزار 
می شود. وی از برپایی گردهمایی خواهران شهدای سراسر کشور توسط آستان 
مقدس امامزاده موسی مبرقع)ع( خبر داد و خاطرنشان کرد: دومین گردهمایی 
خواهران شهیدان سراسر کشور و میثاق با آرمان های انقلاب اسلامی و شهیدان، 

۱۰ خردادماه در حرم حضرت موسی مبرقع)ع( برگزار شده است.
 

معاون شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور  درقم:

کمبود سرانه شبکه فاضلاب درقم
 با برنامه ریزی جبران شود

معاون نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور گفت: 
تخصیص آب برای مصارف غیرشرب در کشور باید مورد بازنگری قرار گرفته و 

استفاده از پساب در صنعت و توسعه فضای سبز در دستور کار قرار گیرد. 
هاشم امینی معاون نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 
به همراه مدیران کل دفتر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل و دفتر نظارت بر بهره 
برداری آب شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور از روند فعالیت تصفیه خانه 

فاضلاب شماره سه شهر قم بازدید کردند.
بازدید  این  در  قم  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل  بختیاری  حسن 
گزارشی از روند فعالیت این تصفیه خانه و توسعه شبکه فاضلاب در شهر قم ارائه 
کرد . همچنین در نشستی مسائل مرتبط با صنعت فاضلاب کشور و وضعیت 

سرانه های پوشش فاضلاب در کشور و شهر قم مورد بررسی قرار گرفت.
معاون نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در این 
نشست با اشاره به وضعیت توسعه شبکه فاضلاب در قم و مقایسه آن با وضعیت 
ملی و بین المللی گفت: متوسط جمعیت تحت پوشش شبکه فاضلاب در کشور 
بالای ۵۰ درصد است در حالی که این سرانه در شهر قم ۴۳ درصد بوده و باید 
با برنامه ریزی این کمبود جبران شود. هاشم امینی همچنین با بررسی چالش 
های واگذاری پساب در کشور تصریح کرد: تخصیص آب برای مصارف غیرشرب 
در کشور باید مورد بازنگری قرار گرفته و تخصیص پساب به عنوان جایگزین برای 
این مصارف همچون بخش صنعت و توسعه فضای سبز در دستور کار قرار گیرد. 
در بخشی از این جلسه مسائل و مشکلات مربوط به تکمیل خط انتقال فاضلاب 

پردیسان مورد بحث و بررسی قرار گرفت .
 

مدیرکل دامپزشکی استان قم :

سم پاشی یک میلیون مترمربع
 جایگاه دامی اجرایی شد

مدیرکل دامپزشکی استان قم گفت: سم پاشی حدود یک میلیون مترمربع 
جایگاه دامی علیه انگل های خارجی دام در این استان اجرایی شد. 

مهدی رفیعی محمدی   افزود: در راستای اجرای طرح سم پاشی علیه انگل های 
خارجی دام ۲ هزار و ۵۰۰ لیتر سم رایگان از محل اعتبارات دامپزشکی تهیه 

شده است.
وی اضافه کرد: اجرای طرح برای دامداری های روستایی پیش بینی شده و 
دامداری های مناطق روستایی در ۲ شهرستان قم و کهک و بخش های مرکزی، 

سلفچگان و خلجستان تحت پوشش قرار می گیرد.
انجام  رایگان  کاملا  به صورت  روستاها  کل  در  سم پاشی  این که  بیان  با  وی 
می شود، ادامه داد: در شهرستان قم این طرح با همکاری بسیج و دهیاران 

روستایی صورت می گیرد.
رفیعی خاطرنشان کرد: سم پاشی در شهرستان کهک با مشارکت فرمانداری و 
بخش خصوصی است و هزینه سم پاشی از دامداران دریافت می شود، ولی سم 

کاملا رایگان است.

آیت الله بوشهری گفت: احساس می کنیم نظارت قوی وجود ندارد زیرا گفته 
می شود که چهار قلم کالا گران می شود اما بسیاری از اجناس ۲۰ درصد، ۳۰ 
درصد ۵۰ درصد گران شده است؛ باید سایر کالاهایی که وابسته نیستند کنترل 

شوند. 
آیت الله حسینی بوشهری، در خطبه های نماز جمعه ۱۳ خرداد که در مصلی 
قدس قم برگزار شد، با اشاره به اینکه نام گذاری دهه کرامت فرصتی برای معرفی 
اهل بیت )ع( است، عنوان کرد: میلاد حضرت معصومه )س(، میلاد احمد بن 
موسی و میلاد امام رضا )ع( از جمله مناسبت های دهه کرامت است. باید اعتراف 
کنیم که حق اهل بیت )ع( را آن گونه که هست رعایت نکردیم زیرا امام رضا )ع( 

فرمودند اگر مردم زیبایی های کلام ما را بدانند از ما پیروی می کنند.
وی با بیان اینکه این مشکل نشأت گرفته از کم کاری های ما و تبلیغات زهرآگین 
دشمن است، بیان کرد: فیلمی ساختند که ملت ایران، دین داری ملت ایران و 

نماد قداست این ملت یعنی امام رضا )ع( را به چالش کشیده است.
وی با اشاره به اینکه از هنرمندان و صاحبان قلمی که این کار را محکوم کردند، 
تشکر می کنیم، افزود: به بهانه قاتلی که در مشهد قتل انجام داده است چهره 

رئوف امام رضا )ع( را آن گونه نشان می دهند.

رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، بیان کرد: نسبت به مردم 
قهرمان آبادان و خوزستان که این شرایط سخت برایشان پیش آمده، ابراز همدردی 

می کنیم و از مسئولین می خواهیم که مایه تسلی بازماندگان را فراهم کنند.
وی با اشاره به ایام ارتحال امام خمینی )ره( و ۱۵ خرداد اظهار کرد: روحانیت 
همیشه در حال مبارزه با دشمنان بوده است اما قله این مبارزه توسط امام خمینی 

)ره( شکل گرفت.
خطیب جمعه با بیان اینکه مردم سالیان سال است با روحانیت پیمان بستند؛ 
زیرا آخر خط را که نگاه می کنند و می بینند روحانیت دلسوز مردم است، تصریح 
کرد: امام خمینی )ره( نمی خواست مردم در مقابل استکبار حالت ذلت ببینند و 

در مقابل قوانینی که تحمیل کردند ایستاد و ۱۵ خرداد شکل گرفت.
مدیریت ۳۳ ساله رهبر معظم انقلاب در دنیا بی نظیر است

وی با اشاره به اینکه امام خمینی )ره( به مسئولین توصیه می کرد که مردم را 
داشته باشید و کسی مالک این انقلاب نیست و مردم صاحب انقلاب هستند، 
است  انقلاب  صاحب  که  کسی  زیرا  است  سنگین  مردم  مسئولیت  افزود: 

نمی گذارد که انقلاب در دست اندازها لطمه ببینید.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با تأکید بر اینکه مدیریت ۳۳ ساله رهبر 
معظم انقلاب در دنیا بی نظیر است؛ گفت: کاستی های موجود نشأت گرفته از 
نقشه های شوم دشمنان و بی تدبیری و بی عرضگی کسانی است که نتوانستند 

همراه با امام و رهبری در میدان بمانند و به مردم خدمت کنند.
وی در رابطه با انتظارات نسبت به مسئولین گفت: مسئولان عزیز تردیدی 
نیست که نیتتان خیر است و می خواهید انقلاب را از وابستگی نجات دهید اما 
در شیوه های اجرای کار باید رضایت مندی مردم را در نظر بگیرید تا مردم آسیب 

نبینند؛ همچنین صداقت در گفتار و عمل داشته باشید.
خطیب جمعه قم افزود: احساس می کنیم نظارت قوی وجود ندارد زیرا گفته 
می شود که چهار قلم کالا گران می شود اما بسیاری از اجناس ۲۰ درصد، ۳۰ 
درصد ۵۰ درصد گران شده است؛ باید سایر کالاهایی که وابسته نیستند کنترل 

شوند.
وی با تاکید بر تلاش شبانه روزی برای مردم بیان کرد: تیم دولت باید هماهنگ 
باشد و هر کسی سخنی جدا از دیگری نگوید؛ همچنین قوای سه گانه نیز آهنگی 

هماهنگ داشته باشد.

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه  های نماز جمعه قم :

نظارت قوی در بازار وجود ندارد
بسیاری از اجناس ۲۰ درصد، ۳۰ درصد ۵۰ درصد گران شده است

آیت الله فاضل لنکرانی: 

حوزه علمیه روش زندگی امام راحل را به جامعه بشناساند
حوزه  گفت:  )ع(  اطهار  ائمه  فقهی  مرکز  رئیس 
باید شخصیت عظیم امام راحل را بیشتر شناخته و 
همگان را نیز به مطالعه بیشتر و عمیق تر در سیره و 

روش زندگی این شخصیت بزرگ دعوت کند. 
به  اشاره  با  لنکرانی  فاضل  محمدجواد  آیت الله 
عظمت علم امام خمینی )ره( در همه مباحث افزود: 
هرچه بیشتر در فقه و اصول مطالعه شود بیشتر به 

عظمت علمی امام راحل پی برده می شود.
وی افزود: حضرت امام بدلیل فهم دقیقی که از 
تلاش  ایران  نظام اسلامی  بنیان  برای  داشت  دین 

کرد.
گفت:  قم  علمیه  حوزه  مدرسین  جامعه  عضو 
باعث شد  بود که  ویژگی هایی  دارای  امام  حضرت 
متمایز باشد و پیروز شود که مهمترین آنها تعبد و 
اعراض از دنیا البته نه به این معنا که از زندگی کردن 

و به فکر زندگی بودن اعراض کند که این خود خلاف 
را بی ارزش  این معنی که دنیا  به  بلکه  شرع است 

می دانست.
رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار در ادامه یاد آور شد: 
تعبد امام راحل مختص زمان پیری ایشان نبود بلکه 
از اوایل جوانی پایبند بر تعبد بود به طوریکه در جمع 
گناه و غیبت شرکت نمی کرد و به نقل از دامادشان 
که اوایل انقلاب می گفت ؛ هفتاد سال است نماز 
شب ایشان ترک نشده ، که این نشان دهنده تعبد 
فوق العاده است. وی در ادامه اضافه کرد: جا دارد 
حوزه و نظام اسلامی این شخصیت عظیم را بیشتر 
بشناسند و همگان را به مطالعه بیشتر و عمیق تر در 

سیره و روش زندگی حضرت امام دعوت کنند.
فاضل لنکرانی خاطرنشان کرد: امام راحل به شدت 
اهل مراعات و رعایت بود و متعبد به احکام دین بود 

و ما باید اعراض از دنیا و تعبد را از ایشان بیاموزیم 
چرا که این دو ویژگی به همراه استعداد و نبوغی که 
خداوند متعال به ایشان عطا کرده بود باعث عظمت و 

پیروزی امام راحل شد.
استاد درس خارج حوزه علمیه قم در ادامه تصریح 
کرد: امام به این باور داشت که باید برای خدا قیام کرد 
و حرف زد و وضعیت به گونه ای بود که هیچ کس فکر 
نمی کرد که امام راحل پیروز شود و همین اخلاص و 
شجاعت ایشان بود که موجب پیروزی حق بر باطل 
شد. عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اضافه 
کرد : این لطف و عنایت ویژه خدا به شیعه و اسلام و 
حوزه های علمیه بود که امام به هدف خود که همان 
به وجود آمدن حکومت اسلامی و نابودی ظلم در 
جامعه بود برسد،  باید بیاندیشیم که چه طور به این 

مقام عظیم رسید.
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عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

ارز ترجیحی حذف نشد، بلکه به انتهای زنجیره منتقل شد
عضو کمیسیون برنامه ، بودجه و محاسبات مجلس با بیان 
اینکه ارز ۴۲۰۰ تومانی حذف نشد، بلکه به انتهای زنجیره 
کاهش  باعث  ترجیحی  ارز  اختصاص  گفت:  شد،  منتقل 
بهره وری و کارآیی از واحدهای تولیدی به خصوص در کالاهای 
اساسی شد تا نتوانند رقابت لازم را برای کالاهای مشابه خارجی 

داشته باشند. 
»حسینعلی حاجی دلیگانی« با اشاره به تخصیص ارز دولتی 
در  تومانی  ارز ۴۲۰۰  وقتی  داشت:  اظهار  واردکنندگان،  به 
اختیار واردکنندگان و تجار قرار گرفت، بخشی از آن ها اقدام 
تولید داخل  واردات کالاهایی کردند که کالاهای  و  به خرید 
با قیمت تمام شده  آن ها قدرت رقابت نداشتند، بنابراین این 

اقدام یعنی وارد شدن کالای تخفیف خورده، بخشی از تولید 
را شکست داد و اجازه  رشد را به آن ها نداد. وی اضافه کرد: 
اختصاص ارز ترجیحی باعث پایین آمدن بهره وری و کارایی 
برخی از واحدهای تولیدی شده و باعث شد که تولیدکننده 
ایرانی نتوانند رقابت لازم و کافی را برای کالاهای مشابه خارجی 
داشته باشند. این مؤلفه ها آثار زیان بار ارز ترجیحی بود که کشور 
متحمل شد. ارز ترجیحی حذف نشد، بلکه به انتهای زنجیره 
منتقل شد عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به 
اقدام دولت سیزدهم در حذف و اصلاح سیاست ارز ۴۲۰۰ 
تومانی و آزاد شدن زنجیره تولید کالای اساسی، گفت: حذف 
ارز ترجیحی کلمه  صحیحی نیست، بلکه جابه جایی اتفاق 

افتاده و یارانه از ابتدا به انتهای زنجیره منتقل شده است، به 
این معنا که حذف ارز دولتی و پرداخت آن به جای واردکننده 
به مصرف کننده، باعث مدیریت آن می شود. این تغییر نحوه 
پرداخت مابه ازای ارز ترجیحی باعث شفاف تر شدن وضعیت 
اقتصادی کشور می شود. حاجی دلیگانی ادامه داد: زمانی که 
وزیر جهاد کشاورزی و دیگر وزرا که در موضوع امنیت غذایی 
برآورد  و  پیش بینی  و  درست  برنامه ریزی  با  هستند،  دخیل 
صحیح و رصد وضعیت بازار، کار خود را پیش ببرند، شرایط 
بخش  تولیدکنندگان  به  قول های  ولی  شد،  خواهد  مساعد 
کشاورزی )دامداران و واحدهای طیور( داده  شده که عملی 
نشده است. باید بر اساس واقعیات جامعه برنامه ریزی درستی 

انجام شود و مسائل را با مردم به صورت شفاف مطرح کنند. 
وی با اشاره به ضعف های کالابرگ و ارجحیت پرداخت یارانه  
نقدی نسبت به آن، افزود: اصل اصلاح در روش پرداخت یارانه 
حرکتی درست و شجاعانه ای است، اما در خصوص نان معتقدم 
که پول آن باید تماماً به مصرف کننده  نهایی پرداخت شود، زیرا 
در روش پیش بینی شده که در زنجان به صورت آزمایشی انجام 
شد، برخی سوءاستفاده ها رخ داد. عضو هیات رییسه مجلس 
تاکید کرد: باید تمام ارقام یارانه پرداختی به مردم برای کالاهای 
اساسی و حتی بیشتر از آن به حساب همه مصرف کنندگان و 
حتی کل مردم ایران بدون در نظر گرفتن دهک آن ها پرداخت 
شود و از طرفی باید کیفیت و بهره وری در تولید نان افزایش یابد.

اقتصادی

اطلاعیه جدید سازمان مالیاتی درباره مالیات مشاغل 1۴۰۰ :

مشاغل با فروش زیر ۴۸ میلیارد ریال
 نیاز به ارائه اظهارنامه ندارند 

سازمان امور مالیاتی در خصوص نحوه اجرای تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات 
های مستقیم اطلاعیه ای منتشر کرد.

به گزارش سازمان مالیاتی کشور؛ باتوجه به شرایط سخت کرونایی حاکم بر 
مشاغل و کسب و کار ها در سال ۱۴۰۰ و به منظور تسهیل پرداخت مالیات برای 
این گروه از مؤدیان مالیاتی، سازمان امور مالیاتی کشور با استفاده از ظرفیت 
قانونی تبصره ماده ۱۰۰ تلاش کرد تا بخش بزرگی از صاحبان مشاغل بتوانند 
بدون ارائه اظهار نامه و مستندات مربوط به درآمد و هزینه خود، مالیات عملکرد 

۱۴۰۰ را به صورت مقطوع بپردازند.
متن اطلاعیه به این شرح است؛

با اخذ موافقت مرجع  ۱- با هدف افزایش دامنه شمول تبصره ماده ۱۰۰، 
قانونی ذیربط مقرر شد سقف فروش کالا و خدمت مشمول این تبصره به ۱۰۰ 
برابر معافیت موضوع ماده ۸۴ قانون مالیات های مستقیم یعنی ۴۸ میلیارد ریال 
افزایش یابد. بدین ترتیب، همه اصحاب کسب و کار که در سال ۱۴۰۰ فروش 
آن ها کمتراز این میزان باشد، می توانند از تسهیلات تبصره بهره مند شوند. لازم 
به ذکر است سقف تبصره ماده ۱۰۰ در سال گذشته حدود ۱6 میلیارد ریال بود. 
طبعا مؤدیانی که میزان فروش آن ها بر اساس پایگاه اطلاعات سازمان امور مالیاتی 
بیش از ۴۸ میلیارد ریال باشد، امکان استفاده از این تسهیلات را نخواهند داشت 

و می بایست نسبت به ارائه اظهارنامه اقدام کنند.
۲- به منظور رعایت اصل عدالت در مالیات ستانی، مقرر شد تعیین مالیات 
مقطوع برای هر یک از مؤدیان بر اساس اطلاعات مالی ثبت شده تاکنون از 
به  واریز  این اطلاعات شامل مبالغ  آن ها در سامانه های سازمان تعیین شود. 
دستگاه های پوز متعلق به مؤدیان، اطلاعات خرید و فروش آن ها در گزارش های 
فصلی معاملات، میزان مالیات پرداختی در سال گذشته و سایر اطلاعات مرتبط 
می باشد. مؤدیان گرامی با ورود به درگاه الکترونیکی سازمان امور مالیاتی به نشانی 

my.tax.gov.ir
و با وارد کردن کد ملی خود می توانند ضمن مشاهده اطلاعات خود، از مبلغ 
مالیات مقطوع تعیین شده اطلاع حاصل نموده و نسبت به پرداخت یا تقسیط 

آن اقدام نمایند.
۳- با توجه به افزایش هزینه های مشاغل و اصحاب کار در ایام کرونا، ضرایب 
فعالیت همه مشاغل که درآمد مشمول مالیات سال ۱۴۰۰ بر اساس آن محاسبه 
می شود، به طور معناداری تعدیل شد و تناسب میان مالیات تشخیصی سال قبل 
و مالیات تعیین شده برای سال ۱۴۰۰ مورد توجه قرار گرفت. مع الوصف، مؤدیانی 
که از مالیات مقطوع تعیین شده ناخشنود باشند، همچنان می توانند به جای 

استفاده از تبصره ماده ۱۰۰ نسبت به ارائه اظهارنامه اقدام نمایند.
۴- مشاغلی همچون بنگاه های املاک، نمایشگاه های اتومبیل، نمایندگی های 
بیمه، دفاتر اسناد رسمی و حق العمل کاران که ادعا می نمایند بخشی از مبالغ 
از  استفاده  برای  است،  فروش  ماهیت  فاقد  آن ها  پوز های  حساب  به  واریزی 
تبصره ماده ۱۰۰ می توانند اطلاعات فروش مستند خود را از طریق اتحادیه ها یا 
تشکل های صنفی مربوط به معاونت درآمد های مالیاتی سازمان امور مالیاتی ارائه 

و یا گزینه ارسال اظهارنامه را انتخاب نمایند.
۵- ضمن تشکر از نمایندگان محترم اصناف و بازاریان به ویژه اعضاء محترم هیأت 
مدیره اتاق اصناف ایران و اتاق اصناف تهران که با شرکت در جلسات مشاوره و 
همفکری و با تعاملات مشفقانه خود فضای همدلی و همکاری را فراهم آوردند، 
به آگاهی می رساند ادارات امور مالیاتی در سراسر کشور همچون گذشته آماده 
برگزاری جلسات با نمایندگان محترم اصناف و پاسخگویی به سوالات و ابهامات 

می باشند.

خطر ۲ یا چند نرخی شدن در کمین بازار ارز است؛

 جلوی هرگونه سوء استفاده
 در بازار ارز را بگیرند

هرچند پس از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی انتظار می رفت از وجود نرخ های 
گوناگون در بازار ارز پایتخت کاسته شود اما هم اکنون حداقل دو نرخ رسمی 
ارز در بازار شکل گرفته است که این نرخ ها هر روز فاصله بیشتری از یکدیگر 
می گیرند و بیم آن می رود همان طوری که در دولت قبلی شاهد افزایش فاصله 
قیمتی میان ارز بازار آزاد و ارز ۴۲۰۰ تومانی بودیم، این مسئله به مرور در آینده 

نیز تکرار شود.
افزایش فاصله ارز خیابانی و صرافی 

اولین مشکل، افزایش فاصله قیمت خیابانی ارز با قیمت گیشه صرافی های آزاد 
است. پیشتر شاید به دلیل پایین بودن قیمت ارز ترجیحی در حد ۴۲۰۰ تومان، 
تفاوت قیمت میان ارز دلالان در خیابان با گیشه صرافی حدود هزار تا دو هزار 
تومان بود اما این فاصله این روزها به پنج هزار تومان و بیشتر می رسد. مثلا هر 
چند ظهر دیروز گیشه صرافی ها در مرکز شهر تهران، رقم ۲6 هزار و ۱۰۰ تومان را 
برای فروش دلار ثبت کرده بود اما دلالان خیابانی ارز را به قیمت ۳۱ هزار و ۱۰۰ 

تا ۲۰۰ تومان می فروختند. 
همزمان مقررات خرید ارز به قیمت سامانه سنا )گیشه صرافی ها( نیز سخت تر 
شده است و بر اساس آن چه پشت شیشه یکی از صرافی های میدان فاطمی 
تهران نقش بسته است، برای خرید ارز به قیمت رسمی یا سنا باید علاوه بر کارت 
ملی، روادید، بلیت معتبر، عوارض خروج و دو حساب بانکی به نام مشتری ارائه 
شود که در این صورت برای یک بار در سال تا سقف دو هزار یورو یا معادل آن به سایر 

ارزها برای سفر خارجی با روادید به صورت هوایی ارز داده می شود. 
جولان دلالان در خیابان فردوسی 

میدان و خیابان فردوسی تهران تا چهارراه استانبول و برخی خیابان های فرعی 
منتهی به این خیابان همچنان محل جولان پرتعداد دلالان ارز است، آن ها این 
روزها ارز را به قیمت ۳۰ هزار تا ۳۱ هزار تومان از رهگذران می خرند و به قیمت 
۳۱ هزار و ۱۰۰ تا ۳۰۰ تومان می فروشند. یکی از این دلالان با اعلام رقم خرید 
۳۰ هزار تومان به ازای هر دلار با تصور جذب ارز بیشتر، به خبرنگار ما می گوید: 
می توانی با گذرنامه و کارت ملی همین الان ارز را به قیمت ۲6 هزار و ۲۰۰ تومان 

از داخل صرافی بخری! 
هشدار یک کارشناس مالی 

یک کارشناس مالی که تمایلی به ذکر نامش نداشت با اشاره به این که وجود 
دو نرخ رسمی ارز در سامانه نیما و سنا و فاصله گرفتن این دو نرخ از یکدیگر یک 
خطر برای اقتصاد کشور است؛ گفت: هم اکنون دو نرخ ۲6 و ۳۱ هزار تومانی 
ارز به صورت رسمی وجود دارد و اگر جلوی این شرایط گرفته نشود، این فاصله 
بیشتر هم خواهد شد، شبیه آن چیزی که در زمان دولت قبل ایجاد شد و به مرور 
فاصله نرخ ۴۲۰۰ تومانی و ارز نیمایی تا ۲۵ هزار تومان نیز کشیده شد. وی از 
مسئولان بانک مرکزی خواست با تک نرخی کردن ارز جلوی هرگونه سوء استفاده 
و رانت دربازار ارز را بگیرند و از تداوم فاصله فعلی و ایجاد ارزهای دو یا چند نرخی 

جلوگیری کنند. 

نایب رییس هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان 
اینکه مشکلات موجود صنایع مختلف در بورس با نامه نگاری ها 
از سوی رییس سازمان بورس منعکس می شود، گفت: تلاش 
مسوولان برای بازگرداندن اعتمادهای از دست رفته در بورس 

دو چندان شده است. 
با اشاره به اینکه صدور  محسن خدابخش در گفت وگویی 
برخی مجوزها در سال گذشته، قابل مقایسه با 10 سال گذشته 
نیست، اظهار کرد: در مورد مشکلات روزانه بازار سرمایه یک 
دید کوتاه مدت و همچنین اتفاقات بلندمدت وجود دارد که باید 
آن ها را در کنار یکدیگر و در راستای ایجاد بهبود وضعیت بازار 

پیش برد.
با  بورس  در  مختلف  صنایع  موجود  مشکلات  افزود:  وی 
نامه نگاری ها از سوی رییس سازمان، منعکس و اعلام می شود 

و تا به سرانجام رسیدن آن نیز مورد پیگیری قرار خواهد گرفت.
توسعه نهادها در بازار سرمایه و به کارگیری ابزارهای 

مالی جدید
خدابخش در مورد این سوال که اکنون زمان مناسبی برای 
داد:  پاسخ  خیر،  یا  است  سهام  بازار  به  سرمایه گذاران  ورود 
اظهارنظر سازمان بورس برای ورود یا خروج سهامداران از بازار 
درست نیست، اما ارایه آمار از میزان بازدهی بورس و دیگر بازارها 

برای بازه زمانی مشخص و در دوران تورمی بلامانع است.
نایب رییس هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه 

داد: سهام شرکت های حاضر در بازار دارای بازدهی یکسانی 
نیستند، بنابراین این امکان وجود دارد که فردی سهامی را 
انتخاب و پس از 6 ماه به سود برسد یا فردی دیگر با ضرر از این 

بازار خارج شود.

ایجاد صندوق های اهرمی
وی گفت: سرمایه گذاران در صورت خریداری صندوق های 
سرمایه گذاری با درآمد ثابت، همان سود اعلام شده را به طور 

ثابت دریافت می کنند.

خدابخش اضافه کرد: ابزارهای جدیدی همانند صندوق های 
دارای  هم  صندوق ها  این  است؛  شده  طراحی  نیز  اهرمی 
در  ریسک  پذیرش  امکان  طرفی  از  و  بوده  ثابتی  بازدهی 
این  واحدهای  دارندگان  تا  شده  باعث  اهرمی  صندوق های 
صندوق ها سود یا زیان بیشتری را متحمل شوند. نایب رییس 
هیات مدیره سازمان بورس در ادامه بر توسعه نهادها در بازار 

سرمایه و به کارگیری ابزارهای مالی جدید تاکید کرد.
تدوین دستورالعمل پذیرش شرکت های سهامی عام پروژه
وی با بیان اینکه تلاش برای بازگرداندن اعتمادهای از بین 
رفته دو چندان شده است، گفت: شاید این اقدامات خیلی به 
چشم نیاید، اما در واقعیت، اقدامات سازمان بورس در جهت 
توسعه نهادها، ابزارها و تخصصی شدن بازار و توسعه بازار اولیه 
بسیار قابل توجه است. خدابخش تاکید کرد: دستورالعمل 
شرکت های سهامی عام پروژه نوشته شده و امیدواریم افراد از 
طریق بازار سرمایه در سهام شرکت های جدید سرمایه گذاری 
کنند. نایب رییس هیات مدیره سازمان بورس افزود: اکنون 
نمی تواند  و  است  معامله  در حال  سهام شرکت های موجود 
کمک کننده برای تشکیل سرمایه زیاد باشند، هرچند وجود 

بازار اولیه قوی باید در کنار بازار ثانویه شکل بگیرد.
از سیاست گذاری های سازمان  وی خاطرنشان کرد: یکی 
بورس شکل گیری نهادها و ابزارهای تخصصی است تا ضمن 

صدور مجوزهای بیشتر به تشکیل سرمایه کمک شود.

نایب رییس هیات مدیره سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد؛

افزایش تلاش برای بازگشت اعتماد مردم به بازار سهام

بنابر گزارش های بانک مرکزی از تحولات بازار مسکن، نرخ تورم ماهانه این 
بخش در حال افزایش است به طوری که نرخ تورم ماهانه بخش اجاره مسکن از 

۲ درصد در فروردین ماه به ۲.۵ درصد در اردیبهشت ماه رسیده است.
بازار مسکن مانند سایر بازارهای خودرو و ارز هدف اقدامات گسترده کنترلی از 
سوی دولت و مجلس قرار گرفت اما بررسی های میدانی حاکی از آن است که 

هیچ یک از این اقدامات در افسارگسیختگی نرخ اجاره بها کارساز واقع نشد.
در اواخر اردیبهشت ماه ستاد تنظیم بازار سقف افزایش اجاره بها در تهران و 
شهرستان ها را تعیین کرد؛ در این جلسه که به ریاست معاون اول رییس جمهور 
برگزار شد، سقف افزایش اجاره بهای مسکن نسبت به اجاره بهای سال ۱۴۰۰ 
، در تهران حداکثر ۲۵ درصد، کلانشهرهای بالای یک میلیون نفر جمعیت ۲۰ 

درصد و سایر شهرها ۱۵ درصد به تصویب رسید.
دور زدن مصوبه افزایش ۲۵ درصدی اجاره بها

به گفته مشاوران املاک اما دور زدن این مصوبه به راحتی و در بین مالکان و 
مستاجران اتفاق می افتد به این شکل که مستاجران برای اجاره قراردادی را با 
مالک و از سوی دیگر نیز قراردادی را با مشاوران املاک می بندند و در قراردادی 

که با مالک بسته می شود افزایش اجاره بها از سقف ۲۵ درصدی گذر کرده 
است.

بر اساس این مصوبه، سازمان تعزیرات حکومتی مکلف شد تا با مشاوران 
املاک متخلف که این سقف افزایش را رعایت نکنند، برخورد نماید.

به گفته مشاوران املاک اما بیش از نیمی از مالکان اجاره بها خود را در سال 
۱۴۰۱ تا دوبرابر افزایش داده اند و در این بین مبلغ رهن را افزایش نداده اند 
و گویا به این نتیجه رسیده اند که از ارزش مبلغ رهن تا پایان قرارداد به دلیل 
فشارهای تورمی کاسته خواهد شد و در این بین اقبال برای اخذ اجاره  ماهانه 

افزایش پیدا کرده است.
مالیات خانه های خالی به بن بست خورد

بازار مسکن اقدامات مالیاتی  از سوی دیگر دولت و مجلس برای کنترل 
گسترده ای انجام دادند؛ این اقدامات مالیاتی از مالیات دهی مالکان خانه های 
خالی آغاز شد که فهرست نهایی این خانه ها در زمستان سال ۱۴۰۰ به سازمان 

امور مالیاتی ارسال شد.
اگر  آذرماه سال ۱۳99،  مالیات خانه های خالی مصوب  قانون  بر اساس 

واحد مسکونی در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر بیش از ۱۲۰ روز خالی از 
سکنه باشد، مشمول مالیات می شود و به ازای هر ماه بیش از زمان مذکور، 
ماهانه مشمول مالیاتی بر مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شرح ضرایب سال 
اول معادل شش برابر مالیات متعلقه، سال دوم معادل ۱۲ برابر مالیات متعلقه و 

سال سوم به بعد معادل ۱۸ برابر مالیات متعلقه خواهد شد. 
تحلیل  و  طراحی  دفتر  مدیرکل  رحیمی،  جهانگیر  گفته های  براساس 
خالی  مسکونی  واحد  هزار   ۵6۸ »از  مالیات  سازمان  مالیاتی  فرآیندهای 
شناسایی شده از سوی وزارت راه و شهرسازی، بین ۵۰ تا 6۰ مالک مالیات 

خود را پرداخت کرده اند.«
بررسی های صورت گرفته حاکی از آن است که در سال های ۱۳9۰ تا ۱۳9۵ 
تعداد خانه های خالی در کشور نزدیک به ۵۰ درصد رشد کرده است و در بازه 
زمانی ۱۳9۵ تا ۱۴۰۰ نیز اعداد و ارقام این رشد نباید از ۵۰ درصد کمتر باشد؛ 
کارشناسان بر این باورند که افزایش تعداد خانه های خالی از نبود آینده روشن 
اقتصادی است و مالکان بر این باورند که قیمت مسکن در سال های آینده بیشتر 

افزایش پیدا خواهد کرد در نتیجه از خرید و فروش آن خودداری می کنند.
سیاست های تنبیهی و تشویقی برای کنترل بازار مسکن

مطابق اصول حقوقی )اصل آزادی قراردادها( و فقهی )اصل تسلیط ۱( 
مداخله اشخاص ثالث از جمله حاکمیت در حوزه توافقات خصوصی افراد از 
قبیل تعیین میزان ثمن معامله، میزان اجاره بها، میزان مهریه و نحوه پرداخت 
آنها ممنوع شمرده میشود. لذا دخالت قانونگذار یا دولت در زمینه تعیین موارد 
مذکور و نحوه توافقات اشخاص در عقود و معاملات خصوصی، از نظر شرع و 

قانون اساسی مورد ایراد شورای محترم نگهبان واقع خواهد شد.
با عنایت به اینکه وصول اجاره بها توسط موجران، یکی از راههای درآمدزایی 
و  ساماندهی  راستای  در  میتواند  حاکمیت  میگردد،  محسوب  آنان  توسط 
تنسیق این موضوع، مبادرت به اتخاذ سیاستهای تشویقی و تنبیهی نماید تا 
بدین ترتیب موجران به اخذ اجاره بهای کمتر تشویق و از دریافت اجاره بهای 
غیرمتعارف بر حذر داشته شوند. در این راستا در طرح مجلس پیشنهاد شده 
که آن دسته از موجران که قرارداد اجاره خود را در دفتر اسناد رسمی یا در 
سامانه املاک و اسکان موضوع ماده )۱۸( قانون جهش تولید مسکن ثبت 
نموده و میزان اجاره بهای آنها به میزان افزایش شاخص سالانه کالاها اعلامی 
از سوی بانک مرکزی به ترتیب مذکور در ماده )۵۲۲( قانون آیین دادرسی مدنی 
باشد، از امتیاز دریافت تسهیلات خرید و بازسازی مسکن به صورت خارج از 
نوبت و با تضامین و نحوه بازپرداخت آسان تر از سایر داوطلبان بهره مند شده و 

عوارض و مالیات وصولی از آنها کاهش یابد.
کدام صاحبخانه ها تنبیه مالیاتی می شوند؟

در نقطه مقابل، موجرانی که در قرارداد اجاره خود، اجاره بها را به میزان بیش 
از شاخص فوق الذکر افزایش داده باشند، در خصوص مبلغ مازاد، مکلف به 

پرداخت مالیات بر درآمد اجاره به نحو مضاعف گردند.

مالیات خانه های خالی به بن بست خورد 

کدام صاحبخانه ها تنبیه مالیاتی می شوند؟

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس :

حوزه اقتصادی جای آزمون و خطا نیست 
نباید فشار »تصمیمات سخت« به مردم وارد شود

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها گفت: تصمیمات سخت باید در 
خود دولت باشد، نباید فشار سختی آن روی مردم باشد. یعنی بگوییم چون یک 
تصمیم سخت گرفتیم مردم این سختی ها را تحمل کنند اینطور نباشد. مردم 
همراه با دولت بودند و هستند و دولت باید تصمیماتی بگیرد که امور مردم تسهیل 

شود و تداوم گرانی را شاهد نباشیم. 
در  اسلامی  شورای  مجلس  در  اراک  مردم  نماینده  آصفری  محمدحسن 
گفت وگویی درخصوص اجرای طرح کالابرگ الکترونیک، گفت: دولت هنوز 
نیامده به طور دقیق در مجلس پیرامون روند و اجرای طرح کالابرگ الکترونیک 
توضیح بدهد اما حتما باید قبل از اینکه این اتفاق رخ دهد دولت بیاید مجلس 
را هم آشنا کند و نمایندگان هم از جزئیات کار اطلاع داشته باشند تا بتوانند با 

مردم صحبت کنند. 
وی ادامه داد: نکته ای که مهم است و باید مورد توجه باشد این است که امروز 
دیگر در حوزه اقتصادی فرصت آزمون و خطا نیست، باید اگر تصمیمی در حوزه 
اقتصادی گرفته می شود کارشناسی، دقیق و درست باشد که کمترین خطا را 

داشته باشد و کمترین نارضایتی را برای مردم ایجاد کند.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها تصریح کرد: حوزه اقتصادی جای 

اشتباه نیست، نباید عجله کرد. دولت در مورد اجرای این طرح گفته ۲ ماه، حتی 
اگر ۳ یا ۴ ماه هم لازم شد باید وقت بگذارند، کارشناسی دقیق انجام دهند تا 
طرح با کمترین ایراد و اشتباه اجرایی شود و خروجی اجرای آن پایین آوردن 
قیمت ها، دسترسی آسان مردم به کالا و بالابردن سطح رضایتمندی مردم باشد.

نماینده مردم اراک درخصوص تدابیر نظارتی مجلس برای اجرای این طرح، 
عنوان کرد: اگر دولت به درستی به این مساله ورود نکند، همانطور که مجلس 
حمایت کرده از این کار و خود مجلس چک سفید امضاء به دولت داده، مطمئناً از 

بعد نظارتی ورود خواهد کرد و جایگاه نظارتی خود را اعمال خواهد کرد.
آصفری همچنین در پاسخ به سوالی پیرامون کلیدواژه »تصمیم سخت« که 
اخیرا چندبار در صحبت های رئیس جمهور بر آن تاکید شده است و اینکه این 
تصمیم سخت چیست؟، گفت: اولا که افزایش قیمت سوخت را مجلس به هیچ 
عنوان اجازه نمی دهد، مجلس هیچ تصمیمی حتی برای بودجه سال آینده هم 
برای افزایش قیمت سوخت ندارد؛ چراکه اعتقاد داریم افزایش قیمت سوخت 
باعث افزایش قیمت کالاهای دیگر می شود و مجلس مطمئناً چنین اجازه ای 
را به دولت نخواهد داد. وی ادامه داد: اما خب این تصمیمات سخت باید در 
خود دولت باشد، نباید فشار سختی آن روی مردم باشد. یعنی بگوییم چون یک 
تصمیم سخت گرفتیم مردم این سختی ها را تحمل کنند اینطور نباشد. مردم 
همراه با دولت بودند و هستند و دولت باید تصمیماتی بگیرد که امور مردم تسهیل 
شود و تداوم گرانی را شاهد نباشیم. این تصمیمات سخت برای خود دولت است 

اما اینکه فشار سختی روی مردم باشد را مجلس نمی پسندد.
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رئیس هیأت کشتی استان قم خبرداد:

حضور ۴ نماینده قم  در اردوی تیم ملی 
کشتی فرنگی جوانان 

رئیس هیأت کشتی استان قم از حضور ۴ نماینده این استان در اردوی تیم ملی 
کشتی فرنگی جوانان کشور خبر داد.

اظهار داشت: ۴ نماینده استان قم در اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان کشور 
حضور دارند که این ۴ نماینده شامل سه ورزشکار و یک مربی هستند.

وی افزود: ششمین مرحله از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان روزهای ۱۳ 
لغایت ۲۴ خردادماه در خانه کشتی شهید مصطفی صدرزاده کمپ تیم های ملی 

کشتی شهید حاج قاسم سلیمانی در تهران برگزار می شود.
علیایی ادامه داد: فدراسیون کشتی اسامی نفرات دعوت شده به این اردو که باید 
به جهت ایجاد فضای قرنطینه با توجه به شیوع ویروس کرونا رأس ساعت ۱۰ صبح 

جمعه در محل اردو حضور یابند را اعلام کرد.
رئیس هیأت کشتی استان قم افزود: مهدی جواهری در وزن ۵۵ کیلوگرم، امیر 
عبدی در وزن 7۲ کیلوگرم و شاهرخ میکائیلی در وزن ۱۳۰ کیلوگرم سه فرنگی کار 

قمی دعوت شده به اردوی تیم ملی جوانان هستند.
علیایی گفت: مهدی علیزاده پورنیا از مربیان قمی نیز در کادر مربیگری تیم ملی 

حضور خواهد یافت.
 

رییس هیات دو و میدانی  استان قم خبرداد:

۲ برنز دوندگان قمی در مسابقات 
بین المللی جام امام رضا)ع(

رییس هیات دو و میدانی  استان قم گفت: مسابقات بین المللی دو و میدانی جام 
امام رضا )ع( با دو مدال برنز برای دوندگان قمی به پایان رسید. 

ابوالفضل خدمتکاری با اشاره به عملکرد دوندگان قمی در این رقابت ها، بیان 
کرد:  علی سلامتیان در ماده ۱۱۰ متر با مانع با ثبت رکورد ۱۴ ثانیه و 6۰ صدم ثانیه 

به عنوان نفر سوم از خط پایان گذشت و نشان برنز را به گردن آویخت.
رییس هیات دو و میدانی قم ادامه داد:  امیر مقدمی دیگر دو و میدانی کار قمی 
در ماده ۴۰۰ متر با مانع با ثبت حد نصاب ۵۲ ثانیه و ۲۴ صدم ثانیه در جایگاه سوم 

ایستاد و مدال برنز را از آن خود کرد.
وی عنوان کرد: تیم دو و میدانی قم در این رقابت ها با سه ورزشکار امیر  مقدمی 
در ۴۰۰ متر با مانع، علی سلامتیان در ۱۱۰ متر با مانع و محمد رضا فریدی در ۴۰۰ 

متر حضور پیدا کرده بود.
خدمتکاری اضافه کرد: دومین دوره مسابقات بین المللی دو و میدانی جام امام 

رضا با شرکت دو و میدانی کارانی از ایران و ۸ کشور به میزبانی مشهد برگزار شد.
 

رئیس هیأت اسکواش  استان قم:

مربی اسکواش قمی به جایزه بزرگ 
آفریقای جنوبی اعزام می شود

رئیس هیأت اسکواش استان قم گفت: سمیع الله قاصد آبادی از قم به عنوان 
مربی به مسابقات جایزه بزرگ آفریقای جنوبی اعزام خواهد شد.

سعید معارف وند با بیان اینکه سمیع الله قاصد آبادی از قم به عنوان مربی به 
مسابقات جایزه بزرگ آفریقای جنوبی اعزام خواهد شد گفت: قاصد آبادی مربی 

تیم لیگ دسته یکی اسکواش ثنای قم است.
وی افزود: استان قم با حمایت هیأت اسکواش پس از ۱۰ سال برای اولین بار در 

مسابقات لیگ دسته یک اسکواش کشور حضور یافته است.
رئیس هیأت اسکواش استان قم یادآور شد: در حال حاضر تیم ثنای قم خود را 

برای آخرین هفته از این مسابقات آماده می کند.
معارف وند همچنین بیان داشت: اسکواش قم با امکانات مطلوب آمادگی بالایی 

برای معرفی بازیکنان و مربیان به رده های مختلف ملی دارد.

در مسابقات بین المللی کشتی قزاقستان ؛

نجاتی طلایی شد
علیرضا نجاتی در مسابقات بین المللی کشتی قزاقستان به مدال طلا دست 

یافت.
براساس این گزارش ، در رقابت های بین المللی کشتی جام تورلیخانوف قزاقستان 
و در وزن 6۰ کیلوگرم، علیرضا نجاتی فرنگی کار قمی طبق جدول مسابقات پس از 
استراحت در دور نخست، در دور دوم با نتیجه 9 بر ۰ الهام بهرام اف از ازبکستان را 
شکست داد و به نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله نیز با نتیجه 9 بر صفر محمد 
کودیر یوسوپوف از ازبکستان را از پیش رو برداشت و فینالیست شد، نجاتی در فینال 
هم تیمی خود پویا ناصر پور را نیز با نتیجه 9 بر صفر مغلوب کرد و به مدال طلا رسید.
گفتنی است نجاتی در این رقابت ها بدون واگذاری حتی یک امتیاز توانست 

مقتدرانه به مقام قهرمانی دست یابد.

با برگزاری مجمع انتخاباتی هیات شنا استان قم:

ملک محمدی با کسب اکثریت آرا
 رئیس هیات شنا قم شد

مجمع انتخاباتی هیات شنا، شیرجه و واترپلو استان قم روز چهارشنبه برگزار و امیر 
ملک محمدی با کسب اکثریت آرا به عنوان رئیس این هیات برای مدت چهار سال 

انتخاب شد.
 مجمع انتخاباتی هیات شنا، شیرجه و واترپلو استان قم با حضور محسن رضوانی 
رئیس فدراسیون شنا و ابراهیم سانی خانی سرپرست اداره کل ورزش و جوانان 
استان قم در سالن جلسات این اداره کل ترتیب یافت که در آن مجید کاظمی زاد 
و امیر ملک محمدی نامزد های کسب ریاست هیات شنا بودند که در پایان ملک 

محمدی ۱7 و کاظمی زاد 6 رای کسب کردند.

سرمربی های زیادی در تاریخ لیگ برتر پس از قهرمانی تیم خود را ترک کرده اند.
پنج شنبه ۱۲ خرداد ۱۴۰۰، فرهاد مجیدی سه روز پس از بالا بردن جام با انتشار 
پستی در صفحه اینستاگرامش از ادامه کار با استقلال استعفا داد و با خداحافظی 
از هواداران از مسئولان باشگاه خواست تا با استعفایش موافقت کنند. مجیدی که 
پس از 9 سال امید را به هواداران استقلال بازگزدانده بود و با رکورد فوق العاده بدون 
باخت تیم را قهرمان لیگ بیست و یکم کرده بود حالا پس از یک فصل هواداران و 
باشگاه را دوباره با آینده ای مبهم روبرو کرد، در دنیای فوتبال هیچ وقت نمی توان 
به تصمیمات شخصی بازیکنان و سرمربی ها ایرادی وارد کرد. دلایل جدایی و 
بلندپروازی ها شاید شخصی، مالی یا برای به گفته اکثر افراد پیشرفت باشد اما هیچ 
چیز به جز زمان نمی تواند درست یا اشتباه بودن این کار را قضاوت کند. در لیگ 
برتر ایران سرمربی های زیادی وجود داشتند که پس از قهرمانی در لیگ، تیم را 

فصل بعد به هر دلیلی ترک کردند که با هم به بررسی این موارد می پردازیم:
امیر قلعه نویی فصل ۸۴-۸۵، ۸۷-۸۸، ۸۹-۹۰؛

شاید منطقی ترین جدایی از تیم باشگاهی پس از کسب قهرمانی، پیشنهاد ملی 
باشد. استقلال امیر قلعه نویی با قهرمانی در پنجمین دوره لیگ برتر با ۵9 امتیاز 
قهرمان لیگ شد و به پنجمین تیمی بدل شد که توانسته بود قهرمان لیگ برتر ایران 
شود. قلعه نویی برای سومین فصل متوالی بود که روی نیمکت استقلال می نشست 
و موفق شد نام خود را در لیست مربیانی ثبت کند که استقلال را قهرمان لیگ 
باشگاه های ایران کرده اند. پس از قهرمانی با استقلال او با پیشنهاد سرمربیگری 
تیم ملی ایران روبرو شد. سرمربی موفق آبی پوشان جایگزین برانکو روی نیمکت 
تیم ملی شد، قلعه نویی در ۱7 بازی تیم ملی ایران را به عنوان سرمربی هدایت کرد 
و در این ۱7 بازی تیم ملی تنها یک باخت مقابل مکزیک در بازی دوستانه داشت.
در نهایت ۳۱ تیر ۱۳۸6شب کابوس وار امیر در تیم ملی رقم خورد و پس از ۱۲۰ 
دقیقه بازی مقابل کره در جام ملت های آسیا در ضربات پنالتی بازی را واگذار کردیم 

و پرونده ی تیم ملی برای همیشه روی قلعه نویی بسته شد.
استقلال با مربیگری امیر قلعه نویی فصل را بسیار بد شروع کرد و در پنجمین 
بازی خود با قبول سه شکست و یک تساوی و یک برد تا رتبه ۱7ام در جدول 
رده بند لیگ نزول کرد در همین هنگام تغییراتی در مدیریت باشگاه صورت گرفت و 
امیررضا واعظی آشتیانی به جای علی فتح الله زاده مدیرعامل باشگاه گردید و پس 

از آن استقلال با برتری 6–۰ در برابر استقلال اهواز صعود در جدول را آغاز کرد و در 
هفته ۱۸ام صدرنشینی ۱۴ هفته ای  در جدول و همچنین رقابت با ذوب آهن برای 
قهرمانی را آغاز نمود. در هفته پایانی لیگ درحالی که تیم ذوب آهن با اختلاف ۳ 
امتیازی خود تنها نیاز به یک تساوی برای قهرمانی داشت با قبول شکست در برابر 
فولاد خوزستان و برتری استقلال در برابر پیام، استقلال قهرمان این دوره از لیگ 
شد. پس از این قهرمانی امیر قلعه نویی در ۳ خرداد ۱۳۸۸ برای یک سال به صورت 
رسمی با تیم سپاهان قرارداد بست و هدایت این تیم را در لیگ برتر فوتبال ایران 
۸9-۸۸ بر عهده گرفت و توانست در پایان این تیم را قهرمان لیگ کند. وی در 
خرداد ۱۳۸9 قرارداد خود با تیم فوتبال سپاهان را برای دو سال دیگر تمدید کرد. 
او توانست تیم فوتبال سپاهان را در دو دوره متوالی لیگ برتر ایران در فصل های 
۸9-۸۸ و 9۰-۸9 قهرمان کند. این برای اولین بار بود که یک تیم می توانست برای 
دو فصل متوالی قهرمان لیگ برتر شود. پس از پایان فصل دوم، امیر قلعه نویی به 
دلیل اختلاف با غلامحسین حسینی، رییس جدید هیأت مدیره سپاهان، از این 

تیم جدا شد.
فولاد خوزستان حسین فرکی فصل ۹۲-۹۳؛

سیزدهمین دوره رقابت های لیگ برتر دچار تغییر و تحولاتی بود و با حضور 
۱6 تیم برگزار شد. در لیگ سیزدهم فولاد خوزستان با حسین فرکی بار دیگر در 
قامت یک مدعی قهرمانی ظاهر شده و در انتها هم با کسب ۵7 امتیاز و بالاتر از 
پرسپولیس قهرمان شد. فولاد که نخستین قهرمانی خود را در چهارمین دوره لیگ 
برتر و با فرانچیچ به دست آورده بود و بعد از 9 فصل با حسین فرکی دوباره به عنوان 
قهرمان دست پیدا کرده بود. فرکی پس از کسب عنوان قهرمانی با فولاد از این 

تیم جدا شد و جای خودش را به دراکان اسکوچیچ، سرمربی فعلی تیم ملی داد.
با شروع فصل 9۳-9۴ سپاهان که لیگ را طوفانی شروع کرده بود پس از باخت 
به ۳-۰ به نفت تهران دچار افت شدیدی شد که در نهایت منجر به استعفای کرانچار 
از این تیم شد. حسین فرکی قهرمان فصل قبل لیگ جایگزین کرانچار در سپاهان 
شد. زمانی که بازی های لیگ به نیم فصل رسید، خوش بین ترین هواداران سپاهان 
هم تصور نمی کردند که تیم شان به قهرمانی لیگ برسد. تراکتورسازی و نفت تهران 
شانس زیادی برای قهرمانی داشتند، اما پیروزی های پشت سر هم سپاهان با 
فرکی آنها را به بالای جدول رساند. در هفته پایانی اتفاقات عجیبی رقم خورد، 

تراکتورسازی و نفت تهران با نتیجه دو بر دو به اواخر بازی خود رسیده بودند که یک 
نفر به تراکتوری ها اعلام کرد که بازی در اصفهان با تساوی خاتمه یافته است. به 
همین دلیل تراکتوری ها بدون اینکه عجله داشته باشند، منتظر پایان بازی شدند. 
وقتی داور سوت پایان بازی را به صدا در آورد، بازیکنان و مربیان تراکتورسازی 
به شکل جالبی به شادی پرداختند، اما پس از دقایقی به آنها اطلاع داده شد 
که بازی در اصفهان به سود سپاهان به پایان رسیده است تا یکی از عجیب ترین 

قهرمانی های لیگ برتر رقم بخورد.
استقلال خوزستان عبدالله ویسی فصل ۹۴-۹۵؛

پرسپولیس با هدایت برانکو ایوانکوویچ در حالی که ابتدای فصل به رده چهاردهم 
هم سقوط کرده بودند، کم کم خودشان را بالا کشیده و به استقلال خوزستان 
رسیدند. در هفته بیست ونهم، پرسپولیس مقابل نفت تهران شکست خورد تا ورق 
برای استقلال خوزستان برگردد. در هفته پایانی، پرسپولیس باید حداقل ۴ گل به 
راه آهن می زد تا قهرمان شود، اما تنها دو بار موفق به باز کردن دروازه این تیم شد. 
استقلال خوزستان با سرمربیگری ویسی ذوب آهن اصفهان را با دو گل شکست داد 
تا قهرمان شود. پس از جدایی استیماچ از این تیم اصفهانی و البته قهرمان شدن 
استقلال خوزستان در لیگ برتر مسئولان سپاهان مذاکرات شان با ویسی را برای 
نشستن روی نیمکت این تیم آغاز کردند. ویسی وقتی دید خوزستانی ها نمی توانند 
خواسته های او را برآورده کنند از جمع استقلالی ها جدا شد و به سپاهان اصفهان 
پیوست. سپاهان ویسی که بیشترین تغییر را نسبت به فصل قبلش داشت نتوانست 
انتظارات هواداران را برآورده کند و پس از کسب نتایج ضعیف در هفته بیست و پنجم 
لیگ پانزدهم با توافقی دو طرفه از جمع زرد پوشان جدا شد و کرانچار جایگزین او 

شد.
پرسپولیس برانکو فصل ۹۷-۹۸؛

پرسپولیس در لیگ هجدهم کارش را با برانکو ایوانکوویچ آغاز کرد. سرخ پوشان 
در این فصل در ۱۰ بازی که انجام دادند ۲۰ امتیاز کسب کرده و جالب این که با 
۲۰ امتیاز در رتبه سوم جدول قرار داشتند. برانکو در پایان این فصل با اختلاف 
قهرمان لیگ برتر شد و سومین قهرمانی پیاپی پرسپولیس را رقم زد. در روزهای 
پایانی فصل، اخباری پیرامون نارضایتی برانکو از وضعیت پرسپولیس و اختلاف وی 
با مدیریت باشگاه به گوش می رسید. سرمربی پرسپولیس در موعدی ۱۱ ماهه هیچ 
مبلغی از پرسپولیس دریافت نکرده بود و بخشی از مطالبات وی در روزهای پایانی 
فصل به این مربی کروات پرداخت شد. با پایان فصل برانکو خواهان تسویه حساب با 
پرسپولیس شد. پرسپولیس حدود یک میلیون یورو به برانکو بدهکار بود و در نهایت 
نیز در شرایطی که باشگاه پرسپولیس پیش از موعد اعلام شده مدعی شده بود پول 
برانکو حاضر است و مشکلات ناشی از انتقال ارز مانع از پرداخت این مبلغ شده، 
برانکو با ارسال نامه ای به باشگاه پرسپولیس خواهان فسخ دوطرفه قرارداد خود با 
این باشگاه شد و در نهایت نیز بدون توافق با پرسپولیس بر سر جدایی، به الاهلی 
عربستان پیوست. برانکو در مدت حضور خود در پرسپولیس، ۳ قهرمانی لیگ، ۳ 
قهرمانی سوپرجام، یک قهرمانی جام حذفی، یک نایب قهرمانی لیگ برتر و یک 
نایب قهرمانی لیگ قهرمانان آسیا را برای این تیم به دست آورد و با کلکسیونی از 

افتخارات این تیم را ترک کرد.
استقلال فرهاد مجیدی فصل 1۴۰۰-1۴۰1؛

استقلالی ها در حالی فصل بیست ویکم را با 6۸ امتیاز به پایان رساندند که با ۱9 
برد و ۱۱ تساوی رکوردی تاریخی از خود به ثبت رساندند و بدون شکست به مقام 
قهرمانی لیگ برتر رسیدند. تنها سه روز پس از جشن قهرمانی شایعات جدایی 
مجیدی با انتشار پستی در اینستاگرام به واقعیت تبدیل شد و لبخند تلخی بر صورت 
هواداران استقلال نقش بست. مجیدی که سه ساله با استقلال قرارداد داشت، در 
اقدامی غیر قابل باور و برای چندمین بار و این بار بعد از قهرمان کردن استقلال 
در لیگ برتر، از این تیم رفت تا خاطرات رفت و برگشت های او نزد هواداران این 
تیم بیشتر از لحظاتی باشد که به  صورت آبی ها لبخند هدیه کرده است. مجیدی 
پیوستن به تیم الاتحاد کلبا تجربه جدیدی در کارنامه سرمربی گری خودش می داند 

و امیدوار است روزی با تجربه برگردد و استقلال را به ستاره سوم آسیایی برساند.

مربیانی که پس از قهرمانی جدا شدند؛

به وقت خداحافظی در اوج!
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 )۱۴۰۱۰۰۳۵7 بایگانی  شماره  )با   ۱۴۰۱۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۳۴۳/۱ کلاسه 
که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته نگردیده اید ابلاغ میگردد که 
،دفترخانه  سند: ۱۳69/۰۲/۱۵  سند:7۵۵۱،تاریخ  ازدواج:شماره  سند  برابر 
صادرکننده:دفترخانه ازدواج ۱۱ قم بین مورث شما)مرحوم احمد آقانوری( وخانم 
اعظم علی مددی مبلغ پنج میلیون ریال وجه رایج که وفق تبصره یک ماده ۱۰۸۲ 
قانون مدنی ل به مبلغ ۲۲۲۰7۴۱۸69 ریال به نرخ روز مقوم گردید وباید پرداخت 
شود که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از 
تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا 
طبق مواد ۱۸ و ۱9 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از 
تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت 
در روزنامه منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام 
و در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد.
لازم به ذکر است که طبق ماده ۱۸ اصلاحی آیین نامه اجرا ابلاغ شونده می 
بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید وکلیه ابلاغها از طریق 
آن سامانه انجام خواهد شد ومسئولیت عدم ثبت نام وعدم ابلاغ اوراق واخطاریه ها 

برعهده شما خواهد بود. )م الف۱۵۳۱۴(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش

اداره کل ورزش و جوانان استان قم گفت: عملکرد تمامی   سرپرست 
هیأت های ورزشی رصد می شود و اگر به این نتیجه برسیم که ادامه کار با 

رؤسای آن هیات ها مقدور نیست اقدام به جابجایی آنها خواهیم کرد. 
ابراهیم ثانی خانی ظهر روز چهارشنبه در مجمع انتخاباتی هیأت شنا، 
شیرجه و واترپلو استان قم اظهار داشت: در صورت فراخوانده شدن هیأت ها 
اگر به این نتیجه برسیم که ادامه کار با رؤسای آن هیأت ها مقدور نیست اقدام 
به جابجایی آنها خواهیم کرد چرا که عدم این کار حق ورزشکاران و جوانان 

را ضایع می کند.
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان قم در سخنانش شنا را ورزش 
مهمی ذکر کرد که پرداختن به آن مورد تاکید اسلام اسلام است اما با وجود 
استقبال بالا از آن متأسفانه توجه به این ورزش مغفول واقع شده است. ثانی 
خانی افزود: در رشته شنا جوانان مستعدی در استان قم داریم که نیازمند 

همت بلند برای اجرای برنامه های کیفی برای آنان هستیم. وی توجه به 
محرومان را از اهداف بلند انقلاب اسلامی برشمرد و افزود: ورزش باید 
رایگان به سمت مناطق محروم برود و هیأت شنا نیزباید به این سمت برود و 

حامیان مالی نیز باید در این زمینه جذب شوند.
سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان قم شنا را ورزش پر مخاطبی 
ذکر و تصریح کرد: اهالی شنا انتظار تحول به خصوص در مناطق محروم 

استان را دارند.
وی تاکید کرد: بسیاری از قشر محروم جامعه توانایی بهره گیری از استخر 
را ندارند این در حالی است که انقلاب ما از طبقه محروم آغاز شده و باید در 

رشته ورزشی شنا همه اقشار بهره مند شود.
امیر ملک محمدی در پایان مجمع انتخاباتی هیأت شنای استان قم به 

مدت چهار سال به عنوان رئیس این هیأت انتخاب شد.

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان قم:

رؤسای هیات های  ورزشی کم کارتغییر می کنند
بسکتبالیست قمی، به تیم ملی امید ایران دعوت شد. 

با اعلام رسمی فدراسیون بسکتبال ایران، هفته گذشته ۲۲ بسکتبالیست از جمله حسن 
علی اکبری بازیکن شمیدر قم به همراه ۳ هم تیمی خود به اردوی تیم ملی جوانان ایران 

دعوت شدند.
علی اکبری که سابقه قهرمانی در لیگ برتر با تیم گرگان را دارد، فصل گذشته نیز با تیم 
شیمیدر قم درخشید و در جایگاه سوم لیگ برتر قرار گرفت. وی در اکثر بازی های شیمیدر 

به میدان رفت و در نهایت توانست اعتماد مربیان تیم ملی را به خود جلب کند.
اردوی تیم ملی نوین، به سرمربیگری محمدرضا اسلامی، سرمربی تیم شیمیدر قم و با 
حضور امیرحسین آذری، رافی درغوکاسیان و علی دریایی، دیگر بازیکنان تیم شیمیدر قم، 

از جمعه ۱۳ خرداد ماه در شهر قزوین، در حال برگزاریست.
 گفتی است علی اکبری، علاوه بر حضور در تیم ملی ب، هم زمان با تیم ملی الف ایران 

نیز در حال تمرین میباشد.

با اعلام رسمی فدراسیون بسکتبال ایران :

دعوت بسکتبالیست قمی به تیم ملی

آقایان مسئول زمان از دست رفت؛ تصمیم بگیرید حمایت یا ....
سرنوشت  تیم فوتسال فردوس قم درهاله ای از ابهام !

 ایمان  / رضا ملکی
رقم  ولایت  ورزش  پیرامون  واتفاقاتی  است  روزگار عجیبی 

میخورد که جای تاسف واندوه دارد.
همه استانهای کشور از نمایندگان فوتبال وفوتسال شهرشان 
درلیگهای برتر،دسته اول ودوم حمایتی جانانه دارند وما مانده 
ایم که دراین استان که بعنوان ام القرای جهان اسلام نامیده 
میشود ومرزهای اسلامی وفرهنگی را در فراسوی مرزها در 
نور دیده وباعث افتخار است چگونه است که در ورزش نمی 
تواند از ظرفیتهای بالقوه خود استفاده نماید وهمه تیمهای 
ورزشی نالان از شرایط مالی خود غم سنگینی را درکالبد خود 
حس میکنند. دیروز بود که داد وفغان مهندس قلی زاده مالک 

باشگاه فوتسال فردوس قم از آنسوی تلفن به راه بود.
غم جانکاهی درصدایش شنیده میشد می گفت آقا بنویسید 
تیم از دست رفت همه وعده وعیدهائی که به ما داده بودند تا 
امروز تحقق پیدا نکرده،بازیکنان شاخص تیم به تیمهای دیگر 
پیوستند وبازیکنانی هم که مانده اند منتظر خبر ما هستند که 

اگر نشد تمام تیمهای فوتسالی کشور آنها را میخواهند.
هفته آینده قرعه کشی مسابقات انجام می پذیرد وما نه 
تمرینی داشته ایم ونه مربی معرفی کرده ایم مانده ایم که چه 

کنیم.

مهندس رادپور را بعنوان مدیرعامل معرفی کرده ایم یکماه 
است که ایشان تلاش شبانه روزی دارد اسپانسرهای مختلف 
ما  عاید  مساعدی  جواب  هیچ  اما  اند  داشته  جلسه  وی  با 
نگردیده است. مسئولان استانداری،هیئت فوتبال،دستگاه 

ورزش قم باتوجه به تلاشهائی که داشته اند هیچگونه بازخورد 
مثبتی راتاکنون دریافت نکرده ایم وامتیاز ۳ میلیاردی این تیم 
درحال هیچ شدن است از یکطرف مصرانه خواهان فروش این 
تیم هستم چون درطول سالها زندگی ام را برای آن گذاشته ام 

ومقروض هستم اما هیچگونه همکاری بامن صورت نپذیرفته 
وهمچنان اندر خم یک کوچه ایم.مهندس قلی زاده حرفهای 

پردردی داشت.
تیم داری در موقعیت فعلی جیب پر پول میخواهد.تمامی 
تیمهای لیگ برتری تا دندان مسلح به ابزار لازم شرکت در 
مسابقات هستند وحمایت میشوند اما استان ما دریغ از یک 

نگاه حمایتی اصولی ومنطقی درسال جدید.
وما مینویسیم که آقایان مسئول عزیز ورود به مسابقات با 
بازیکنان ومربیان خوب میتواند بازده ای داشته باشد درشرایط 
جدید با توجه به ورود تماشاگران به سالن شهید حیدریان 
شاهد  خواهید  می  تیم،آیا  این  از  نفری   ۲۰۰۰ وحمایت 

باختهای پی درپی ونهایتا سقوط این تیم باشید.
با جیب خالی ورود به مسابقات حکم انتحاری دارد پس به 
هوش باشید آستینهای همت را بالا برده وسریعا ظرف ۴۸ 
ساعت تصمیم گیری نمائید با امتیاز این تیم را واگذار کنید 
تاحقی ضایع نگردد یا حمایتی جانانه داشته باشید تا با آبرو 
درمسابقات شرایط کنیم. در هاله ای از ابهام قرار دادن این تیم 
درشرایط جدید به نفع ورزش استان نمی باشد ونمرات منفی 
خانواده فوتبال نصیب مسئولانی خواهد شد که دوستداران 

این تیم را به فراموشی سپرده اند.پس همت کنید وهمت

سرمربی تیم فوتبال امید ایران: 

با اشتباهات و خطای بچه گانه خودمان باختیم
 سرمربی تیم فوتبال امید ایران گفت: برابر ترکمنستان تیم برتر میدان بودیم 
اما روی اشتباهات فردی و خطای بچه گانه ای که با کارت قرمز همراه بود نتیجه 
و  شویم  برنده  سوم  بازی  در  اینکه  جز  نداریم  چاره ای  الان  و  کردیم  واگذار  را 

چشم انتظار سایر نتایج بمانیم. 
برابر  تیمش  یک  بر  شکست ۲  از  پس  شنبه  روز  عصر  مهدوی کیا    مهدی   
ترکمنستان اظهار داشت: بازی را خیلی خوب شروع کردیم و در ۳۰ دقیقه اول، 
همه چیز برای ما بود اما روی اشتباه خودمان گل اول را خوردیم و در ادامه روی 

خطای بچه گانه ای که با کارت قرمز داور همراه بود بازی برده را با باخت عوض 
کردیم. وی ادامه داد: در نیمه دوم سعی کردیم به گل برتری برسیم اما کارت قرمز 
و ۱۰ نفره شدن تیم کارمان را سخت و برنامه های ما را دچار تغییرات کرد. تیم 
ترکمنستان را خیلی خوب آنالیز کرده بودیم و در بخشی از زمان های بازی همانطور 
که پیش بینی می کردیم، بازی پیش رفت اما اشتباه کردیم و گل خوردیم. سرمربی 
تیم فوتبال امید ایران تاکید کرد: وقتی در نیمه دوم ۱۰ نفره شدیم، کار ما خیلی 
سخت شد. الان چاره ای نداریم و باید بازی سوم خود را ببریم و منتظر نتیجه سایر 

تیم ها باشیم تا وضعیت صعود یا حذف ما از این رقابت ها مشخص شود.  دیدار 
بعدی تیم امید کشورمان در مرحله گروهی روز سه شنبه هفدهم خردادماه مقابل 
ازبکستان برگزار می شود و صعود شاگردان مهدوی کیا به اما و اگرهای فوتبالی 
کشیده شده است. تیم فوتبال امید ایران که با بازیکنان زیر ۲۱ سال خود راهی 
رقابت های قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا شده در نخستین دیدار خود برابر قطر به 
تساوی یک بر یک دست یافت و در دومین دیدار خود برابر ترکمنستان با نتیجه ۲ 

بر یک شکست خورد. 
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علیرضابیگی نماینده تبریز در مجلس :

مردم از تصمیمات اقتصادی 
دولت و مجلس رضایت ندارند

احمد علیرضابیگی می گوید ما حق نداریم خود را به تغافل بزنیم و تصور کنیم هر 
حرفی که می زنیم همان اتفاق می افتد. اقتصاد یک قانون سرسخت و تغییرناپذیر است 
و هر کسی در این مورد حرف می زند باید هزینه اش را پرداخت کند که البته متاسفانه 

مردم، هزینه آن را پرداخت می کنند. 
 احمد علیرضابیگی، نماینده تبریز در مجلس در گفتگویی به رویداد۲۴ اظهارداشت: 
افرادی که تصور می کنند افزایش قیمت چهار قلم کالای اساسی بر سایر اجناس و 
کالا ها اثر نخواهد داشت، طبیعتاً از علم اقتصاد بی بهره هستند که بعید می دانم اینطور 

باشد، چراکه این موضوع از بدیهیات است یا اینکه خود را به تغافل می زنند.
وی افزود : مشابه همین قضیه در مسئله افزایش قیمت بنزین هم رخ داد؛ به خوبی به 
خاطر دارم وزیر وقتِ صنعت، معدن و تجارت به مجلس آمد و در نطقی در صحن علنی 
مجلس وعده داد اجازه نخواهیم داد با افزایش قیمت بنزین، قیمت سایر کالا ها افزایش 
پیدا کند و به شدت قیمت کالا ها را کنترل خواهیم کرد، در حالی که این کار عملًا 
امکان پذیر نیست. عضو کمیسیون شورا ها و امور داخلی کشور تصریح کرد: این مسئله 
را با ذکر یک مثال توضیح می دهم؛ به عنوان نمونه یک تکه گوشت خوش رنگ و تازه را 
در مقابل آفتاب قرار می دهند و با ساتور کنار آن می ایستند تا تغییر رنگ ندهد، در حالی 
که تابش آفتاب باعث تغییر رنگ گوشت و از بین رفتن تازگی آن می شود. می خواهم 

عرض کنم که محیط اثر خود را خواهد گذاشت.
کنترل قیمت ها نیازمند سازوکار است

علیرضابیگی با بیان اینکه کنترل قیمت ها نیازمند ایجاد ساز و کار صحیح است، 
اظهار کرد: قطعاً منظورمان از ساز و کار صحیح، ایجاد جبر و فشار برای کنترل قیمت ها 
نیست، چراکه قیمت کالا ها روی یکدیگر اثرگذار هستند. نمونه دیگری که می توان مثال 
زد در عرصه فروش خودرو است. خودروساز ها معتقد هستند قیمت تعیین شده فروش 
برای محصولات شان عادلانه و به صرفه نیست، بنابراین هنگام تولید یک قطعه از آن را 
در خودرو قرار نمی دهند. وی افزود: در حال حاضر عرضه خودرو کم شده، در حالی 
که خودرو ها در انبار ها و پارکینک خودروساز ها دپو شده اند، اما وارد بازار نمی شوند که 
طبیعتاً عرضه کم، باعث افزایش تقاضا و قیمت می شود. همین مسئله در سایر کالا ها 
نیز اتفاق می افتد، به عبارتی وقتی عرضه کاهش یابد، قیمت افزایش پیدا می کند و هر 

کسی که پول بیشتری دارد، می تواند خرید کند.
مردم هزینه قوانین را می دهد! 

نماینده مردم تبریز تاکید کرد: ما حق نداریم خود را به تغافل بزنیم و تصور کنیم هر 
حرفی که می زنیم همان اتفاق می افتد. اقتصاد یک قانون سرسخت و تغییرناپذیر است 
و هر کسی در این مورد حرف می زند باید هزینه اش را پرداخت کند که البته متاسفانه 

مردم، هزینه آن را پرداخت می کنند.
علیرضابیگی تصریح کرد: کسانی که متولیان امور هستند چه در مجلس و چه در 
دولت، وقتی از شرایط جامعه بی خبر باشند، نتیجه این می شود که در کشور به وجود 
آمده است. وقتی معاون اول رییس جمهور می گوید آنچه به مردم تعلق گرفته بیش 
از آن چیزی است که در خصوص افزایش قیمت ها به مردم تحمیل شده، نشان از 
بی خبری شرایط جامعه می دهد. وی با اشاره به مواجهه و نوع برخورد نمایندگان این 
دور از مجلس در خصوص جراحی اقتصادی دولت با نمایندگان مجلس هشتم در 
خصوص بحث هدف مندی یارانه ها گفت: نماینده های آن دوره، کلی بحث و جدل در 
خصوص اجرای هدف مندی یارانه ها داشتند و به سختی به آن رضایت دادند تا بلکه 
آقای احمدی نژاد در انتخابات رای نیاورد. تصور می کردند پرداخت یارانه، شرایط رای 
آوردن ایشان در انتخابات ۸۸ را فراهم می کند، از این رو جلوی اقدام مربوطه را گرفتند تا 

بعد از انتخابات هدف مندی اجرا شود.
با کالابرگ و کوپن  حق انتخاب مردم را سرکوب می کنند

عضو مجمع نمایندگان استان آذربایجان شرقی یادآور شد: به خوبی به یاد دارم 
آن زمان، در کمیسیون های مختلف شرکت می کردیم تا مجلس متقاعد شوند و به 
هدف مندی یارانه ها رضایت دهند و از این رو محدودیت های بسیاری بر ما تحمیل شد. 
اما الان و در این اقدام مجلس شورای اسلامی، اتوبان هشت بانده را تحویل دولت داد تا 
هر طور مصلحت می داند رفتار کند. ما یک تجربه موفق از هدف مندی یارانه ها را در سال 
۸9 داریم که دامنه کار به مراتب وسیع تر از الان بود، اما توانستیم آن را با رضایت و رغبت 
مردم انجام دهیم، هرچند سختی های فراوانی بر ما تحمیل شده بود. علیرضابیگی در 
پایان خاطرنشان کرد: در حال حاضر کاری که انجام شده با رضایت مندی کمتر مردم 
همراه است. در اصل کار تردیدی نیست، اما شیوه کار باید به درستی باشد. حتی ارائه 
کوپن یا کالابرگ، سرکوب کردن حق انتخاب مردم است؛ بنابراین این روش هم اشتباه 
است و باید امکان مدیریت منابع مالی مردم را به خودشان واگذار کرد تا با اولویت بندی، 
خرید کنند. تجربه گذشته در خصوص کوپن نیز با فساد همراه بوده است. ما نسبت به 
شیوه اجرای این اقدام دولت انتقاد داریم که باید این روش جراحی اقتصادی اصلاح 

شود.

ظهره وند کارشناس مسائل بین الملل:

 آمریکا اراده ای برای عملیاتی کردن
 برجام ندارد

کارشناس مسائل بین الملل گفت: به نظر می رسد آمریکایی ها اراده ای برای عملیاتی 
کردن برجام ندارند و دولت سیزدهم هم اجازه نداد تا اقتصاد کشور به مذاکرات وین 

گره بخورد. 
ابوالفضل ظهره وند ، با اشاره به عدم تصمیم گیری واشنگتن برای رسیدن به توافق 
در وین گفت: پس از یازده ماه مذاکرات فشرده در وین، همچنان شاهد سنگ اندازی 
و عدم تصمیم گیری آمریکا برای رسیدن به توافق هستیم، ایالات متحده با وقفه در 
مذاکرات ماهیت اصلی خود را نمایان تر کرد و نشان داد که هیچ قصدی برای لغو 
تحریم های یکجانبه علیه ایران ندارد. این کارشناس مسائل بین الملل افزود: همانطور 
که رابرت مالی هم در مجلس سنا آمریکا ادعا کرد، دولتمردان آمریکا از طریق برجام تنها 
به دنبال تخفیف تحریمی علیه ایران بودند اما همچنان خواستار اعما سیاست فشار 
حداکثری علیه مردم ایران هستند. وی با اشاره به ادعای بایدن مبنی بر اینکه توافق با 
ایران باید همراه با موافقت کنگره باشد، گفت: قطعا با نوع بازی که جمهوری خواهان 
و دموکرات ها در خصوص تحریم بانک مرکزی و تحریم های سپاه به راه انداخته اند؛ 
نشان میدهد که آن ها خواستار به توافق رسیدن با ایران نیستند. سفیر اسبق ایران در 
ایتالیا با اشاره به اظهارات رابرت مالی مبنی بر اینکه پیشنهاد کاهش محدود تحریم ها 
به تهران می تواند برجام را نجات دهد، اظهار کرد: این اظهارات به دلیل است که آمریکا 
می خواهد مانع مرگ برجام شود تا بتواند عرصه دیپلماسی هسته ای را علیه ایران حفظ 
کند و بتوانند در زمان مناسب، ایران را سر میز مذاکره مستقیم کشانده و منویات خود 
را تحمیل کنند. ظهره وند با بیان اینکه در واقع آمریکایی ها به دنبال یک بازی کاملا 
سیاسی هستند، ابراز داشت: البته در صورت احیای برجام، نه آمریکا سود آنچنانی دارد 
و نه ایران؛ طبق برجام تحریم ها به قوت خود باقی خواهند بود و تنها مختصری فروش 
نفت آزاد شده و بخش کوچکی از پول های بلوکه شده به ایران باز می گردد. وی با تأکید 
بر اینکه به نظر می رسد آمریکایی ها اراده ای برای عملیاتی کردن برجام و دادن امتیازات 
ویژه به ایران وجود ندارند، خاطرنشان کرد: این یک فرصت خوب برای ایران است که به 
هیچ عنوان اقتصاد را به برجام گره نزنیم و تا الان هم شرایط به نفع ما بوده است و دولت 
نیز اصلاحات اقتصادی را به خوبی انجام داد، با فرض اینکه برجام مرده و جنازه آن بر 

دوش آمریکایی هاست، به هیچ عنوان نباید اجازه ندهیم آمریکایی ها ما را فریب دهند.

تولیت آستان حرم امام خمینی )ره( با بیان اینکه ما باید با تمام توان از محرومین 
و مستضعفین حمایت کنیم و آنها را دوست داشته باشیم، اظهارداشت: اولین 
شرط یک مسئول این است که توان حل مشکل مردم را داشته باشد. یعنی شما 

باید طعم محرومیت را چشیده باشید و محرومیت را از بین ببرید.
آیت الله سید حسن خمینی شنبه شب ۱۴ خرداد در برنامه »صف اول« که 
از شبکه اول پخش شد، با بیان اینکه امام نماد آرزوهایی است که مردم ایران در 
تاریخ خود داشتند، گفت: وقتی امام که آمد ۱۰ سال حکومت کرد، با عظمت 
ترین تشییع جهانی که ثبت شده، با بدرقه ای عظیم رفت. چه شد که بر دل ها 

حکومت کرد؟ این سوال بسیار مهمی است.
وی افزود: امام چنان تقدسی پیدا کرد که مردم به اسمش قسم خوردند. 

انقلاب کردند، جنگ کردند.
سید حسن خمینی با بیان اینکه مردم قبل از انقلاب از چه رنج می کشیدند، 
آزادی که  آور شد: در دوره رضا شاه ما استبداد بسیار عمیقی داشتیم؛  یاد 
انسان ها در سرنوشت خود دخیل باشند آرمان بسیار بزرگی است؛ یعنی اینکه 

انسان ها سرنوشت خودشان را از دل انتخابات در آورند.
تولیت آستان حرم امام با بیان اینکه یکی دیگر از ویژگی های امام شجاعت 
است، خاطرنشان کرد: آن لحظه که سال ۴۳ او را گرفتند که ببرند، می گفت 
ماشین ما طرف دریاچه نمک پیچید و من تقریباً مطمئن شدم که می خواهند 

ببرند من را اعدام کنند و دیدم نمی ترسم.
وی تاکید کرد: باید از امام شجاعت را یاد بگیریم؛ شجاعت یعنی آماده هزینه 

کردن مال، جان و آبرو باشیم. باید امام را نماد ارزش ها و آرمان ها نگه داریم.
تولیت آستان امام خمینی درباه نگاه امام به محرومین، گفت: امام تأکید ویژه 
ای به توجه به محرومین و کوخ نشینان دارند و نهیب می زنند به مسئولین که 

مبادا مقابل محرومین قرار بگیرید.
حرم امام در حقیقت نمادی برای جمهوری اسلامی است 

 سید حسن خمینی با بیان اینکه ما باید با تمام توان از محرومین و مستضعفین 

اولین شرط یک  اظهارداشت:  باشیم،  را دوست داشته  آنها  و  کنیم  حمایت 
مسئول این است که توان حل مشکل مردم را داشته باشد. یعنی شما باید طعم 

محرومیت را چشیده باشید و محرومیت را از بین ببرید.
وی در پاسخ به این سوال که برخی معتقدند مشی سادگی زندگی حضرت 
امام با شرایط توسعه حرمشان چندان همخوان نیست. چرا این احساس در 
دوستداران امام حاصل شده است؟ تاکید کرد: حرم در حقیقت نمادی برای 
جمهوری است و زندگی فردی فرد یک چیز است و چیزی که بعداً به عنوان ادای 
دین و یا نماد ساخته می شود چیز دیگری است. البته مقدمات زیادی دارد و باید 

کسانی که بیشتر متصدی بوده اند جواب بدهند.
تولیت آستان حرم امام خمینی )ره( در ادامه این گفتگوی تلویزیونی با بیان 
اینکه در سیاست خارجی وقتی یک دیپلمات موفق است که دارای پشتوانه قوی 
ملی باشد، تاکید کرد: فراموش نکنیم که ملت ایران خیلی بزرگ است و با پیشنیه 

ای که دارد، جهان برای نفس ایران احترام قائل است.
هیچ چیز مثل حضور مردم توان یک مملکت را بالا نمی برد

 سید حسن خمینی با بیان اینکه هیچ چیزی هم به اندازه حضور مردم، توانایی 
یک مملکت را بالا نمی برد، تاکید کرد: واقعیت این است که باید خیلی چیزها 

داشت ولی اگر مردم باشند همه کار می توانید بکنید.
وی اضافه کرد؛ امام چون مردم را داشت در مقابل دنیا می ایستاد و مردم هم 
می ایستادند. البته امام می گفتند اگر همه هم با من نباشند وظیفه من این است 

که همین کار را انجام بدهم.
تولیت آستان امام خمینی با تاکید براینکه همه صحبت روزشنبه ۱۴ خرداد 
رهبری در حرم امام )ره( را با دقت ببینند، گفت: تبیین بسیار خوبی از مباحث 
امام بود. اما بحث تحجر، به معنای این است که شما در گذشته بمانید و خودتان 

را با شرایط جدید وقف ندهید.
سید حسن خمینی خاطرنشان کرد: امام بعدها این را به عنوان »نقش زمان 
و مکان در اجتهاد« مطرح کردند که به نظر من مغفول است. اگر شما نتوانید 

بفهمید که زمانه عوض شده، تفاوت پیدا می کند. امام مادی گرایی غربی را عامل 
انحطاط جامعه می دانند.

وی همچنین با بیان اینکه انتخابات یکی از نمادهای مردمسالاری است و باید 
بستر انتخابات همیشه فراهم باشد، اظهار داشت: این انقلاب ثمره خون ها و 
بزرگی  اتفاق  و کمک کنیم.  باید همه جمع شویم  تلاش های مهمی است. 
در تاریخ افتاده و شاید همه ندانند که چه کارهای بزرگی شده است. پتانسیل 

مدیریت جمهوری اسلامی خیلی بالاتر است.
امام مادی گرایی غربی را عامل انحطاط جامعه می دانست

وی تصریح کرد :کلا تقلید کور کورانه نسبت به هر چیزی، یعنی اگر قرار باشد 
تقلید کور کورانه کنید و صرف اینکه یک کسی کاری کرده آن را انجام بدهید و 
آن را در قالب ارزش های خودتان نبینید حتما کار غلطی است که نتایج بدی را 
می بینید. به خصوص که ما در فرهنگ غربی آثار و نتایجش را می بینیم. یعنی 
به نوعی خود پست مدرنیسم های غربی هم به تغییراتی که این طور تهاجمات 

فرهنگی ایجاد کرده واقف هستند.
 چیزهایی که امکان مبارزه با آن نیست را باید مدیریت کرد 

وی در پاسخ به این سوال که اگر امام امروز تشریف داشتند و این بحث فضای 
مجازی بود، نظر امام در این مورد چگونه بود؟ گفت:

در مورد فضای مجازی یک نکته توجه کنید. چیزهایی که امکان مبارزه با آن 
نیست را باید مدیریت کرد. مثلا در بحث ماهواره چه قدر گرفتیم و بستیم، آخرش 
چه شد؟ اصلا بحث خوب و بدش یک بحث و مدیریتش یک بحث دیگر است. 
یعنی حتما آثار سوء دارد و کسی تردید ندارد اما راهش بسته نیست. مثلا تلگرام 

فیلتر شد ولی همه باز آمدند.
سید حسن خمینی  افزود :تردید نباید کرد که دشمن، دشمن است. این 
مسأله بدیهی است. یعنی نباید کسانی که می خواهند جمهوری اسلامی 
نباشد، انتظار داشته باشیم خیر ما را بخواهند. بمباران دروغ راه انداخته اند ولی 
راه درست این است که صدا و سیما بتواند بخش بزرگتری از جامعه را نمایندگی 
کند و درهایش را روی خیلی ها باز کند. البته به نظرم آقای جبلی این سیاست 
را دارند و ان شاء الله بتوانند هم این کار را بکنند. اگر شما بتوانید قدرت نرمتان 
را بالا بروید. ما بزرگترین اندیشه را داشتیم که آنها از ما می ترسیدند. ما با کاست 

دنیا را می گرفتیم.
وی ادامه داد :انقلاب اسلامی به دو سدّ برخورد کرده است؛ الّا تردید نکنید که 
در یک دهه اول تمام دنیای اسلام را می گرفت. یکی اینکه زبانش فارسی بوده و 
زبان عربی نداشته که بتواند وارد مستقیم در جهان عرب شود. یعنی اگر ما همان 
روزگار توان ارتباط گیری داشتیم. معلوم است که آنها دشمنی می کنند؛ غرض 
این است که ما قدرت و توانایی خودمان را بالا ببریم، دل های بیشتری با خودمان 

همراه کنیم و بخش بزرگتری از جامعه را بیاوریم. 
تولیت آستان امام خمینی درپاسخ به این پرسش که امام عرصه خانه و خانواده 
چگونه بودند؟،گفت: امام تعاملشان با همسرشان فراتر از نسل خودشان است. 

امام برای ما پدربزرگ بود؛ ولی پدربزرگ محترم.
سید حسن خمینی با بیان اینکه ۱۴ خرداد 6۸ برای ما روزهای تلخی بود، 
گفت: امیدواریم خداوند همه درگذشتگان ما به خصوص کسانی که در آبادان 

اخیراً حادثه برای آنها اتفاق افتاد را قرین رحمت کند.
تولیت حرم امام در پاسخ به این سوال که امام وعده ای می دادند که می دانستند 
انجام نمی شود؟،گفت: به نظر من اینگونه نیست؛ یعنی اگر عزمی بر کاری 

داشتند آن را انجام می دادند.

آیت الله سید حسن خمینی: 

باید با تمام توان از محرومین و مستضعفین حمایت کنیم 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب : 

هیچ اطلاعی از مذاکرات به مردم داده نمی شود

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: خبرهای متفاوتی در 
این مورد به گوش می رسد و هیچ اطلاعی هم به مردم داده 
نمی شود در چه مرحله ای هستیم. یک روز خبری از عمان 
می رسد یک روز از قطر و روز دیگر شرط و شروط برای تحریم ها 
مطرح می شود یک روز دیگر می گویند اصلا این چیزها نیست 

 .
علی صوفی درباره این که امروز از سوی رئیس دولت صحبت 
از گرفتن تصمیمات سختی در کشور می شود ارزیابی شما از 
این صحبت های رئیس جمهور چیست، گفت: موقعیت  دولت 
آقای رئیسی نسبت به دولت های گذشته بسیار متفاوت است؛ 

زیرا شرایط یکدستی برای دولت ایشان به وجود آمده است.
وی گفت: معتقدم آقای رئیسی با استفاده از این موقعیت 
می توانست در حل مسئله تحریم ها که در معیشت و اقتصاد 
مردم تاثیر گذاشته است با فوریت به این چالش ها بپردازد، 
بایدن  آقای  بین المللی  زمانی که در عرصه  آن هم درست 
روی کار آمد و بحث فعال شدن گروه ۱+۵ و ورود آمریکا به این 
گروه مطرح شد. وی بیان کرد: آقای روحانی علاقه مند بود 
در ماه های باقی مانده دولتش مسئله تحریم ها را حل کند و 
اطمینان داشت با توجه به این که مقام معظم رهبری تاخیر در 
خروج از تحریم ها و بازگشت به برجام را حتی یکساعت جایز 
ندانسته بودند می تواند این کار را انجام دهد؛ اما به هر حال 

مشخص بود برخی نمی خواستند او پرچم دار این موفقیت 
باشد و تحریم ها در زمان وی برداشته شود. بنابراین کشور در 
یک دوره چندماهه معطل شد تا نوبت به دولت بعدی برسد و 
طبعا آقای رئیسی با اعتبار و اعتمادی که در حاکمیت داشت 
پیش بینی می شد که بسیار سریع تر برجام را به نتیجه برساند و 

از این مذاکرات موفق بیرون بیاید. 
رئیسی برای مذاکرات برجام چک سفید امضا داشت 

اما تحریم ها همچنان باقی ماند
 صوفی ادامه داد: معتقدم رئیس دولت سیزدهم با اعتباری 
می توانست  مذاکرات  در  داشت،  قدرت  یکدستی  از  که 
دست بالا را داشته باشد؛ آقای رئیسی برای مذاکرات چک 
سفید امضا داشت و می توانست بسیار زود به نتیجه برسد اما 
متاسفانه هرچه جلوتر رفتیم مسئله برجام و تحریم ها همچنان 

باقی ماند.
وی خاطرنشان کرد: امروز هم خبرهای متفاوتی در این مورد 
به گوش می رسد و هیچ اطلاعی هم به مردم داده نمی شود در 
چه مرحله ای هستیم. یک روز خبری از عمان می رسد یک روز 
از قطر و روز دیگر شرط و شروط برای تحریم ها مطرح می شود 
یک روز دیگر می گویند اصلا این چیزها نیست به هر حال 

مسائل همین طور مانده است.
از  این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: یکی 

شعارهای آقای رئیسی در زمان انتخابات این بود که گرانی ها 
و تنگناهایی که در معیشت مردم به وجود آمده ربطی به برجام 
ندارد و ما سفره و معیشت مردم را با برجام گره نمی زنیم و 
بسیار پر رنگ این قضیه را مطرح می کردند. در جای دیگر 
گفتند رقیب من فساد است و به هیچ وجه کوتاه نخواهم آمد 
و مبارزه خواهم کرد و یا شعار دیگری که دادند مبنی بر این که 
قیمت ارز را به ۱۰ هزار تومان باز می گردانند و تحریم ها را هم 
بر طرف خواهند کرد. توجه داشتید آقای رئیسی مخالفی 
نداشت که نتواند این شعارها را عملی کند حتی اصلاح طلبان 
هم خواهان موفقیت بودند و پیروزی شان را در شکست آقای 
رئیسی نمی دیدند و اتفاقا بیان کردند تا جایی که می توانند 
دولت را راهنمایی  می کنند مخصوصا در تصمیماتی که امروز 
رئیس جمهور از آن ها به عنوان تصمیمات سخت یاد می کند 
اما امروز متاسفانه صدای هواداران دولت هم در آمده است 
آقای قالیباف که رئیس یکی از سه قوه هستند گفت به هیچ 
وجه نمی شود از گرانی دفاع کرد و به نوعی اشاره کرد که ما 
باید راهمان را از دولت جدا کنیم و مردم بین دولت و مجلس 
معظم  فرمایشات  این ها  همه  از  بالاتر  نمی گذارند.  فرقی 
رهبری در خصوص اجرای برنامه و سیاست های کلی اصل 
۴۴ قانون اساسی که در دولت آقای احمدی نژاد به صورت 
خصولتی اجرا شد بودند و یا این که اعتماد عمومی با تلاش 
دولت به حاکمیت بازگردد و به آقای رئیسی تذکر دادند مردمی 

بودن فقط سفر کردن به استان ها نیست.
دولتمردان باید بدانند نمی توانند جزیره ای و در خلاء 

تصمیم بگیرند 
وی  در گفتدو گو با ایلنا با اشاره به شرایط کشور گفت: آقای 
رئیسی در این برهه برای نجات دولت آمد ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی که مجلس تصویب کرده بود اما اجرایش را به اختیار 
به دولت گذاشته بود حذف کرد و با تبلیغات بسیار وسیع به 
عنوان یک برگ برنده از آن صحبت کرد. جالب است از این 
کار به عنوان فتح الفتوح نام بردند و در خطبه های نماز جمعه 
گفته شد کم از حماسه سوم خرداد ندارد درحالی که اصل 
مسئله، ثبات اقتصادی بود و دولت باید ثبات ایجاد می کرد 
را  تومانی  ارز ۱۰ هزار  بیان می شود ما  امروز  نتوانست.  اما 
نخواستیم همان ارز ۲۵ هزار تومانی را که تحویل گرفتید ثابت 

نگه دارید!

این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: دولتمردان باید بدانند 
نمی توانند جزیره ای و در خلاء تصمیم بگیرند باید بدانند هر 
تصمیمی که گرفته می شود روی دیگر چیزها اثر می گذارد زیرا 
تصمیمات به هم بافته و تنیده هستند؛ ما در عرصه بین المللی 
اثر  بر یکدیگر  را مشاهده می کنیم که میلیمتری  مسائلی 

می گذارد اما در کشور ما کیلومتری هم حساب نمی شود.
وی خاطرنشان کرد: ارز یارانه ای را حذف کردند و کالاهای 
یارانه ای قیمت هایش آزاد شد اما توجه نکردند قیمت ها روی 
این کار یک »دو، دوتا؛ چهارتا  اثر می گذارد،  دیگر خدمات 
برخورد  مسائل  با  ساده  بسیار  رئیسی  آقای  است«  کردن 
می کند فقر مطلق را گفتند که باید تا پایان سال ۱۴۰۰ از 
بین برود اما شاخص ها را نگاه کنید، نرخ فقر مطلق از قبل 
به مراتب بالاتر رفته است. این کارها شعاری نیست که! این 

کارها سازو کار سیستمی دارد و تفکر سیستمی می خواهد.
باید هرچه زودتر تصمیماتی گرفته شود که مردم در 

آسایش قرار گیرند 
سازوکاری  چه  با  دوستان  داد:  ادامه  سیاسی  فعال  این 
می خواهند تصمیم سخت بگیرید؟ در تصمیم سخت شان 
سختی را خودشان تحمل می کنند یا مردم؟ این چه شعار 
تصمیمات  می گویند  و  می دهند  سر  که  است  قهرمانه ای 
سخت می گیریم از قدیم گفته شده »خرج که از کیسه مهمان 
بود حاتم طلایی شدن آسان بود«! امروز دلار ۳۰ هزار تومان 
شده است و دل شان خوش است. چرا که تفکرشان این است 

یک چیزی پیدا کنند و شعار دهند.
وی ادامه داد: امروز تفکر نئولیبرالیستی بر اقتصاد ما حاکم 
است، در دولت آقای روحانی هم متاسفانه همین تفکر توسط 
یک عده از لیبراست هایی که نفوذ کرده بودند به ایشان القا 
از  امروز عکس العمل هایی  تا کی تحمل کنند،  شد. مردم 
طرف مردم دیده می شود که برخی از هواداران این دولت 
آن ها را نادیده می گیرند. آقای رئیسی بهتر است از تصمیمات 

سخت صرف نظر کند و این بار تصمیمات نرم بگیرد.
رئیسی  آقای  افزود:  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
تصمیمات سخت را باید خودشان از دولت شروع کنند. اگر 
کسری بودجه دارید هزینه ها را کم کنید این تصمیم سخت. 
دلم می خواهد دولت آقای رئیسی موفق شود باید هرچه زودتر 

تصمیماتی گرفته شود که مردم در آسایش قرار گیرند.

پاک آیین کارشناس مسائل بین الملل

دزدی دریایی یونان تمدن این کشور را دچار خدشه کرد
یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: یونانی ها به جای عذرخواهی و پذیرش 
اشتباه، ایران را به دزدی دریایی متهم کردند درحالی که توقیف دو کشتی یونانی 

به معنی این است که ما از یک دزد، اموال سرقت شده خودمان را مطالبه کردیم. 
محسن پاک آیین با اشاره به سخنرانی رهبر انقلاب مبنی بر توقیف نفتکش های 
یونانی، گفت: یونان یک کشور آبرومند در قاره اروپا محسوب می شد و معمولًا 
سیاست های مستقلانه ای را از خود بروز می داد اما متأسفانه اقدام اخیر یونان 
مبنی بر دزدی نفتکش ایرانی که به دستور آمریکا و در جهت اعمال سیاست های 

ظالمانه آمریکا علیه ایران انجام شد، حیثیت یونان را خدشه دار کرد.
این کارشناس مسائل بین الملل اضافه کرد: امروز دنیا به یونان به چشم یک 
کشور غیرمستقل و وابسته به آمریکا و کشوری که به خاطر وابستگی های اقتصادی 
خود مجبور است دست به دزدی دریایی بزند، نگاه می کند و از این بابت باید برای 

کشوری مثل یونان که دارای سابقه تمدنی است، متأسف بود.  
وی اظهار داشت: یونانی ها به جای عذرخواهی و پذیرش اشتباه، ایران را به 

دزدی دریایی متهم کردند درحالی که همانطور که مقام معظم رهبری هم فرمودند، 
توقیف دو کشتی یونانی به معنی این است که ما از یک دزد، اموال سرقت شده 

خودمان را مطالبه کردیم و نام این کار دزدی نیست.
سفیر اسبق ایران در جمهوری آذربایجان ادامه داد: دولت یونان در این مسئله به 
جای مدیریت عاقلانه این موضوع، اقدام به اتهام زنی و لفاظی های بی نتیجه کرد که 
این موضوع هم آبرو و حیثیت دولت یونان را از بین برد و هم امروز در افکار عمومی 
جهان، یونان به عنوان یک کشور متمدن و دارای اصول مستقل برای مدیریت 
کشور شناخته نمی شود.   وی با تأکید بر اینکه مقابله با جنگ روانی، مسئله بسیار 
مهمی است، اظهار داشت: امروز دشمنان انقلاب اسلامی، از جمله آمریکا و رژیم 
صهیونسیتی که سالیان دراز است در مقابل ایران ناتوان مانده اند و روز به روز شاهد 
پیشرفت جمهوری اسلامی ایران هستند، سعی می کنند با ایجاد جنگ روانی و 
کوچک نمایی دستاوردهای انقلاب و در عین حال بزرگنمایی مشکلات، یک جنگ 

روانی ایجاد کنند تا مردم از آینده انقلاب اسلامی ناامید شوند. 

پاک آیین اضافه کرد: در این زمینه مهم ترین کار نظام، به خصوص در بخش 
رسانه ای، اطلاع رسانی به موقع، تحلیل های دقیق و جهاد تبیین است که با یک 
کوشش فراگیر به تبیین مسائل ایران بپردازند و سعی کنند که افکار عمومی جهان 
را نسبت به دروغ ها و اکاذیبی که دشمنان رسانه ای ایران علیه کشور ما مطرح 
می کنند، آشنا کنند.  این دیپلمات کشورمان در گفت وگو با ایرنا با اشاره به اینکه 
مردم ایران طی ۴۳ سال گذشته همواره دشمن را به چالش کشیده اند، گفت: 
یکی از ویژگی های مهم مردم ایران در این زمینه، مقاومت است به این معنا که اگر 
مقاومت متحدانه انجام شود، انواع توطئه های خارجی و به خصوص توطئه های 
آمریکا را خنثی می کند.  وی ویژگی دیگر مردم ایران را به چالش کشیدن دشمن از 
طریق شرکت در انتخابات برشمرد و بیان داشت: مردم در ۵۰ انتخاباتی که در ایران 
برگزار شده، وارد میدان شدند و با رأی خودشان در تعیین سرنوشت کشور مشارکت 
کردند و به دنیا نشان دادند که انقلاب اسلامی ایران که با شعارهای اسلامی و 

مردمی پیروز شد، راه قبلی خود که همان راه امام )ره( است را ادامه می دهد. 
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ما برای کسی که از ما پیروی کند ، 
روشنایی هستیم ، و برای کسی که به وسیله 

ما راه بجوید ، مایه راه نمایی .
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ضرب و شتم ملی پوش وزنه برداری ایران! 
ملی پوش وزنه برداری ایران از سوی افرادی مورد ضرب و شتم قرار گرفت و به شدت مجروح شد. ایوب موسوی 
در گفت وگو با ایسنا درباره ی این حادثه بیان کرد: کافه کوچکی دارم و بین برادرم و یک نفر بحث کوچکی به وجود 
آمد و من از آن فرد خواستم بحث را تمام کند و برود. بعد از چند دقیقه دیدم با چند نفر دیگر همراه با چوب و چاقو 
به ما حمله کردند که در اثر حمله آن ها دست من شکست و با چاقو سرم را نیز شکافتند. ما سریع به پلیس اطلاع 
دادیم و وقتی متوجه شدند پلیس را خبر کرده ایم فرار کردند وگرنه داشتند من را می کشتند.موسوی در مورد میزان 
آسیب دیدگی دستش گفت: استخوان دستم که شکسته است و یک پزشک گفت نیاز به جراحی دارد و حالا باید 
مجدد مورد معاینه قرار بگیرد تا ببینم به چه صورت است اما متاسفانه چند ماه نمی توانم تمرین کنم.نایب قهرمان 
جهان و آسیا در پاسخ به این پرسش که افراد مهاجم را می شناخت؟ تصریح کرد: خیر، به پلیس هم شکایت 
کرده ام و فقط یک شماره پلاک دارم. تلاش می کنم از طریق پلاک و دوربین های مداربسته آن ها را پیدا کنیم. او 
در مورد این که کسی جلوی آن افراد مهاجم را نگرفت؟ تاکید کرد: خیر، هیچ کسی نمی توانست جلو بیاید ما هم 

تلاش می کردیم تا آمدن پلیس خودمان را عقب بکشیم تا بیشتر از این آسیب نبینیم.

ماجرای حمله به امام جمعه اصفهان چه بود؟ 
حمله به امام جمعه اصفهان ناکام ماند و آیت الله طباطبایی نژاد اعلام کرد که آسیبی ندیده است.بعد از ظهر 
روزجمعه ، پس از اقامه نماز جمعه، شخصی به آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد حمله ور شد که این حمله با 
دخالت محافظان امام جمعه ناکام ماند.آیت الله طباطبایی نژاد در این باره اظهار داشت: امروز پس از نماز، جوان 
حدودا ۲۵ ساله ای که حتما مشکلی داشته به سمت من هجوم آورد اما با هشیاری و دخالت عوامل انتظامی این 
حرکت وی ناکام ماند و خوشبختانه آسیبی به من یا شخص دیگری وارد نشد.وی ادامه داد: این جوان دستگیر 
شده و فعلا تحت بازجویی است تا مشخص شود انگیزه وی از این اقدام چه بوده است. خدا را شاکرم که برای 
هیچ کس اتفاقی نیفتاد و امیدوارم که خداوند هرکه را به اسلام و مسلمانان خدمت می کند عزت دهد و در سلامت 

بدارد و دشمنان اسلام را نابود کند.

تکذیب فوت مشکوک نخبه یزدی
در پی انتشار خبری در شبکه های اجتماعی در مورد مرگ مشکوک دانشمند هوا و فضا، دادگستری یزد با 
تکذیب فوت نخبه یزدی گفت که وی فردی معمولی و کارمند شرکت صنعتی بوده است.به گزارش صدا و سیما 
دادگستری یزد اعلام کرد: خبر منتشر شده در برخی پیج ها و رسانه ها مبنی بر فوت مشکوک یک دانشمند هوا 
فضا صحت نداشته و فرد مذکور، کارمند معمولی یک شرکت صنعتی بوده و به جهت بیماری در بیمارستان فوت 
کرده است.این گزارش افزود: یکی از بستگان وی برای مطرح کردن خود در فضای مجازی، این شایعه را اولین 
بار در پیج خود منتشر کرده و باعث بازنشر گسترده آن در پیج های استان و متعاقبا در سطح کشور شده که با فرد 

مذکور برخورد لازم صورت خواهد گرفت.

انتصاب یکی دیگر از مجریان تلویزیون در دولت
در ادامه واگذاری بخشی از پست های دولت به کارکنان رسانه های اصولگرا این بار امید قالیباف منصب 
سخنگوی وزارت صمت را گرفت. سید رضا فاطمی امین وزیر صمت طی حکمی امید قالیباف را به سمت »مشاور 
وزیر در امور رسانه و سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت« منصوب کرد. قالیباف با گفت و گوی ویژه خبری 
۲۲.۳۰ شبکه دو سیما مشهور شد. او یکی از منتقدان جدی وزارت صمت و خودروسازان داخلی بود! پیش از 

این شمار زیادی از عوامل خبرگزاری فارس و صداوسیما در شهرداری و دولت پست های مهمی را گرفته بودند.

استاندار سابق خوزستان از کشور خارج شد
غلامرضا شریعتی، استاندار سابق خوزستان که از حامیان عبدالباقی مالک برج فروریخته متروپل بوده است 
روزشنبه از کشور خارج شده است.براساس پیگیری های ایرنا، شریعتی به صورت قانونی به کشور امارات رفته 
است.شریعتی در افکار عمومی و برخی دستگاه های نظارتی به عنوان یکی از متهمین این فاجعه مطرح شده 

بودذ.خبرنگار ایرنا تلاش کرد تا با شریعتی تماس بگیرد اما تلفن همراه وی پاسخگو نیست.

کارت سوخت جایگاه داران حذف نمی شود
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران گفت: برنامه ای برای حذف کارت جایگاه داران در دستور 

کار نیست و هیچ تصمیمی در خصوص ایجاد تغییر و تحول در قیمت بنزین گرفته نشده است.

جانشین فرمانده انتظامی  استان قم :

سارقان ۲۸ دستگاه تلفن همراه به دام افتادند
 جانشین فرمانده انتظامی قم از دستگیری اعضای باند سارقان گوشی تلفن همراه در این استان و کشف 

۲۸ فقره سرقت خبر داد. 
به گزارش روابط عمومی نیروی انتظامی استان، سردار بهادر اسماعیلی در گفت وگویی اظهار داشت: 
در پی وقوع چندین فقره سرقت گوشی تلفن همراه از عابران پیاده توسط راکب و ترک نشین یک دستگاه 

موتورسیکلت در قم، موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی گفت: در ادامه کارآگاهان با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدام های پلیسی ۲ سارق را شناسایی و پس 

از هماهنگی با مقام قضایی استان دستگیر کردند.
جانشین فرمانده انتظامی قم با بیان اینکه در بازرسی از مخفیگاه متهمان چندین دستگاه گوشی تلفن 
همراه مسروقه و ۲ قبضه سلاح سرد کشف شده است تصریح کرد: در ادامه پنج تَن از همدستان افراد مذکور 

نیز شناسایی، دستگیر و در تحقیق های پلیس به ۲۸ فقره سرقت اعتراف کردند.
سردار اسماعیلی بیان داشت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 
به مراجع قضایی استان شدند. اردیبهشت ماه نیز ۲ سارق تلفن همراه در قم دستگیر و به 9 فقره سرقت از 

شهروندان معترف شدند و سه دستگاه گوشی و یک قبضه سلاح سرد هم از آنها کشف شد.
  

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

 جانباختن یک شهروند در درگیری قاچاقچی 
موادمخدر با پلیس

 معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم از درگیری مسلحانه بین مامورین این فرماندهی با  قاچاقچی 
موادمخدر و دستگیری وی خبر داد.

سرهنگ ولی ترابی در تشریح جزئیات این خبر افزود:ماموران با اقدامات اطلاعاتی از حمل مواد مخدر و 
سلاح از یک قاچاقچی به وسیله یک دستگاه خودروی ۴۰۵ در بلوار امین مطلع و با هماهنگی لازم به محل 
اعزام شدند و موضوع در دستور کار پلیس قرار گرفت وی با بیان اینکه خودرو در بلوار جمهوری مشاهده 
و دستور ایست برای راننده اش صادر شد، افزود: راننده بدون توجه به اخطار پلیس ادامه مسیر داده و در 
درگیری مسلحانه، خودرو متوقف و متهم دستگیر شد. معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم بیان 
داشت: از بازرسی داخل خودرو تعداد دو قبضه سلاح کلت کمری و تعداد قابل توجهی فشنگ و مقادیری مواد 
مخدر کشف شد. سرهنگ ترابی اظهار داشت : در این درگیری راننده یک دستگاه خودروی عبوری مجروح و 
به بیمارستان منتقل شد که متاسفانه در اثر شدت جراحت وارده فوت نمود. معاون عملیات فرماندهی انتظامی 

استان از بررسی بیشتر پیرامون این حادثه خبر داد و گفت: اخبار تکمیلی متعاقبا اعلام خواهد شد. 

معاون فنی و عملیات اورژانس قم خبرداد:

۶ کشته و مصدوم  درحادثه رانندگی در محور سلفچگان
 معاون فنی و عملیات اورژانس قم از جان باختن یک نفر و مصدومیت ۵ نفر دیگر در حادثه رانندگی در محور 
سلفچگان به اراک خبر داد. جلیل گودرزی بعداز ظهر جمعه در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به حادثه رانندگی 
در محور اراک به سلفچگان اظهار داشت: حوالی ساعت ۱۲ و نیم روز جمعه ۱۳ خردادماه دو دستگاه خودروی 
سواری سمند و یک خودروی شاسی بلند در جاده اراک به سلفچگان رو بروی امامزاده جعفر تصادف کردند 
که آقایی 66 ساله به علت شدت جراحات د ر محل حادثه جان باخت. معاون فنی و عملیات اورژانس قم ادامه 
داد: در این حادثه تعداد ۵ خانم 6۰، ۳۱، ۳7، ۴۰ و ۱۱ ساله مصدوم شدند. وی اضافه کرد: با اعلام این 
حادثه به مرکز اورژانس، سه دستگاه آمبولانس و بالگرد اورژانس قم به محل حادثه اعزام شدند. گودرزی عنوان 
داشت: تعداد ۴ مصدوم این حادثه با بالگرد اورژانس هوایی قم به مرکز درمانی منتقل شدند و یک مصدوم هم 

با آمبولانس به بیمارستان قم منتقل شدند.
 

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف احتکار بیش از ۱۲۴ تن جو 
فرمانده انتظامی استان قم گفت:در جریان بازرسی از یک انبار بیش از ۱۲۴ تن جو احتکاری کشف و ضبط 
شد.  سردار سید محمود میرفیضی  اظهارداشت : در پی کسب خبری مبنی بر احتکار جو در یک انبار در استان 
تیم بازرسی اداره نظارت بر اماکن عمومی پلیس امنیت عمومی استان متشکل از نمایندگان جهاد کشاورزی 
و بازرسی کل استان با هماهنگی مقام قضایی در محل حاضر و طی بازرسی صورت گرفته ۱۲۴ تن و ۵6۰ 
کیلوگرم جو احتکار شده کشف شد. فرمانده انتظامی استان قم گفت: ارزش تقریبی احتکار کشف شده طبق 
نظر کارشناسان بیش از ۱۰ میلیارد ریال اعلام که در ادامه از متهم تحقیق و پرونده جهت رسیدگی به مرجع 
قضائی ارسال شد. سردار میرفیضی از شهروندان خواست، چنانچه اطلاعی از دپوی کالا دارند موضوع را از 
طریق شماره تلفن ۱۱۰ اطلاع داده تا در اسرع وقت نسبت به پیگیری و برخورد قانونی با متخلفان اقدام شود.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم:

۲۴ هزار مشترک خانگی الگوی مصرف 
را رعایت نمی کنند

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم، با بیان اینکه ۲۴ هزار مشترک خانگی 
در این استان الگوی مصرف را رعایت نمی کنند، گفت: از این تعداد بیش از یکهزار و 

۱۱۸ اشتراک فراتر از دو برابر الگو، مصرف می کنند. 
مهدی آهنین پنجه در دیدار با مدیران صنعت آب و برق استان قم با حجت الاسلام 
مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه مشترکان 
پرمصرف جریمه می شوند، افزود: خط قرمز وزارت نیرو خاموشی مشترکان خانگی 
است، بر همین اساس خاموشی ها به سمت صنعت، کشاورزی، اداری و... سوق پیدا 
کرده است. وی با اشاره به اینکه پنج درصد مشترکان خانگی قم در چهار ماه گرم سال 
پرمصرف هستند، خاطرنشان کرد: مشترکان پرمصرف خانگی در سایر ماه های سال 

نیز ۳۸ درصد هستند.
وی در ادامه به تشریح برنامه های تعیین شده  برای مصرف انرژی صنایع گوناگون و 
کشاورزی پرداخت و گفت: به منظور کاهش مصرف انرژی، ساعت کاری ادارات نیز 
قرار شده است، با دستور استاندار تغییر کند. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
قم در بخش دیگر سخنان خود اظهار داشت: بر روی 99 درصد نیروگاه های کشور در 
سال جاری تعمیرات اساسی صورت گرفته است و وارد مدار بهره برداری شده اند. وی با 
بیان اینکه وزارت نیرو ۱۰۰ برنامه در بخش های تولید، انتقال و توزیع در دستور کار قرار 
داده است، گفت: هیات  وزیران نیز پیشنهاد وزارت نیرو، مبنی بر حفظ پایداری شبکه 
سراسری برق کشور در روزهای گرم سال را تصویب و ابلاغ کرد. وی با بیان اینکه بر 
اساس مصوبه هیات  وزیران ادارات مکلف به کاهش مصرف ۳۰ درصدی برق در ساعات 
اداری  و 6۰ درصدی پس از پایان ساعت کاری شدند، افزود: این کار را شروع کردیم و 

نخستین اخطار به اداراتی که این مصوبه را رعایت نکردند، داده شده است.
در زمینه انرژی خورشیدی سرمایه گذاری انجام شود

حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری نیز در این جلسه، بر لزوم استفاده از انرژی های پاک 
و تجدیدپذیر برای رفع کمبود برق در کشور تاکید کرد و گفت: کم هزینه ترین و مناسب 
ترین نوع انرژی متناسب با شرایط آب و هوایی  استان قم انرژی خورشیدی است که باید 

در این زمینه سرمایه گذاری لازم صورت گیرد.   
 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم :

امسال شاهد محدودیت آبی
 بیشتری هستیم 

خبرنگاران استان قم با همراهی مدیرعامل و جمعی از مسئولان شرکت آب و فاضلاب 
استان از تاسیسات آب و فاضلاب بازدید کرده و در جریان روند فعالیت مراکز مختلف 

این شرکت قرار گرفتند. 
خبرنگاران و اصحاب رسانه قم روز چهارشنبه ۱۱ خرداد در قالب تور رسانه ای از مرکز 
کنترل از راه دور تاسیسات آب و فاضلاب، مرکز کنترل کیفیت و بهداشت آب و فاضلاب، 
سد ۱۵ خرداد، نیروگاه برآقابی و تصفیه خانه آب قم بازدید کردند و از نزدیک در جریان 
نحوه فعالیت های این واحدها قرار گرفتند. حسن بختیاری مدیرعامل شرکت آب و 
فاضلاب استان قم در حاشیه این بازدید در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار کرد: تامین 
آب در مجموعه شهر قم از دغدغه های اساسی است که در همه مسئولان و مردم با این 
موضوع درگیر هستند و این موضوع در تابستان حساسیت بیشتری دارد و امسال نیز 
با توجه به کاهش بارش ها شاهد محدودیت آبی بیشتری هستیم. وی بر لزوم توجه به 
مدیریت مصرف آب تاکید کرد و گفت: امروز با مشارکت همه مجموعه ها باید به دنبال 
این باشیم که وضعیت تامین آب را به یک نقطه پایدار برسانیم که این پایداری می تواند 
در همه عرصه ها تاثیرگذار باشد. بختیاری به نقش مهم رسانه ها در فرهنگ سازی 
مصرف بهینه آب اشاره کرد و گفت: رسانه ها می توانند در نهادینه کردن فرهنگ صرفه 

جویی و استفاده بهینه از آب در جامعه نقش بسزایی ایفا کنند.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

افتتاح نخستین اورژانس شبانه روزی 
ویژه بانوان  

همزمان با اولین روز از دهه کرامت نخستین اورژانس شبانه روزی زنان و زایمان استان 
در قم افتتاح شد. 

دکتر مهدی مصری، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در حاشیه افتتاح اولین مرکز 
اورژانس شبانه روزی زنان و زایمان با بیان اینکه این اورژانس در بیمارستان مجتمع 
خیرین سلامت با اعتباری بالغ بر ۲ میلیارد تومان از محل اعتبارات دولتی ظرف مدت 
۲ ماه آماده و به بهره برداری رسید، گفت: اورژانس شبانه روزی زنان با امکانات به روز 
آماده خدمت رسانی به بانوان استان می باشد. مصری بلوک زایمان، بخش های مرتبط 
به اتاق عمل ویژه بانوان، ان آی سی یو )nicu( و سایر خدمات مرتبط با فرزندآوری را از 
جمله امکانات اورژانس ویژه بانوان برشمرد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 
راستای سیاست های فرزند آوری و جوان سازی جمعیت خدمات اورژانس ویژه بانوان و 

مرکز درمان ناباروری بیمارستان فرقانی رایگان است.

مسئول نمایندگی امور کنسولی استان قم خبر :

تحصیل ۲۳هزار دانشجوی بین المللی 
در استان قم

مسئول نمایندگی امور کنسولی استان قم از تحصیل بیش از ۲۳۰۰۰ دانشجوی بین 
المللی در استان قم خبر داد. 

سید عباس هاشمی زاده، با اشاره به تحصیل  بیش از ۲۳۰۰۰ دانشجوی بین المللی 
در استان قم، بیان کرد: روزانه به بیش از ۳۰۰ مراجعه حضوری و 7۰۰ تماس و پیام 
رسیدگی می شود؛ همچنین شرایط خدمت رسانی از طریق فضای مجازی فراهم شده 

است.
وی با اشاره به راه اندازی سیستم پژواک بیان کرد: با هماهنگی های انجام شده بین 
پلیس امور مهاجرت استان قم و سازمان امور دانشجویان وزارت علوم، رسیدگی به 

پرونده ها تسریع شده و به زمان حداقلی رسیده است.
هاشمی زاده با بیان مسئولیت خطیر دانشگاه قم در امور کنسولی برای رسیدگی 
دانشجویان  اقامتی  امور  کلیه  کرد:  تاکید  استان  ایرانی  غیر  دانشجویان  امور  به 
خارجی شامل صدور ویزا، صدور اقامت و تمدید اقامت و همچنین امور تحصیلی این 

دانشجویان به طور سازماندهی شده در حال انجام است.

استاندار قم: 

اجرای طرح راه دسترسی نمایشگاه 
بین المللی تسریع شود

 استاندار قم ضمن بازدید از طرح احداث راه دسترسی نمایشگاه بین المللی استان بر 
ضرورت اجرای سریع آن تاکید کرد.  

سید محمدتقی شاهچراغی  روز شنبه در این بازدید، روند پیشرفت این طرح مهم 
استانی را مورد بررسی قرار داد و دستورهای لازم برای سرعت بخشی به اجرای آن را 

صادر کرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان نیز با ارائه گزارشی در خصوص مراحل 
اجرایی طرح احداث راه دسترسی نمایشگاه بین المللی قم، اظهار داشت: تسریع در 
روند تکمیل طرح با رعایت جامع استانداردهای عمران جاده ای در دستور کار قرار دارد. 
 حسین زنجیرانی فراهانی خاطرنشان کرد: باتوجه به پیشرفت فیزیکی طرح، بتوانیم 

شاهد بهره برداری آن طی بازه زمان اعلامی باشیم.
نمایشگاه بین المللی قم در کیلومتر ۲ آزادراه قم - تهران واقع شده است.

این طرح در 7۵ هزار مترمربع پیش بینی شده که  مرحله نخست آن در ۲۰ هزار 
مترمربع به بهره برداری رسیده است.

  همزمان با شب میلاد حضرت فاطمه معصومه )س( ؛

پنجمین »خانه احسان« در قم افتتاح شد 
همزمان با شب میلاد حضرت فاطمه معصومه )س( پنجمین »خانه احسان« استان 

قم در مسجد چهارده معصوم )ع( محله شهرک امام حسین )ع( افتتاح شد. 
پنجمین خانه احسان استان قم، در مسجد چهارده معصوم )ع( محله شهرک امام 
حسین )ع( به همت بنیاد احسان ستاد اجرایی فرمان امام )ره( و با هدف خدمت رسانی 

به مناطق کم برخوردار استان ایجاد شده است.

 آیت الله حسین نوری همدانی گفت: تحول در عرصه های اجتماعی و اقتصادی 
نیازمند اراده قوی مسئولان است، با اراده و همت بلند هیچ کاری روی زمین نخواهد 

ماند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی این مرجع تقلید، وی در چهاردهمین همایش تجلیل 
از طلبه های یزدی حوزه علمیه قم داشتن همت قوی در کارها را یکی از ابزارهای مهم 
موفقیت بیان و خاطرنشان کرد: تحول و پیشرفت در تمام کارها نیازمند اراده و همت 
قوی است، اگر در عرصه های اجتماعی، سیاسی، اقتصادی و فرهنگی این ویژگی 

نباشد کارها به سرانجام نمی رسد.
وی با اشاره به وضعیت معیشتی مردم و گرانی افزود: مسئولان برای رفع مشکل های 
موجود باید اراده قوی داشته باشند تا مشکل های معیشتی و گرانی رفع شود و با 

کوشش و همت بلند هیچ کاری روی زمین نمی ماند.
آیت الله نوری در بخشی از سخنان با بیان اینکه طلبگی شغل و در مسیر انبیای 
الهی بودن است گفت: باید به این شغل افتخار، و در ادامه برای تبلیغ دین و خدمت 

رسانی به مردم و جامعه تلاش کرد
این مرجع تقلید با بیان اینکه این شغل دارای ویژگی هایی است افزود: اخلاص 
نخستین قدم این شغل است، مسیری که شما در آن قدم گذاشته اید، طریقی است 
که شیخ مفیدها و شیخ طوسی ها در آن رفته اند و این عالمان دین برای اثرگذاری، 

خود را مجهز به اخلاص کرده بودند.
وی رمز دیگر موفقیت در مسیر طلبگی را توجه به نماز شب و تهجد شبانه دانسته و 
نیازمندی جامعه را به فقیه مجتهد عالم با بصیر که درد مردم را بفهمد و برای آن رفع آن 
تلاش کند، ضروری عنوان کرد. نوری همدانی بیان داشت: امام راحل با برخورداری 
از ساحت فقاهت، علم و بصیرت و همراهی با مردم توانسته اند تحول عظیمی در 
کشور و دنیا ایجاد کنند. وی داشتن همت و اراده را قدم دیگر برای موفقیت در مسیر 
طلبگی برشمرد و گفت: برخورداری از اراده و داشتن همت برای عالمان دین امری 

ضروری است، داشتن این ویژگی ها سبب می شود طلبه زودتر به موفقیت برسد.
 استاد برجسته حوزه تصریح کرد: طلبه های علوم دینی نباید حتی برای لحظه ای از 
این امر مهم در مسیر طلبگی غفلت کنند، چرا که غفلت از این ارزش، خسارت جبران 

ناپذیری به همراه خواهد داشت.
وی روز چهارشنبه در پایان درس خارج فقه خود در مسجد اعظم قم با بیان این 
مطلب که متأسفانه مردم از نظر معیشت و گرانی در مضیقه هستند، ابراز داشت: 
انتظار ما از مسئولین رسیدگی به وضعیت موجود است و مردم بدانند ما به مسئولین 

تذکر می دهیم؛ ولی سخن ما به جایی نمی رسد و پخش نمی کنند.

آیت الله نوری همدانی:

مسئولین برای رفع گرانی ها اراده قوی داشته باشند
مردم از نظر معیشت و گرانی در مضیقه هستند

 اعتیاد به موبایل

طرح: احمد رحما

رییس شورای اسلامی شهر قم در خصوص 
ابقا شهردار، گفت: سن فقط یک عدد است و 
در شرایط فعلی کسی لایق تر از شهردار فعلی 
وجود ندارد، شهردار یک مقام سیاسی نیست 
پست  این  و  است  خدماتی  و  اجرایی  مقام  و 

محدودیت های یک مقام سیاسی را ندارد. 
از  به نقل  پایگاه خبری ندای قم   به گزارش 
ایرنا ،حسین اسلامی روز پنجشنبه در نشست 
با اعضای بسیج دانشجویی استان، در خصوص 
سمت  در  نژاد  سقائیان  مرتضی  سید  ابقای 
شهردار قم بیان کرد: کهولت افراد ملاک مهم 
ما است، و سن فقط یک عدد می باشد و با توجه 
به وضعیت فعلی، کسی لایق تر از وی موجود 
بلکه  نیست،  سیاسی  مقام  شهردار،  نیست، 
مقام اجرایی و خدماتی است. پس قطعا شهردار 
نخواهد  را  سیاسی  مقام  یک  های  محدودیت 

داشت.
وی با اشاره به اینکه گفته شده فرزند شهردار 
افزود:  می کند،  زندگی  کشور  از  خارج  در  قم 
از ۱۸ سال سن دارند و  فرزندان ایشان بیشتر 

اختیار زندگی آنها دست خودشان است. شهردار 
کنونی از اصفهان به قم آمدند و به تبع مدیرانی 
که با خود آوردند هم اصفهانی بودند؛ اما پس 
از مدتی مدیران قمی جایگزین شدند و در حال 

حاضر اکثر مدیران بومی هستند.
دیگر آزمون و خطا برای انتخاب 

شهردارامکان پذیر نیست 
اقدامات  وضعیت  خصوص  در  اسلامی 
شهرداری و رضایت مردم از شهردار عنوان کرد: 
به عملکرد شهردار رضایت  اینکه مردم نسبت 
طریق  از  باید  که  است  ای  مسئله  نه،  یا  دارند 
اثبات  دقیق  و  درست  های  روش  با  آمارگیری 
شود؛ نمی توان با نظرات و حرف هایی که در 
نظر  بیان می شود  در فضای مجازی  ها  گروه 
قطعی داد. مشاهدات میدانی ما، نشان می دهد 
که ظاهر تغییر یافته شهر و امکانات شهری ایجاد 
شده، شهروندان را به ابقای شهردار متمایل می 
کند. شهردار بومی نبود، بلکه بومی شد و اکنون 
مناطق قم را به خوبی می شناسد. به دلیل بالا 
رفتن توقعات از شهرداری، دیگر آزمون و خطا 

برای انتخاب شهردار جدید امکان پذیر نیست و 
فرد جدید، باید کارنامه موفق داشته باشد. در این 
زمینه حتی با آقای مقیمی هم صحبت شد اما به 

نتیجه ای دست پیدا نکردیم.
سید مرتضی سقائیان نژاد از ۱۳ خرداد سال 
9۴ در کسوت شهردار قم مشغول فعالیت است؛ 
وی پیش از این به مدت ۱۲ سال شهردار شهر 

اصفهان بوده است.
رفع  برای  شهرداری  اقدامات  به  توجه  با  وی 
محرومیت زدایی و حاشیه نشینی مردم قم در 
سطح شهر گفت: اسماعیل آباد تنها نقطه محروم 
نیست. جاهایی مثل منطقه انتهای نیروگاه که 
بیماری  ایجاد  باعث  زا  برق سرطان  دکل های 
ها و معضلات سلامتی برای مردم شده اند هم 

هستند.
وی افزود: برای رفع محرومیت و حاشیه نشینی 
زدایی، دولت مکلف است که زمین هایی ۴۸ 
بافت  ساماندهی  برای  را  پردیسان  هکتاری 
های ناکارآمد موجود هرچه سریع تر در اختیار 

مسوولان استانی قرار بدهد.

رییس شورای اسلامی شهر قم :

کسی لایق تر ازسقائیان نژاد برای شهرداری قم وجود ندارد 

های  کارتخوان  نصب  آغاز  از  قم  فرماندار 
هوشمند فروش نان در نانوایی های قم خبر داد.

عباس ذاکریان ، اظهار داشت: طرح تحویل، 
در  نان  فروش  کارتخوان های  آموزش  و  نصب 
نانوایی های استان قم آغاز شده و این اقدام تا یک 

هفته آینده ادامه خواهد داشت.
فرماندار قم عنوان داشت: قیمت انواع نان در 
این کارتخوان ها مشخص شده و مردم می توانند 
خرید نان خود را از طریق این دستگاه ها انجام 

دهند.

وی ادامه کرد: با عادلانه شدن یارانه ها در نان، 
خرید نان باید از این دستگاه ها صورت گیرد که 

پس از آموزش نانوایان این طرح آغاز می شود.
وی عنوان کرد: در این طرح محدودیتی برای 
خرید نان از سوی مردم وجود ندارد و شهروندان 
می توانند به هر تعداد که مورد نیازشان می باشد 

برای خرید نان اقدام کنند.
طرح  این  اجرای  با  داشت:  ابراز  قم  فرماندار 
قیمت نان تغییری نخواهد کرد و مردم می توانند 
بانکی  کارت  هر  با  و  کنونی  قیمت  به  را  نان 

می توانند اقدام کنند.
بیان  طرح  این  اجرای  مزایای  به  اشاره  با  وی 
داشت: یکی از اهداف اجرای این طرح جلوگیری 
از قاچاق آرد است و آرد یارانه ای با اجرای این طرح 

به دست مصرف کننده خواهد رسید.
به  آرد  طرح  این  اجرای  با  افزود:  قم  فرماندار 
و  نانوایی ها داده خواهد شد  به  تمام شده  نرخ 
مردم پول نانی را که خریده اند به قیمت یارانه ای 
پرداخت می کنند و مابه التفاوت قیمت تا نرخ آزاد 

را دولت به حساب نانوایی ها واریز می کند.

فرماندار قم خبرداد:
آغاز نصب کارتخوان های هوشمند فروش در نانوایی ها

شهردار قم بر لزوم پیگیری بی وقفه مدیران شهری در اجرای طرح نهضت 
ساخت پارکینگ در مناطق مختلف شهر قم تأکید کرد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، جلسه شورای مدیران شهرداری قم 
طبق روال هر هفته به منظور بیان گزارش اقدامات و برنامه ها و همچنین رفع 
موانع و مشکلات اجرایی پروژه های شهری توسط بخش های مختلف شهرداری 

به ریاست سید مرتضی سقائیان نژاد برگزار شد.
شهردار قم در این جلسه اجرای نهضت پارکینگ سازی را از اولویت های اصلی 
پروژه های اجرایی شهرداری قم در سال جاری دانست و از معاونت حمل ونقل و 
ترافیک به عنوان متولی اجرای این طرح خواست تا بدون وقفه پیگیری های لازم 
را در خصوص مباحث مختلف ازجمله جانمایی در طرح تفصیلی، تملک، طرح 
و نقشه، عملیات عمرانی و سرمایه گذاری داشته باشد و گزارش آن را به صورت 

مستمر ارائه نماید.
پرونده های معطلِ در حوزه های مختلف،  تکلیف  تعیین  و  رفع مشکلات 

به  توجه  مراجعان،  تکریم  باهدف  اجرایی  فرایندهای  و  قوانین  به روزرسانی 
مباحث مربوط به ساختار سازمانی شهرداری قم نیز از دیگر مباحثی بود که در 

این جلسه مدیران شهری پیرامون آن بحث و تبادل نظر داشتند.
شهردار قم در این بخش از جلسه با جمع بندی گزارش ها و نظرات مدیران 
توسعه  شبکه،  امنیت  توانمندسازی سازمان،  مسائلی همچون  بر  شهری، 
زیرساخت های شهرداری الکترونیک، شهر هوشمند و حمایت از شرکت های 

دانش بنیان تأکید کرد.
وی در پایان این جلسه با اشاره به لزوم ترجمه دقیق و عملیاتی شعار سال در 
مجموعه شهرداری قم اظهار داشت: باید در اجرای پروژه های شهری علاوه بر 
اهتمام جدی بر مقوله ی علمی و دانش بنیان، به کارگیری نیروهای متخصص، 
جوان، باانگیزه و توانمند به عنوان راهبردی عملیاتی دنبال شود و با حضور 
نیروهای خلاق توانمند مسیر را برای اجرای پرقدرت پروژه های شهری هموار 

نماییم.

شهردار قم  خطاب  به مدیران شهری تاکید کرد :

پیگیری بی وقفه اجرای نهضت ساخت پارکینگ در شهر قم 


